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Ondanks een milde behandeling door minister dr. 
O. Ruding (financiën) in de Voorjaarsnota moet 
minister drs. W.J. Deetman nog dit jaar nieuwe 
bezuinigingen vinden tot een bedrag van 100 
miljoen gulden. Dat is het gevolg van nieuwe 
overschrijdingen op de studiebeurzen, die daarmee 
circa 506 miljoen duurder uitvallen dan vorig jaar 
was gedacht. Een en ander staat in de 
Voorjaarsnota over het uitgavenverloop in 1988, 
die dinsdag door Ruding naar het kabinet is 
verstuurd.

” maart was de tegenvaller op de 
studiefinanciering al geraamd op 
’*5,1 miljoen, oplopend tot 500 

biljoen in 1989 en 556,5 miljoen in 
V°°r dit jaar is daar nu ruim 

l’tt miljoen bijgekomen als gevolg 
|On een groter aantal studenten dat 
Een beroep doet op de regeling. 
|*an de totale overschrijding op de 
Ikürzen hoeft Deetman in Rudings 
r°orstel dit jaar slechts 100 miljoen 
I? compenseren. Een bedrag van 
r°5 miljoen wil Ruding daarnaast in 
• Wening brengen aan alle ministe
ns. Ook Deetman moet daarvan 
eeu evenredig deel vinden. Het is 

' °verigens sterk de vraag of de ande- 
'e ministers, die al eerder werden

tegenvaller op de

recept«'
- of bil' ______ , __  _____ _____
guide« Ongeslagen voor overschrijdingen 

zien We

op de onderwijsbegroting, daar 
voor voelen.
Vandaag praat het kabinet over de 
Voorjaarsnota, waarin Ruding dui
delijk afwijkt van de in januari ge
maakte kabinetsafspraak over de 
budgetdiscipline. Die behelst dat 
elke overschrijding allereerst bin
nen de betreffende regeling of el
ders op de eigen begroting van een 
minister moet worden gecompen
seerd. Lukt dat niet dan kan de mi
nisterraad anders besluiten.
Tegen deze compensatieregel, glo
baal al opgenomen in het regeerak
koord, fulmineerde Deetman in een 
recent vraaggesprek met het dag
blad Trouw. In Den Haag wordt 
echter verwacht dat Deetmans

krachtige uitlatingen in dit inter
view vooral zijn ingegeven door de 
strijd over de in augustus op te stel
len begroting 1989. Dan moet Deel
man de gehele overschrijding op de 
beurzen, momenteel berekend op 
500 miljoen, voor zijn rekening ne
men. Dat werd begin april besloten 
tijdens het kabinetsberaad over de 
zogeheten kaderbrief over de rijks- 
,begroting voor 1989. Een belangrijk 
middel daartoe is de invoering van 
de OV-jaarkaart voor alle studen
ten, waarmee de onderwijsminister 
225 miljoen bespaart. Naast enkele 
kleinere besparingen op de beurzen 
voor MBO-scholieren en uit fraude
bestrijding wil Deetman 200 mil
joen vinden door wijzigingen in de 
aanvullende financiering. De plan
nen daarvoor verwacht Deetman 
’’voor of omstreeks 1 juni” naar de 
Tweede Kamer te kunnen sturen.
Naast die op de studiefinanciering 
moeten in 1989 ook nog kleinere 
overschrijdingen tot in totaal 170 
mln. door Deetman worden goed
gemaakt. Dit jaar mag hij die nog 
wegstrepen tegen enkele meeval
lers, in 1989 niet meer.

Inhoud

Bert Bakker/UP

Pagina 5 Lustrum

De Landelijke Studenten Vakbond -de 
overkoepelende organisatie van verschillende 
lokale bonden zoals de NSEM in Maastricht- viert 
haar vijfjarig bestaan. Een interview met haar 
opmerkelijke voorzitter Maarten van Poelgeest. 
Over actieve dan wel carriere-gerichte studenten, 
het slepende verzet tegen minister Deetman en 
het bondsbesluit om uit de Studentenkamer te 
stappen.
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Hoewel het ISO het ontwerp van de 
harmonisatiewet volledig afwijst, 
onderkent zij nu in de brief ”de rea-

De universiteitsraad heeft het de laatste tijd zwaar 
te verduren. Ze zou een raad van toezicht moeten 
worden, of wellicht een soort ondernemingsraad 
of een adviesorgaan met daarin de verschillende 
decanen. Wat vindt men aan de Maastrichtse 
universiteit van dit probleemgeval.
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Negen studentenorganisaties, verenigd in het 
Interuniversitair Studenten Overlegorgaan (ISO), 
pleiten bij de Tweede Kamer voor een algemene 
verhoging van het collegegeld voor eerste- 
fasestudenten. Reden voor dit opmerkelijke 
voorstel is dat zij "de realiteit van een bezuiniging 
erkennen". De Landelijke Studentenvakbond

voor 
t het <
:nten H
et de £l' k
an de «K een brief aan de Tweede Kamer 
Twijl h'jvgSeert het ISO op een verzoek 
t'akann v de vaste commissie voor Onder- 
etaalz£JJS en Wetenschappen, die een 
.ancaS1! d ntal organisaties uit het hoger on
echt 'ij, ’js om commentaar op de har- 

c°uisatiewet heeft gevraagd. Deze 
imulef£l h nsuhatie maakt deel uit van de 
iden«^1- ’

(LSVb) wijst een collegegeldverhoging met kracht 
van de hand.

um uuiniiicniaai op uc liai- 
t °uisatiewet heeft gevraagd. Deze

^cedure via welke het wetsont- 
I e«P in de Kamer wordt behandeld, 
^naar reactie stelt het ISO, waarin 
d erwegend de wat meer bebou
wde studentenorganisaties deel-

nemen, ’’teleurgesteld en veront
waardigd te zijn over het feit dat de 
minister hardnekkig persisteert bij 
zijn voorstellen”.
De harde kritiek van de zijde van 
studenten, universiteiten. Raad van 
State en Tweede Kamer hebben de 
Minister niet doen buigen, consta
teert het ISO onthutst. ’’Behalve 
bestuurlijk onbehoorlijk is een der
gelijke gedragslijn ook bijzonder 
koppig en gespeend van elke ra
tio”, aldus de brief.

liteit van een bezuiniging.” De 
Tweede Kamer, heeft tijdens de be
handeling van de Onderwijsbegro
ting de beoogde bezuiniging van 165 
miljoen gulden immers al geaccep
teerd. Met enig knarsetanden stelt 
de studentenorganisatie dan ook 
voor die bezuiniging te realiseren 
door middel van een algemene col
legegeldverhoging voor eerste-fa- 
sestudenten. Over de vraag hoe 
groot die verhoging moet zijn laat 
het ISO zich uit tactische overwe
gingen echter niet uit.
LSVB-voorzitter Maarten van Poel
geest noemt de manoeuvre van het 
ISO ’’volkomen naïef.” Voor de 
LSVB-voorzitter is een verhoging 
van het collegegeld of de invoering 
van de ’zesjarenmaatregel’ lood om 
oud ijzer. ”Ik wil niet op de stoel 
van de minister gaan zitten en me 
afvragen wat het minst kwalijk is.” 
Het enige juiste geluid wat studen
tenorganisaties momenteel kunnen 
laten horen, is een resolute afwij
zing van iedere verdere bezuiniging 
op het hoger onderwijs en van elke 
verdere aantasting van het besteed
baar van studenten, aldus Van Poel
geest, De behandeling van het wets
ontwerp in de Tweede Kamer zal 
naar verwachting pas eind juni ge
reed zijn.

Peter Vermij
Luuk Hajema/UP
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Eind mei-begin juni moeten de studentleden van 
universiteitsraad en faculteitsraden gekozen 
worden voor een nieuwe zittingsperiode. In de 
Observant verkiezingskrant geven ze zichzelf en 
hun plannen bloot. Kiest U maar!

Volgende week geen 
Observant

In verband met Pinksteren verschij 
nen wij volgende week niet. 
Observant 33 komt uit op 3 juni.



Observant 20 mei 1988
Obsei

(Advertentie)

WERKEN
IN HET BUITENLAND

Zoekt u een voor langere 
of kortere tijd een baan 
in het buitenland? Dan is 
dit het boek dat u zoekt, 
boordevol informatie 
over werken in de metaal- 
en olie-industrie, als chauf
feur, leraar, au-pair, reis
leider, in de horeca, als 
tuinman of fruitplukker 
in Frankrijk en de USA, 
maar ook als fotomodel 
of mannequin. Werken op 
boerderij, kibboets of op 
cruise-schepen. Het boek 
bevat tevens een sollicita
tieformulier.
Als u in het buitenland 
wilt gaan werken moet u 
dit boek hebben.

f À ÖRÜGGEMANN
■ vastgoed Assurantiën

Voor een voordelige hypotheek 
en steeds de laagste rente!! 

(vanaf 6,2%)

Bedrijvencentrum Maastricht, 
Meerssenerweg/ 

Kast. Holtmeulenstraat 9 
(Ä-12) 6222 AV Maastricht, 

tel. 043-686621.

(Advertentie)

RESTAURANT

11 ”0n y I
I j mange bien ! I 
Ij et pas I
I [ cher!” ] III _____ 11
NIEUWPOORTSE MOSSELSOEP

RESTAURANT/BISTRO/TERRAS 
Kapoenstraat 32 

(ingang "Achterde Molens"), 
6211 KW Maastricht. 

Telefoon: 043-21 51 09

Het verschaft informatie 
over klimaat, woon- en 
leefomstandigheden, werk
tijden, etc. Bovendien 
vindt u in dit boek de ad
ressen van ongeveer 1000 
on dernemers en arbeidsbe
middelingsbureaus. 
Bestel dit informatieve 
boek nog vandaag!
□ Gratis brochure
□ Boek:"Arbeit im Ausland"

Prijs: ƒ 59,-

EUROPA BOKFÖRLAG AB 
Postbus 2014,
S 13302 Tyresö, Zweden 
P.S.:
Wij bemiddelen niet in werk!

Te gekke aanbiedingen: verbeterde 
massagekursus: 4 donderdagen vanaf 26 
mei in KOKO 20.00 uur. ƒ 80,- (stud. 
ƒ 40,-;oud-masseurs halve prijs) (deken 
meenemen).
Apple II plus met printer f 850,- Info 
Otto: 613575, Luuk 630626

T.k. Eiken bed, 1.10 x 1.80 m. (zonder 
bodem). Blank kersenhouten 
boerenkeukentafel (evt. met stoelen). 
Tegen elk aannemelijk bod. Tel: 887374 
of 04493-3195

Hoi. Ik ben op zoek naar een goede 
autorijschool. Wie geeft me een tip? 
Heb je ervaring met de spoedcursus van 
rijschool Baeten, dan is je telefoontje 
deze week helemaal welkom. Dank je. 
Saskia, tel. 253572 (17-20 uur)

TK Renault 5TS BJ '80 i.g.st. mooie 
bekleding, goede prestaties slechts 
ƒ 1000 - toest. 499 of 043-217267

Kamer gezocht in centrum van 
Maastricht per 1 sept (of eerder) voor 2 
personen. Carolien de Boer 
020-734093/Sanny Stroink 020-167215 of 
eventueel aan Marieke doorgeven 
043-216236

Te koop Renault 4 GTL. f 1500,- APK 
febr. '89. Bel Gijs Hoefsloot 
09-3211-722915 tst. 14

T.k. BABY-ART. Wit spijlenbedje 
(beukenhout) incl. matras en 
4-seizoensdekbed ƒ 175.-. blauw badje 
op standaard ƒ 40.-. campingbed incl. 
dekbed f 50.-. wandelwagendekbed 
incl. 2 overtrekken ƒ 25,- Tel: 997374 of 
04493-3195

Wie wil etage, geschikt voor twee 
personen, in Wijck. centraal gelegen. 
Eigen woonkamer, keuken, slaapkamer 
& keuken. Douche en wc delen. Huur 
ca. ƒ 650.- incl. Ruilen tegen ruime 
studentenkamer in of rond centrum 
Maastricht. Per 1 juni as. Tel. 252869. 
Bel!

Aangeboden: lift naar Portugal in een 
camper (tegen vergoeding). Vertrek 4-7 
terug 31-7. Inlichtingen: C. Ketelaars 
tel. 616432

Gevraagd: percussionist om Afrikaanse 
en Zuid-Amerikaanse ritmes te leren 
aan een groep van ong. 10 personen. 
Inlichtingen C. Ketelaars tel. 616432 

11 en 12 juni is het jaarlijkse STA-OP 
weekend in Noord Beele. Thema Sri 
Lanka. Zie rubriek Dienst Voorlichting

Klein monumentaal huis te koop, pas 
gerenoveerd. Wycker Grachtstraat 48. 
Vraagprijs ƒ 125.00.-. Bezichtiging na 
afspraak (tel. 215445).

Lezing Reflex - Artsen zonder grenzen. 
Op donderdag 26 mei om 15.45 uur 
wordt in het auditorium van Randwijck 
een lezing met dia's gegeven door Jan 
Theunissen. arts en lid van het bestuur 
van 'Artsen zonder grenzen'. Hij is 
werkzaam geweest in Tsjaad. 
Bangladesch en Nicaragua.

De aantekeningen van de lezing 
Systeem-Patho-Fysiologie van dr. 
Verveen zijn verkrijgbaar bij de portier 
van Randwijck voor ƒ 0,75 (gepast 
geld!). Protagoras.

Jan Mokkenstorm is verhuisd naar 
Amsterdam. De Lairessestraat 174, 
1075 HM Amsterdam.

Dringend! Studente uit Breda zoekt per 
1 juni een kamer in Maastricht, max. 
ƒ 400.1X). Margreeth. tel. 076-652301.

France Individuelle aktieve vakanties: 
fietsen, paardrijden, kanovaren, 
kamperen, mountain-bikes. wandelen 
e.a. ook rustieke boerderijtjes te huur. 
Eigen vervoer of fietsslaaptrein/-bus. 
Bel voor gratis folder: France 
Individuelle. 020-268898.

Toyota Corolla de luxe t.k.a. Kleur: d. 
bruin, a.p.k. in prima staat, f 1600.00, 
tel. 043-210646 Edgar.

Te koop: Aristona CD-speler (Philips 
104), Sony Tuner ST-JX 220 L 
digitaal/15 voorkcurzenders. Akai 
cassette deck GX-A-5 met 
GX-koppen/digitale teller/Dolby B en 
C. Alles is in goede staat & originele 
verpakking van eerste eigenaar. 
Schappelijke prijzen. Beï: 252869.

Wil je werken in het buitenland? Per 
land geeft Tips & Trucs adressenlijsten 
en gidsjes uit met handige tips. 24-uurs 
infoband: 030-895232. “

Woensdag 25 mei: Bijeenkomst voor 
studenten die T.M. beoefenen.
Onderwerp: ervaringen met TM in je 
opleiding. Tijd: 20.00 uur. Plaats: 
Alexander Battalaan 44, Maastricht.

Te koop aangeboden: Topklasse 
Pioneer A-77-X versterker. 2x110 Watt 
continue vermogen, pl. min. 15 kg. 
zwaar. 10 maanden oud. met garantie, 
ƒ 550.00. Tel. (na 18.00 uur) ■ 
043-630650.

Te koop: 49.9 CC 
Kampeermotorbakfiets met inklapbare 
tent plus reservemotor, wiel, jerry-can 
(20 1.). krik en diverse onderdelen. Tel 
043-219260.

17 juni: Eindfeest '88 met Raymond van 
het Groenewoud en zijn Vlaamse 
Mustafa's. A6-formaat en Doc Dolphin.

Studente ziet studie in Groningen niet 
meer zitten en komt naar Maastricht. 
Weet je een kamer in/nabij het centrum 
voor maximaal ƒ 300,00. bel dan 
Wencke: 040-852053.

Kanne en Vroenhoven/België: 
Prachtige studentenkamers met alle 
modern komfort te huur op enkele 
kilometers van het Universitair Centrum 
van Maastricht. Inl. Not. L. Barthels; 
tel. 09/32/12/45.35.21 -alle werkdagen 
tussen 9 en 17.00 uur; behalve zaterdag, 
zon- en feestdagen.

Studente uit Geldrop kan eindelijk uit 
huis, maar heeft nog steeds geen kamer 
gevonden in Maastricht. Wie heeft voor 
haar voor 1 augustus een kamer in het 
centrum of omstreken. Prijs: tot 
ƒ 350.00. Wie zich aangesproken voelt 
moet bellen naar: Gabrielle, tel. 
043-614274/Helene. tel. 040-863387.

Wij zijn op zoek naar een etage of i.d. 
max huur ƒ 650.00 incl. vanaf juli of aug. 
Tel. 043-630601 (vragen naar Ellen) na 
18.00 uur.

AIO zoekt woonruimte in Maastricht, 
kale huur tot ƒ 450.00 n.m. Tel. tijdens 
kantooruren: (143-862281 (vragen naar 
Ineke van Lijnschoten).

Tandem (Gitane) te koop: lichtgewicht. 
10 versn; wielen met extra zware 
spaken, daardoor geschikt voor 
trektocht met bagage, f 450.00. Inl. 
04406-41886.

De zak van Max misgelopen? Dan 
kleren verzamelen in Finland met een 
engelsman voor Nicaragua. Een van de 
mogelijkheden van SIW. Bel: 
030-317721. Uitgewandeld op bestaande 
wandelpaden: leg nieuwe aan in de 
franse alpen samen met een Zwitser. Een 
van de mogelijkheden van SIW. Bel: 
030-317721.
Engelse sleutels inzamelen voor 
Tanzania in Denemarken. Een van de 
mogelijkheden van SIW. Bel 
030-317721.

Voor kleine of grote kamerverhuizingen 
bellen naar: 04950-24354.

Student Nederlands Recht, beëdigd 
vertaler, vertaalt al uw werkstukken op 
het gebied van Recht en Economie van 
en naar alle talen. Levering van 
bestanden op zowel 5.25” als 3.5" 
diskette. Tarieven vanaf f 0,20 per 
woord ex. BTW. Bel voor inlichtingen: 
Ruud Bronsveld, 043-615867.

Agora organiseert een excursie naar de 
WHO en VN in Genève op 12 en 13 
juni. Een informatiemiddag hierover 
vindt plaats op dinsdag 17 mei van 16.00 
tot pl. min. 18.00 uur. De ruimte wordt 
nog bekend gemaakt: let op de gele 
Agora-posters!

Bijna afgestudeerde studente voeding 
uit Leiden zoekt per 1 juli een kamer in 
Maastricht. Bel Monique: 02987-5098.

Te koop wegens verhuizing: 
éénpersoons slaapkamer; éénpersoons 
opklapbed; tafels;stoelen; etc. 
Pulperdonk 7 Maastricht, tel. 433721.

Studentenvakbond NSEM. STA-OP en 
Maastricht tegen Apartheid geven 
informatie over de strijd van 
verschillende 
anti-apartheidsorganisatie's in 
Zuid-Afrika, de Afrika-week van 12 t/m 
18 juni in Maastricht. Tevens inschrijven 
voor Landelijke 
Anti-Apartheidsmanifestatie die 
zaterdag 11 juni in Amsterdam 
plaatsvindt. Dinsdag 31 mei. Randwijck 
van 12.00-13.30 uur. wo I juni. 
Hoofdgebouw van 12.00-13.30 uur. 
Meer info: CVOS. Antoon. tel. 
043-213841. NSEM. Annemarie, tel. 
043-219764. <

Racefiets Koga Miyata Roadwinner, 
maat 62. bijna niéuw, weinig gebruikt, f. 
450.-. Bel tst. (888)468 of 043-630670.

Te koop IBM 100% compatible 
laptop-computer Zenith 183. Met 20 Mb 
harddisk. 3.5" floppy. 8 Mhz (AT 
speed), adaptor ( 110-120 V). MS-Dos 
3.21. computerkoffer. Inclusief software 
(graphics, statistics, databases, 
compilers). Prijs: f. 6.000.-. Voor 
informatie bel na 19.00 uur: 043-255160

Gevraagd kinderopvang voor zoon van 
6. Middagen na school. Ook lichte 
huishoudelijke werkzaamheden.
Maastricht-Sint Pieter. Teil 043-218061

Vrijdagavond 13 mei zat je op het Onze 
Lieve Vrouweplein achter me. Zie ik je 
op het eindfeest weer?

2 Studentes diëtiek cn voeding zoeken 
kamers in Maastricht van 1-8-88 tot 
1-10-88 i.v.m. afstudeeropdracht aan de 
RL. Heleen en Syska. tel. 08348-1027.

Eindfeest '88. slechts een beperkt aantal 
kaarten beschikbaar. Wees er op tijd 
bij!! Voorverkoop van 6 juni tot en met 
17 juni bij de kantines van Randwyck en 
het Hoofdgebouw.

Te koop draagbare MS-DOS computer 
Panasonic. 2 drives, printer. 9" monitor. 
512 Kb. normaal toetsenbord, prijs f. 
1800.-. Tel 043-438415

Incidenteel te huur in Amsterdam nabij 
Albert Cuypmarkt: 1 kamer-etage. ca. 
30 vierkante meter. Inl. 043-211590

Oerdegelijke Raleigh Roadstar 
damesfiets, duurste uitvoering. De Rolls 
Rovce onder de fietsen! In zeer goede 
staat. Prijs f. 400.-. Tel. (8,88)468 of 
630670.

HAT (woonkamer. 2 slaapkamers, 
keuken, douche, balkon) aangeboden, 
evt. gemeubileerd, tijdelijk in 
onderhuur voor 4 à 5 maanden. Tel. 
043-437810/433177

Gezocht twee GVO-studenten die in W 
kader van hun afstudeerstage ecn 
evaluatie-onderzoek voor het 
Nederlandse Brandwonden Centrum 
willen uitvoeren. Tijdvak 15 aug.- 15 
febr. 1989. Standplaats Ned.
Brandwonden Stichting. Beverwijk. ld 
Ree Meertens (GVO), tel. 887308; Le’ 
Bouter (Epidemiologie), tel. 887337; I 
Olga van Rijn (GVO), tel. 887311

Afstudeerfeest/borrel? Van 30 tot 150 
personen, in unieke locatie (bar en j 
dansruimte). Vraag eens naar onze I 
gunstige prijzen. Sociëteit Xaviera. vod 
en door studenten. Voor info: tel.
211400 Michiel ( 18.00-19.00 uur).

4/ 4 
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Te koop ELKA port., merk X605 + 
Yamaha Combo. Tel. 043-620607.
Vragen naar Wilbert.
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(Delft), Univers (Tilburg). Cursor 
(Eindhoven), Universiteitsblad 
Twente. KU-nieuws (Nijmegen). 
Universiteitsblad Utrecht.
Universiteitskrant Groningen en 
het Wagenings Universiteitsblad-

UP-korrespondenten: Bert 
Bakker, Esther Hageman.
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4/ 475 eerstejaars 
ingeschreven bij 
Kamerburo

JAARLIJKSE KAMERACTIE 
VAN START

Onder het motto 'Lege kamers hebben onze volle 
aandacht' begint volgende week dinsdag de 
jaarlijkse wervingsactie van het Kamerburo van de 
Stichting Studentenhuisvesting Maastricht. De 
komende maanden zullen er in de zogenaamde 
Muppies (de verlichte reclamezuilen) geregeld 
posters met bovenstaande tekst prijken.

lie in he'

305 + ■ 
07.

dat kamers in de toekomst op tijde
lijke basis verhuurd mogen worden. 
"Nu is het moeilijk om een kamer 
tijdelijk te verhuren, als je bijvoor
beeld wil dat hij vrijkomt als vol
gend jaar je neefje uit Amsterdam 
naar Maastricht komt. Het is goed 
voor de aquisitie wanneer dat ver
andert. Dan is het wel belangrijk 
dat de huurbescherming gehand
haafd blijft. De nieuwe regeling 
moet door verhuurders niet mis
bruikt kunnen worden om kamer
bewoners bij conflicten zomaar op 
straat te zetten."
Voor de wervingscampagne van het 
Kamerburo is 18,5 duizend gulden 
gereserveerd uit het centrale wer- 
vingsbudget van de universiteit. 
Vorig jaar was dat nog f 40.000,-. 
Toen werd de kameractie ontwik
keld door het pr-buro Blauw & 
Blank, dat destijds eveneens teken
de voor de studentenwervingscam
pagne (inmiddels is de RL overge
stapt naar Boetes Internationaal 
Adviesburo).
De kameractie 1988 wordt door het 
Kamerburo uit zuinigheidsoverwe- 
gingen in eigen beheer gehouden. 
Er is onder andere samengewerkt 
met de Dienst Voorlichting en naar 
grafisch ontwerper Theo Kuipers 
ging de opdracht voor het ontwik
kelen van een nieuwe huisstijl, on
der andere een eigentijds logo.

Emely Nobis

Diezelfde posters -maar dan een 
■naatje kleiner- worden verspreid in 
openbare gebouwen en café's. Het 
Kamerburo zal bovendien regelma- 
t]g adverteren in Limburger en 
Maaspost en wil potentiële verhuur
ders middels direct mailing per- 
s°onlijk benaderen. Dit alles moet 
voldoende kamers opleveren om de 
nieuwe eerstejaars onderdak te 
orengen.
Komend studiejaar verwacht Maas
tricht 2600 eerstejaars studenten. 
Daarvan zoekt ongeveer de helft 
loonruimte in de stad. Naar schat
tig 800 studenten zullen al vóór 
September een kamer willen heb
ben. Daarvan kunnen er 260 terecht 
,n eenheden van de woningbouw
corporaties en zijn er 540 afhanke- 
bjk van het particuliere aanbod. 
Momenteel hebben zich al 475 aan
komende eerstejaars bij het Kamer- 
ouro ingeschreven en met het oog 
°P de zomerdrukte wordt de perso- 
nÇle bezeting van het Kamerburo 
tjdelijk versterkt met drie partti- 
le-krachten. Dit is onder andere 
hogelijk door een bijdrage van de 
Woningbouwcorporaties.
Det initiatief van staatssecretaris 
Deerma (Volkshuisvesting) om 
huurinkomsten vanaf 1990 niet lan
ger te belasten wordt door de coör
dinator van het Kamerbureau Seph 
°raun toegejuichd. Nu komt het 
"'el voor dat potentiële verhuurders 
'door belasting en kortingen op uit
kering en/of huursubsidie- er finan
cée! op achteruit gaan wanneer ze 
’eniand op kamers nemen. De plan
den van Heerma zullen het kamer- 
bestand dan ook ten.goede komen, 
“faun vindt het ook een goede zaak

LEGE KAMERS 
HEBBEN ONZE 

VOLLE AANDACHT
F Voor kamerverhuurders zijn advies en bemiddeling gratis

Vooral door het grote aantal studenten is er in Maastricht 
een enorme vraag naar kamers. Daarom hebben lege kamers 
onze volle aandacht. Wij zoeken permanent verhuurders voor 
de kamerzoekers die bij ons staan ingeschreven. En daarom 
helpen wij u graag bij het verhuren, met gratis advies en bemid
deling. Kamerverhuurders hebben onze volle aandacht.

BEL887I00
voor meer informatie of een folder.
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De advertentie (met nieuw logo) waarmee het Kamerburo in 
de komende maanden zeker 540 nieuwe kamers hoopt te 
werven.
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verplichte ziektekostenverzekering 
voor studenten op de lange baan
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Kr komt de eerste jaren geen ver
plichte collectieve ziektekostenver- 
2Çkering voor studenten. Dat blijkt 

mededelingen van 'gedelegeerd 
bestuurder' dr. R.J. in 't Veld, aan
voerder van het 'crisisteam Studie- 
bnanciering'.

het plan van de Openbaar Ver- 
v°erkaart voor studenten, heeft het 
team-In 't Veld de mogelijkheid 
van een categorale ziektekostenver- 
2ekering voor studenten wel serieus 
overwogen. Volgens een aanbie

ding van de ziektekostenverzeke
raar SSGZ zou zo'n verzekering 512 
gulden per student per jaar moeten 
kosten. Dat is ruim 300 gulden min
der dan daar momenteel voor is uit
getrokken in het normbudget dat 
Studiefinanciering hanteert voor 
studenten.
In 't Veld wijst de aanbieding van 
de SSGZ toch af, omdat een collec
tieve verzekering voor studenten 
niet valt in te passen in de plannen 
van de Commissie-Dekker, voor 
een verplichte basisverzekering

voor alle Nederlanders. Het plan- 
Dekker zou in 1992 in werking moe
ten treden. In 't Veld noemt het 
’’zinloos'' om voor de periode tot 
die tijd tot een dergelijke ingrijpen
de maatregel over te gaan.
Het is overigens nog niet zeker of de 
invoering van de OV jaarkaart voor 
alle studenten wel zal doorgaan. De 
Tweede Kamer moet daarover nog 
een beslissing nemen.✓
Luuk Hajema

Accenten

Ik behoor tot de generatie die de voetbaluitslagen nog via Avro’s 
Sportpanorama ’s zondagsmiddags op de radio gehoord heeft. Om 
uitslagen als GVAV - AGOVV, LONGA -Bleyerheide en Ajax - 
Blauw Wit te vernemen, gaven anchor-men als Dick van Rijn het 
woord aan stemmen met onmiskenbaar regionale tongvallen. Henk 
Oostinga sprak zo Gronings dat het zelfs mij als Groninger opviel. 
Het was overigens 'stadgronings', even vreemd voor mij als Heerlens 
voor Maastrichtenaren. Maar echt exotisch klonk natuurlijk Jacques 
Heetman met zijn beroemde binnenkomer ”En hier is dan 
Maastricht”.

In die tijd dacht men nog wel regionaal. Er werd ook in Holland niet 
geringschattend over gedaan. Het Vrije Volk was nog de grootste 
krant van Nederland (Drees regeerde) en dat dagblad bestond uit 
een fijnmazig netwerk van regionale redacties en plaatselijke 
agentschappen. De regio hoorde er bij en werd gepaaid met ruimte 
in de kolommen.

Als er al plat Hollands op de radio werd gesproken, gebeurde dat 
gekscherend. In sommige gezinsprogramma’s, zoals AVRO's Bonte 
Dinsdagavondtrein of VARA’s Showboat, werd wel eens 
Amsterdams, Utrechts (dat erg boers klonk in mijn Groningse oren, 
althans kneuterig) of Haags gesproken. Meestal waren dat 'typetjes’ 
die weinig opleiding hadden genoten en hooguit ’goochem' konden 
zijn.

Dit is alles verleden tijd. Het hollandse dialect heeft nu een hogere 
status dan de andere streekstalen. Alleen Spaan en Vermegen 
werken nog met andere dialecten, die zij als goede Hollanders 
mengen, zodat tot uiting komt hoe stom al die provincialen zijn. De 
pastoor is nog herkenbaar als Maastrichtenaar en er is nog een 
Vlaming, om precies te zijn een Antwerpenaar. Dat geeft aan dat de 
Hollander nog enig respect weet op te brengen voor Het Diepe 
Zuiden. Daarom krijgt die pastoor er ook zo van langs; hij wordt met 
mestvorken gestoken, met springstof opgeblazen en anderszins het 
ziekenhuis in gewerkt. De Antwerpenaar niet, die is onaantastbaar 
en vooral leep. Alsof de Hollander nog beseft dat het Amsterdamse 
type van hem afstamt.

Jeroen Brouwers neemt het op voor de Zuidnedelander. Vooral voor 
de Vlaming, die -volgens Brouwers- geen Belg is en dus ook niet zo 
wil worden genoemd. Zeker niet door de Hollander. Dat is aardig 
van Brouwers, maar hij vergeet een paar dingen. Om te beginnen 
verzuimt hij op te merken dat de Vlaming de Nedelander aanduidt 
als Hollander. Hij verzuimt ook om de Vlaming terecht te wijzen op 
dit punt, terwijl hij wel de Nederlanders verwijt de Vlaming Belg te 
noemen. Als Nederlander wens ik niet uitgemaakt te worden voor 
Hollander, noch door de Belg, noch door de Limburger. Groningers 
zijn geen Hollanders. Evenmin als Tukkers, Drenten en Friezen dat 
zijn.

Inconsistentie nummero twee is dat Brouwers wel melding maakt 
van het grote verleden van de zuidnederlandse gewesten waar het 
gaat om de oorsprong van onze taal, maar niet aan de Vlamingen 
voorhoudt dat de tweede bloeiperiode van onze taalgemeenschap 
een noordnederlandse verdienste is. Brouwers schrijft trouwens voor 
de Noordnedeflander, hij weet ook wel hoe weinig zijn boekje 
verkoopt in het Zuiden. Hij noemt die noordelijke bloei wel, maar 
meer om de deerniswekkende staat van de zuiderlingen te 
accentueren. Bovendien herhaalt hij vele malen dat die bloei tot 
stand kwam dankzij de zuidelijke exodus die het gevolg was van het 
slagen van de revolutie in het Noorden en het mislukken ervan in het 
Zuiden. Alsof dat het nageslacht van de achterblijvers in het Zuiden 
rechten geeft. De bloei in het Noorden is een goed voorbeeld van de 
kracht van de revolutie die door alle gewesten, behalve de Waalse, 
gedragen werd. Alsof die keuters en vissers in Holland het ooit op 
eigen kracht hadden kunnen volbrengen.

De bloeiperiode van het Noorden is nog niet ten einde, het is dus 
heel normaal dat de Vlamingen zich conformeren aan het culturele 
centrum van de taalgemeenschap. Dat doen de Walen ook met hun 
Frans. Dat deden de Hollanders, de Friezen en de Drenten ook toen 
in de 14e en 15e eeuw het culturele en economische centrum zich nog 
in het zuiden bevond. Wat toen gebeurde, gebeurt nog. Hoe zouden 
die verdrukte Vlamingen het ooit op eigen kracht kunnen doen? Nog 
loopt de oudste generatie Vlaamse intelligentsia rond met een Franse 
opvoeding en opleiding. Niet voor niets zijn de beste Vlaamse 
schrijvers nooit op de universiteit geweest.

Heeft het zin om je in het jargon van de vormingswerker druk te 
maken over deze zaak? Brouwers doet dat, met sommige 
Vlamingen. Het antwoord is nee. De maakbaarheid van de 
samenleving wordt wel om belangrijker zaken betwijfeld. Taal 
behoort tot de weinige sociale verschijnselen die niemand kan 
beheersen. Als Vlamingen Nederlands willen spreken dan doen ze 
dat. En dat doen ze ook. Het staat iedere Vlaming vrij zijn dialect te 
spreken, of dat nou Brabants is. West-Vlaams, Limburgs of 
Antwerps. Jammer alleen dat het Brussels verdwenen is.

Hoe begaan moeten we eigenlijk zijn met de taal van de 
Afrikaander? Aan die lui hebben we het te danken dat het bekendste 
Nederlandse woord 'apartheid’ is. Het beste is ze te negeren. Dat 
hebben we met de Belgen ook eeuwen lang gedaan. En het resultaat 
mag er zijn.

Jan van de Poel
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Samengesteld door Bart Brouwers.

Studentenroeivereniging viert eerste lustrum
ja

Beroemdheden
Leiden heeft Willem Alexander, 
Delft kan vanaf komend studiejaar 
bogen op de aanwezigheid van Fri
so, maar verder blijft het daarbij 
wat betreft de beroemdheden op de 
Nederlandse universiteiten. Er lijkt 
ook geen speciaal wervingspro- 
gramma te bestaan gericht op be
kende Nederlanders, noch blazen 
de universiteiten het hoog van de 
toren als zo iemand zich onder de 
ingeschreven studenten bevindt.

Dat is wel even anders in de Ver
enigde Staten. Kosten noch moeite 
worden daar gespaard voor de inlij
ving van een sportheld, ’tv-persona- 
lity’ of filmster. Niet zelden gebeurt 
het dat vijf of zes verschillende uni
versiteiten achter één persoon aan
zitten, waarbij de een nog meer 
biedt dan de ander. En dat alles om 
de universiteit wat meer bekend
heid te geven in een tijd dat de kin
deraantallen teruglopen en de 
schoolbanken dus moeilijker gevuld 
kunnen worden. Voorlopig hebben 
dit soort acties echter alleen maar 
een averechts effect: veel ambitieu
ze en capabele studenten vinden de 
deur naar de universiteit van hun 
keus op slot. Amerikaanse deskun
digen hebben daarvoor al drie oor
zaken aangewezen. Ten eerste is er 
de tendens dat ouders hun kinderen 
het liefst geplaatst zien op een uni- 
versiteit-met-naam (Yale en Har
vard werken zodoende ais het La- 
coste-krokodilletje), zodat daar 
minder plaats is voor de briljante 
studenten; vervolgens zijn er te veel 
studenten die allemaal hetzelfde 
willen, terwijl de universiteiten juist 
op zoek zijn naar diversiteit; ten
slotte zijn er de eerdergenoemde 
beroemdheden, die, met hun zes 
toelatingen op zak, plaatsen bezet 
houden die anders aan anderen toe
gewezen zouden kunnen worden. 
(Newsweek)

Bedrijvendag
De banden tussen het bedrijfsleven 
en de universiteiten worden steeds 
inniger. Een van de uitvloeisels van 
die ontwikkeling wordt gevormd 
door de her en der opduikende door 
universiteiten georganiseerde be
drijvendagen. Zo ook eind april, 
toen er op twee dagen (26 en 27 
april) maar liefst drie op de agenda 
stonden. De eerste in Tilburg, ter
wijl Leiden en Twente een dag later 
volgden. En dan wil de belangstel
ling wel eens tegenvallen, zoals nu 
in Leiden het geval was. Vorig jaar 
kwamen er nog 27 bedrijven op af, 
dit jaar slechts veertien. Organisa
tor Westerhof weet de oorzaak.

’’Uitgerekend diezelfde dag organi
seerden de Tilburgse psychologen 
ook een bedrijvendag. Dat hebben 
we goed kunnen merken. Tilburg 
was net iets eerder met de uitnodi
gingen.” En niet alleen met de uit
nodigingen. Ook de manifestatie 
zelf vond een dag eerder plaats.

Niet georganiseerd door de psycho
logen; maar door studentenvereni
ging Olof. En met succes, aldus or
ganisator Boerboom. Er was alleen 
enige concurrentie vanuit Twente. 

omdat ze daar iets eerder waren 
met het versturen van de uitnodi
gingen.
(Univers)

Internationaal
De Rijksuniversiteit Utrecht wordt 
met haar 431 ingeschreven buiten
landse studenten al aardig interna
tionaal. Hun aantal is gelijkelijk 
verdeeld over de beide sexen. West- 
duitsers zijn er het meest, 82, ge
volgd door 47 Surinamers, 33 Bel
gen, 31 Britten, 26 Turken, 21 Ita
lianen en 21 Amerikanen. In totaal 
zijn er 54 nationaliteiten op de 
RUU aanwezig. Van de Utrechtse 
studenten studeren er ongeveer 110 
in het buitenland, van wie een der
de deel in het Italiaanse Bologna.

Merkwaardig genoeg is er geen en
kele belangstelling onder Utrechtse 
studenten voor de twee universitei
ten waarmee de RUU een samen
werkingsverband heeft: Huil en 
Antwerpen.
(U-blad)

Limbopad
De Technische Universiteit van 
Eindhoven ligt vlak achter het sta
tion van die stad. Slechts een gras
veldje scheidt de treinreizigers van 
de wetenschap. Een grasveldje dat 
door de arriverende studenten al ja
renlang gebruikt wordt als kortste 
route tussen punt A en B. Vanwege 
het grote aantal Limburgers, dat ge
bruik maakt van deze route, kent 
iedereen het paadje alleen maar als 
het ’Limbopad’. Onlangs werd de 
modderige sluiproute zelfs verhard 
en om de Limburgse blijdschap 
daarover extra te accentueren was 
besloten tot een feestelijke inzege
ning van de 'laatste steen’. Daartoe 
hadden vier TUE’rs een mergelte- 
gel uit de Sint Pietersberg weten te 
bemachtigen en die onder muzikale 
en alcoholische begeleiding ergens 
middenin het Limbopad neerge
legd. Een prachtige steen, maar ook 
een prachtige trofee natuurlijk voor 
studenten die hem diep in de nacht 
toevallig zien liggen. Geen pro
bleem, aldus uitvoerder Kalkho- 
ven, omdat de tegel voorzien is van 
een speciale verankering die diefstal 
moet voorkomen. Nog geen twaalf 
uur later is de steen echter al ver
dwenen, zonder spoor van dieven of 
vandalen. Enkele dagen later eist 
de actiegroep HAHA (Harde Actie 
Helpt Altijd) de daad op. In een 
brief aan het universiteitsblad Cur
sor worden de eisen voor een even
tuele teruggave van de tegel ge
steld: Overheveling van de studie 
bedrijfskunde naar de plaatselijke 
lts, docenten met didactische aanleg 
voor de zaal en verbod van de kleur 
grijs op het universiteitsterrein. Op 
een bijgevoegde foto staat de enigs
zins beschadigde steen, zij het zon
der een recent exemplaar van het 
Eindhovens Dagblad in zijn hand.

Kalkhoven heeft nog niet gerea
geerd op de brute actie, maar heeft 
wel een nieuwe steen beloofd. Met 
een nog stevigere verankering.
(Cursor)

SAURUS ROEIT NOG STEEDS MET 
GEKREGEN BOTEN

De studentenroeivereniging Saurus bestaat vijf jaar; een grote, gezonde vereniging in 
Maastricht, maar daarbuiten nog het troetelkindje van vermaarde studentenroeiers, die 
de Maastrichtse dreumes helpen bij de eerste stapjes naar volwassenheid. Neerlands 
jongste roeiclub voor studenten kijkt, verschoond van welke traditie dan ook, met 
grote ogen van verbazing naar de rest van roeiend Nederland.

4L

Het roeien is in meer dan honderd 
jaar uitgegroeid tot een wereldje 
apart, compleet met eigen turbo
taal, binnen het traditionele studen
tenleven. En dat is voor Maastricht
se studenten toch nog altijd iets on
gewoons.

"We hebben vier skiffs, drie dub- 
bel-twee’s, één boord-twee-zonder, 
drie overnaedsche met vieren-met, 
drie C-vieren-met en op 28 mei krij
gen we een echte acht-met.”

Trots somt Hans Stelwagen, be
stuurslid van Saurus, het botenbe
stand van zijn vereniging op. Geen 
onaardige lijst, zeker als je de prij
zen kent. Voor het kleinste bootje 
ben je al minstens een paar duizend 
gulden kwijt. De wijze waarop de 
loods in vijf jaar tijd gevuld werd is 
zeker opmerkelijk. Niet alleen fi
nanciële steun van de universiteit 
was daarvoor verantwoordelijk, 
maar ook materiële steun van ande
re studentenroeiverenigingen uit 
den lande. Hoewel Saurus eigenlijk 
staat voor een angstaanjagend pre
historisch Maasmonster, werd het 
door anderen sympathiek, jong en 
ongevaarlijk genoeg geacht om 
overal op steun te kunnen rekenen. 
Als een andere vereniging een nieu
we boot aanschafte, vaak betaald 
door inmiddels zeer vermogende 
oud-leden. werd het overbodige 
materiaal naar Maastricht ver
scheept. Een nieuwe vereniging; 
daar was iedereen blij mee.

Varsity

Roeien is een Studentensport bij 
uitstek. Tot voor enkele jaren be
stond de Olympische roeiploeg zelfs 
volledig uit studenten. Vooral bij 
oude, traditionele corporale vereni
gingen neemt het roeien nog altijd 
een elitaire plaats in. Het is een eer 
om. na zorgvuldige selectie en een 
jaar training, in de sterkste boot te 
mogen roeien en voor je eigen corps 
'een blik te trekken’ (een wedstrijd 
winnen). De belangrijkste Neder
landse roeiwedstrijd is de Varsity, 
die dit jaar voor de 105de keer ge
roeid werd. Het is traditie dat de 
winnende vereniging van het hoofd
nummer, de oude-heren-vier, 
’s avonds tijdens het feest de kosten 
van'het bier voor rekening neemt. 
De Utrechtse roeivereniging schijnt 
daar jaarlijks dertigduizend gulden 
voor te reserveren. De ramen van 
de soos worden dichtgetimmerd, er 
wordt een tap in het midden van een 
verder kale ruimte geplaatst en met 
de politie wordt alvast een rampen
plan doorgesproken.

Caroline van Daelen, voorzitter van 
Saurus, haast zich te zeggen dat der
gelijke zuipuitspattingen zeker niet 
representatief zijn voor Saurus:

Saurus vaart over de Maas (foto Franco Gori)

“We staan echt met grote ogen van 
verbazing te kijken.”
Het enige dat Saurus tot nu toe 
overgenomen heeft is de ambitie 
voor topsport. Momenteel kent de 
vereniging een boord-twee, Gijs 
Kloek en René Knol, die -onder be
geleiding van een eigen coach- vijf 
keer per week trainen, daarnaast 
nog loop- en krachttraining doen, 
niet drinken en vroeg naar bed 
gaan. Een blik hebben ze nog niet 
getrokken, maar tijdens de eerste 
deelname aan de Varsity zijn ze 
tweede op hun onderdeel gewor
den.
De andere 120 Saurus-leden roeien 
op competitie-niveau met andere 
studentensteden. Hans Stelwagen 
benadrukt het fuif-karakter van 
dergelijke ontmoetingen, maar dat 
komt hem meteen op een standje 
van zijn eigen voorzitter te staan:
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’’Er is zeker wel eer te behalen. He* 
feest is pas achteraf."
Zaterdag 28 mei viert Saurus haar 
eerste lustrum met een wedstrijd op 
de Maas, waar waarschijnlijk ongß' 
veer 300 roeiers aan deel zullen n£' 
men. En hoe kan het anders! 
’s avonds is er een groots feest.
Dat roeien is overigens niet zomaar 
één-twee-drie geleerd. Daarvoor >s 
een heuse cursus met examen nO' 
dig, zodat je bij het instappen niet 
door de boot valt en niet om de ha' 
verklap ‘een snoekje slaat’. Dat is 
als je de paal (de roeiriem) tijden5 
het uitpikken (aan het einde van 
een haal) niet meer uit het water 
krijgt.
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^ijf jaar landelijke studentenvakbond

I

MAARTEN ITV POELGEEST: ”IN
VERKIEZINGSTIJD KRIJGEN WE TOCH 
iLTIJl) WEER EXTRA STEMMEN”

"Zeventig procent van wat we doen is reageren op wat Deetman doet - daar kunnen 
we onderling dus geen onenigheid over krijgen. Voor de rest heb je dan nog wel wat 
verschillen. De ASVA, in Amsterdam, is altijd een vrij politiek bolwerk geweest. De 
VSSD vind ik altijd ontzettend technisch - gründlich, bijna. In Nijmegen is men 
bijzonder actiegericht - spontanistisch, noemen ze dat zelf. En bij de Groningse 
studentenbond zijn ze welhaast doorgeslagen." Zegt Maarten van Poelgeest (23), de 
huidige voorzitter van het gemeleerde gezelschap dat Landelijke Studenten Vakbond 
(LSVB) heet - de koepel van de studentenvakbonden. In het vijfjarige bestaan van de 
LSVB is Van Poelgeest ongetwijfeld een van de meer opmerkelijke voorzitters 
gebleken. Eind van de maand viert de bond zijn eerste lustrum met een tweedaags 
congres in Utrecht. Vooraf een gesprek.

we hebben? Dat[ Hoeveel leden we hebben? Dat 
'arieert per stad. In Amsterdam is 

walgelijk weinig: maar 1100 le
en op 24.000 studenten. In totaal, 
andelijk, zijn 25.000 studenten lid 
'a” een bond. Dat is dus zo'n tien 
docent. Nee, ik vind dat niet wei- 

Zolang het ons lukt om op da- 
~ 11 als 1 december 30.000 mensen 
°P de been te krijgen, ben ik ervan 
®vertuigd dat de LSVB nog vol
gende sympathie geniet. Bij de 
,.erkiezingen doet zich een verge- 
'Jkbaar effect voor. Weinig studen- 

■en zijn echt lid van de ASVA, maar 
I Verkiezingstijd krijgen we toch 
’t'jd weer extra stemmen.”
^ersukkeling

® LSVB-voorzitter wasemt een 
,eker optimisme uit - en dat on- 

j,anks twee zorgwekkende ontwik- 
Hingen die zijn achterban toch on- 

. lskenbaar teisteren. De ene is, dat 
^ studentenvakbonden de laatste 

Ju steeds meer een one-issue-be- 
smg geworden zijn: het verzet te- 

Deetman - en dat kwam tijden 
neer op het verzet tegen de 

et Studiefinanciering - slokte 
^Jhaast alle aandacht op. De ande- 
j. ’s, dat het bij sommige plaatselij- 
ƒ bonden behoorlijk de dood in de 
tM 'S' Vooral bij bonden die geen 

uuctie-winkels kennen, en op die 
linier dus ook geen leden trekken, 
d 'e komen misschien wel enkel op 

kortingen af, maar ondertussen 
^J” Ze wel mooi lid. Zoals bijvoor- 
<>eHd de Leidse Studentenbond 
g bb), die geheel in de versukkeling 
v raakt lijkt. In Leiden wil niemand 

” de 168 leden nog in het bestuur 
Zelf0 z’tten- De LSb overweegt zich- 

dan ook op te heffen, of een 
* Jdje in de vrieskist door te brengen 
uIn afwachting van betere tijden.

aar ook elders in het land kon het 
de toestroom van leden wel iets 

y?er- Bonden met een goed ont- 
[( kkeld service-apparaat redden 
v ’ beter dan bonden die het enkel 

ideologische aanhang moeten 
Sieben. Of, zoals een Twentse 

"iet ^'fondsbestuurder het onlangs 
Ij s ironisch uitdrukt: ’’Zolang onze 
°nd geen winkel heeft met hifi-ap- 
. ratuur, worden we nooit zo groot 

A in Wageningen de WSO, of in 
(jHft de VSSD.” In Maastricht is 

NSEM (Nieuwe Studenteneen- 
e’d Maastricht) de vertegenwoor

diger van de LSVB. Haaf ongeveer 
100 leden genieten geen grootse fi
nanciële of materiële voordelen en 
behoren dus waarschijnlijk tot de 
bovengenoemde ideologische aan
hang. In de universiteitsraad is de 
NSEM-fractie momenteel met 3 le
den vertegenwoordigt: na de ver
kiezingen worden dat er wellicht 
vier.

Actieve kern

Onderlinge onenigheid kent de 
LSVB nauwelijks meer - de richtin
genstrijd die het Landelijk Overleg 
Grondraden (LOG) -de voorganger 
van de LSVB- teisterde lijkt voor
bij. De Wageningse studentenbond 
(WSO) is in goeie harmonie geen 
lid van de LSVB, want doet liever 
aan wetenschapskritiek dan aan be
langenbehartiging. De ACCU, in 
Nijmegen, was tot nu geen lid om
dat de LSVB ’te weinig actie’ zou 
voeren, maar de Nijmegenaren zijn 
nu toch van plan om zich weer aan 
te sluiten. En ook de samenwerking 
met het HBO -de LSVB staat ook 
open voor HBO-studenten- ver
loopt soepeltjes. Met het soms kwij
nende aantal leden zit Van Poel
geest veel minder dan met het feit 
dat studentenbonden steeds minder 
zelf de agenda bepalen.

”Het ligt journalisten in de mond 
bestorven om over de studenten
bonden op te merken dat het niet 
meer zo is als twintig jaar geleden, 
maar als je nagaat hoeveel mensen 
in die tijd werkelijk actief waren, 
dan is er helemaal niet zoveel ver
schil met toen. De actieve kern was 
toen klein, en dat is-ie nu nog. Maar 
twintig jaar geleden was het de Stu- 
dentenVakBond (SVB) die bepaal
de waar de discussie over ging, en 
dat is veranderd. Het is vriend en 
vijand duidelijk dat de studiefinan
ciering niet deugt en dat de Harmo
nisatiewet niet deugt, maar als je 
dat gehad hebt wordt het stil. Het is 
ontzettend moeilijk om studenten 
nog geïnteresseerd te krijgen in hun 
onderwijs. Dat is veel abstracter. 
We zijn ons daar al enige tijd be
wust van. maar het is uiterst moei
zaam om mensen op landelijk ni
veau betrokken te krijgen bij de in
houd van hun onderwijs, de kwali
teit van de docenten, de kwaliteit 
van het proces.

En ook daar is een standaard-nedel 
over: de student van tegenwoordig 
zou zo carrière-gericht zijn. Maar 
daar geloof ik dus niks van. Als stu
denten echt zo carrière-gericht zou
den zijn, zouden ze zich juist heel 
druk maken over hun onderwijs. 
Dus ik houd het er maar op dat de 
interesse van studenten de afgelo
pen jaren gewoon breder is gewor
den.”

"De inbreng van de meer rechtse 
studenten toont dat trouwens ook 
aan. De corpsballen hebben zich 
wel verenigd, ze hebben hun ISO 
(het Interuniversitair Studenten 
Overleg, red.), maar eigenlijk be
staan ze niet. Want ze nemen de 
ideeën van de LSVB over, formule
ren die iets anders, en noemen dat 
dan hun mening. In het HBO ont
breken de ballen trouwens gewoon: 
daar heb je alleen maar de LSVB. 
Als er nou één groepering carrière- 
gericht zou moeten zijn, dan zou 
het dat ISO toch moeten zijn. Maar 
daar komt dus helemaal niets eigens 
uit.”

Poppenkast

Dezelfde zelfverzekerdheid die Van 
Poelgeest aan de dag legt als het 
gaat om zijn collega’s ter rechter 
zijde, zorgde onlangs nog voor een 
breukje in de geschiedenis. Op aan
drang van Van Poelgeest (en de 
VSSD) nam de LSVB het besluit 
om maar eens op te houden met de 
poppenkast in de Studentenkamer, 
het overleg met de minister. De 
LSVB wil als zelfstandige organisa
tie genoemd worden in de notulen, 
wat O&W tot dusverre steeds wei
gerde. Want het departement rede
neert: in de WO-kamer zit de minis
ter niet te overleggen met dertien 
universiteiten met dertien verschil
lende belangen, maar met het WO. 
Parallel daarmee wil O&W ook niet 
met progressieve, behoudende, ge
zellige of sportieve studenten over
leggen, maar met dé studenten. Be
weerde de LSVB het één (bijvoor
beeld: de strippenkaart is zo’n 
slecht idee nog niet) en het ISO het 
ander (de strippenkaart is een slecht 
idee), dan ging die nuancering in de 
notulen verloren. Want daar kwam 
slechts te staan: "de studenten zijn 
het onderling niet eens.” Een prima

Maarten van Poelgeest: "Als studenten echt zo carrieregericht 
zouden zijn, zouden ze zich juist heel druk maken over hun 
onderwijs” (foto Bram de Hollander)

techniek om niet te hoeven luiste
ren naar de inbreng van studenten, 
vond Van Poelgeest en dus werd het 
eens tijd om uit het overleg te stap
pen.

Afgelopen maandag verzond O&W 
overigens een brief aan de studen
tenorganisaties, met de vraag wie er 
nog zin hebben om in de Studenten
kamer met de minister te overleg
gen. Of de LSVB in het Zoeter- 
meerse zal terugkeren is de vraag, 
want, zo zegt Van Poelgeest: ’’Voor 
ons is het overleg in de Studenten
kamer veel minder belangrijk dan 
goede contacten met de Kamer.

Eén reden is dat Deetman zelf nooit 
komt, al maakt dat misschien niet 
zoveel uit, want Deetman heeft een 
uiterst beperkte visie op het hoger 
onderwijs: je leert vier jaar wat uit 
je hoofd, en de specialisatie daarna 
moet een ander maar betalen. In 't 
Velds visie placht iets rijker te zijn, 
maar anderzijds: die deed net of hij 
naar je luisterde en deed vervolgens 
precies wat hij altijd al in z'n hoofd 
had. Okkerse, zijn opvolger, doet 
het geloof ik precies andersom: die 
luistert wel, al lijkt het van niet.”

’’Maar dat is allemaal niet essen
tieel. Veel essentiëler is, dat de Ka
mer meer niveau zou moeten heb
ben dan-ie heeft. Er is welgeteld 
één kamerlid dat weet waarover hij 
spreekt als het over het hoger on
derwijs gaat. Met als gevolg, dat de 
discussies binnenskamers plaatsvin

den, in Zoetermeer -niet in de WO- 
of de HO-kamer want daar wordt 
enkel nog over procedures gespro
ken - maar tussen ambtenaren on
derling. De discussie vindt niet lan
ger plaats in het parlement. En dat 
moet veranderen. Daarom vind ik 
het zinvoller om de Kamer te besto
ken, dan om naar Zoetermeer te 
gaan. Al weet ik zeker dat de in
breng van de LSVB nog het meeste 
niveau heeft. Wij zijn inhoudelijk 
beter ingegaan op de Wet Hoger 
Onderwijs en het HOOP dan de 
universiteiten. Dus als ik O&W 
was, zou ik hoge prijs stellen op 
onze aanwezigheid.”

Esther Hageman/UP



In Stelling 6
Oftserr,

In Stelling publiceert artikelen die betrekking 
hebben op actuele onderwerpen uit de 
universitaire wereld. Bijdragen dienen bij voorkeur 
pas na overleg met de redactie te worden 
ingestuurd en mogen niet langer zijn dan drie 
A4-kantjes. De auteurs schrijven op persoonlijke 
titel. De redactie behoudt zich het recht voor 
bijdragen te weigeren of in te korten.

REAGEERBUISEMBRYO’S
De discussie over reageerbuisbe
vruchting en de gevolgen daarvan 
duurt al zolang, dat vermoeidheids
verschijnselen en onnauwkeurige 
beslissingen niet kunnen uitblijven. 
De medisch-ethische commissie 
heeft daar nu kennelijk ook last 
van, gezien de beslissing om anthro- 
pogeneticus Geraedts gedeeltelijk 
zijn zin te geven.
Vermoeid of niet, bij het lezen van 
de argumentaties over en weer kan 
ik verbazing en verontwaardiging 
niet onderdrukken. Het feit, dat we 
nog steeds niet weten, en waar
schijnlijk ook nooit zullen weten, 
wanneer menselijk leven begint, 
verdoezelen we met allerlei schijn
discussies over leven in aanleg of 
echt leven, persoon in ontwikkeling 
of persoon, twee weken of dertien 
weken, enz, enz. Kunnen we niet 
gewoon accepteren, dat we het niet 
weten en het daar bij laten.
In de (medische) wetenschapsbeoe

POSTBUS

Ingezonden brieven voor deze rubriek mogen een 
lengte van maximaal één A4 kantje hebben. De 
redactie behoudt zich het recht voor brieven in te 
korten of niet te plaatsen.

Forum
Reorganisatie
In nummer 31 van de Observant 
staat van de hand van Wammes Bos 
een interview met Prof. Tak. In de 
aanhef van dit stuk wordt gerefe
reerd naar gebeurtenissen rond het 
forum over de reorganisatie dat 
maandag 2 mei plaatsvond.
Door een druk programma in de 
week voorafgaand aan het forum en 
door enkele betreurenswaardige 
communicatiestoornissen bereikte 
de uitnodiging voor het forum mij 
zeer laat. Desalniettemin hebben 
bestuursleden zich op maandag
morgen beraden over de deelname 
aan het forum.
Unaniem werd geconcludeerd dat 
het bestuurlijk onverstandig zou 
zijn om op de dag voor de FRaad 
hieraan deel te nemen. De directeur 

fening en de medische praktijk hoor 
je bijna dagelijks uitspraken met de 
strekking: dat valt niet te bewijzen, 
daar kan ik dus niets mee. Zonder 
me uit te spreken over de juistheid 
van een dergelijke stellingname, 
lijkt het me uiterst consequent en 
wetenschap moet toch voor alles 
consequent zijn, om deze stelling
name niet alleen toe te passen op al
les wat buiten de wetenschap valt, 
zoals bijvoorbeeld alternatieve ge
neeswijzen, maar ook op eigen akti- 
viteiten van toepassing te verklaren. 
Het begin van menselijk leven lijkt 
me bij uitstek een gebied waarvoor 
geldt: we weten het niet en blijven 
er dus van af.
Het standpunt van de indieners van 
het verzoek, dat er geen principieel 
verschil is tussen embryo’s en rest
embryo’s lijkt me zeer correct. Het 
argument van de commissie, dat er 
verschil is tussen uit therapeutisch 
oogpunt gekweekte embryo's en 

heeft dit standpunt aan de voorzit
ter van het forum meegedeeld.
Voorzover hierover door onze 
schuld onduidelijkheid is ontstaan, 
bieden wij hiervoor onze veront
schuldigingen aan.
Recht grievend is echter de door 
Bos gewekte suggestie dat ik niet 
ben verschenen omdat er geen ken
merk op de uitnodigingsbrief stond. 
De heer Bos slaat de plank hier ge
heel mis. De uitspraak was een ci
taat van een vroegere secretaris van 
de U-Raad van de VU, voor wie 
stukken niet existeerden voor ze 
een kenmerk hadden. De uitspraak 
verwijst niet naar overwegingen die 
bij het bestuur van de Faculteit der 
Gezondheidswetenschappen spelen 
of gespeeld hebben.

Louis Boon, Decaan Faculteit der 
Gezondheidswetenschappen. 

ten behoeve van experimenten ge
kweekte embryo’s, hoort mijn in
ziens thuis onder de rubriek varia
ties op het thema: het doel heiligt de 
middelen.
Het is op zijn zachtst gezegd merk
waardig, om uit de mond van een 
ethicus te vernemen, dat het verbie
den van research onethisch is omdat 
het de wetenschappelijke vooruit
gang remt. Betekent dat, dat alles is 
toegestaan, dat ten dienste staat van 
die zogenaamde vooruitgang? En 
wat is uit een oogpunt van ethiek 
dan wel vooruitgang? Waren we het 
daar al over eens? Het vergt enige 
zelfbeheersing om geen vergelijkin
gen te maken met allerlei praktij
ken, die bijvoorbeeld in tijden van 
oorlog plaats vonden onder het 
mom van wetenschappelijke experi
menten. Is de uitvinding van de 
atoombom, om die maar weer eens 
van stal te halen, ook een voorbeeld 
van wetenschappelijke vooruit
gang?
Het argument, dat niet van de ver
onderstelling mag worden uitge
gaan dat er onkritisch gebruik ge
maakt zal worden van pre-em- 
bryo's, is wel erg onnozel. Wat te 
denken van de wetenschappelijk 
onderzoeker, die gefixeerd op en 
geobserveerd door de mogelijkheid 
van spectaculaire resultaten en alle 
gevolgen daarvan, zijn redenaties 
enigzins bijbuigt als dat voor het be
halen van succes noodzakelijk is? 
Of zijn deze mensen gespeend van 
dergelijke menselijke trekjes?

Max Lampe

Studentenacties 
bij Gezondheids
wetenschappen
Aanstaande dinsdag 24 mei zal de 
Faculteitsraad een beslissing nemen 
over het al dan niet wijzigen van het 
huidige curriculum Gezondheids
wetenschappen. Centraal hierbij 
staan het rapport van de Reorgani- 
satiecommissie en een voorstel van 
het faculteitsbestuur. Beide voor
stellen behelzen een beperking van 
de tijd die besteed kan worden aan 
specialisatie binnen de nu bestaan
de zeven afstudeerrichtingen en 
meer ruimte voor een algemener 
gedeelte. Dit zal voor een groot 
deel gestalte krijgen in de vorm van 
driestromen-onderwijs.

Ons voornaamste bezwaar tegen 
deze plannen is dat de voorstellen 
die nu op tafel liggen in het geheel 
niet onderbouwd worden met ob
jectieve gegevens over de beroeps
perspectieven van (toekomstig) af
gestudeerde gezondheidsweten- 
schappers en de maatschappelijke 
relevantie van de opleiding. Hier
mee lijkt een jarenlange traditie van 
ongefundeerd beleid voortgezet te 
worden. De keuze voor een meer 
generalistische opleiding is des te 
merkwaardiger te noemen in het 
licht van de ontwikkelingen gedu
rende de laatste jaren waarin een 
steeds verdergaande specialisatie 
werd bewerkstelligd.

Wij hebben gepoogd zoveel moge
lijk studenten door middel van ac
ties, waaronder een forumdiscussie, 
bij de meningsvorming te betrek
ken. Enkele door ons uitgenodigde 
personen die een belangrijke rol in 
het beleid inzake reorganisatie spe-

DE NEDERLANDSE 
HARTSTICHTING

stelt zich o.a. tot taak wetenschappelijk onder
zoek te initiëren en te stimuleren. Hiertoe wor
den onderzoeks-subsidies verstrekt op alle ge
bieden, zowel fundamenteel als practisch van 
aard, die de bestrijding van hart- en vaatziekten 
betreffen.

Behalve onderzoek naar hartziekten en ziekte
processen van de cerebrale vaten of andere peri
fere vaten, komt ook onderzoek op het gebied 
van voorlichting en gedragsverandering in het 
kader van preventie, behandeling en nazorg in 
aanmerking.

Aanvragen voor subsidie dienen uiterlijk op 
1 april of 1 oktober van elk jaar in het bezit van de 
Nederlandse Hartstichting te zijn. Voor aanvra
gen dient gebruik te worden gemaakt van NHS- 
subsidieformulieren, die verkrijgbaar zijn bij de 
Nederlandse Hartstichting, Sophialaan 10, 2514 
JR Den Haag, tel. 070 - 924292 tst. 64/65/66.

nederlandse hartstichting

len waren ondanks hun toezeggin
gen helaas in het geheel niet (of in 
ieder geval niet op het podium) aan
wezig. Een aantal belangrijke as
pecten kwam hierdoor niet hele
maal uit de verf, de studenten kre
gen daarentegen wel een beeld van 
de sfeer waarin het beleid van de fa
culteit gevoerd lijkt te moeten wor
den, en van de houding van sommi
ge medewerkers ten aanzien van de 
studenten.

Wij zijn van mening ons te moeten 
blijven inzetten voor de betrokken
heid van studenten bij het handha
ven van de kwaliteit van het onder
wijs en zorgvuldige besluitvorming 
in deze. Daarom roepen wij ook 
alle studenten op aanwezig te zijn 
bij de beslissende faculteitsraads- 
vergadering aanstaande dinsdag 24 
mei.

Indien het resultaat van deze beslui
ten ingrijpende consequenties heeft 
voor de inhoud van het onderwijs
programma en de beroepsperspec
tieven van gezondheidswetenschap- 
pers, dan zijn wij van mening dat 
aankomende eerstejaars studenten 
hiervan op de hoogte gesteld dienen 
te worden. Dit om hen in staat te 
stellen een weloverwogen studie- en 
beroepskeuze te maken en hen te 
wijzen op het gebrek aan garanties 
voor een consistent onderwijsbe
leid. Mocht de faculteit hier zelf 
geen initiatieven toe ontplooien dan 
zullen wij ons hierop toeleggen.

Namens een groep verontruste stu
denten,

Harro Spitsbergen 
Wiljo van Hout 
Luce Rovers 
Jaap Oosterlaan

■
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Shag
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advertenties voor shag in Obser*3' niet_ 
gezien. Vanuit de optiek van de ajr- 
vetteerder een prima aanpak. * 
marktsegment van jonge (aspiraI1. 
rokers en rooksters wordt hiertn 
bereikt. Een interessante zaak ol' 
dat in dit deel van de markt n. 
groei zit. Vanuit ons blikveld is "j 
echter onverteerbaar dat een in'3 
matie--en opinieblad van een 1,3 
versiteit met de faculteiten gezo3 
heidswetenschappen en geneesk3! 
de binnen haar muren, reclame 
neemt voor een schadelijk prod3 
dat jaarlijks 18.000 Nederlandse . 
vens voortijdig beëindigt en van e V; 
nog groter aantal de kwaliteit q ki 
mindert.
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Een universiteit 
moeten lopen.

Aart Mudde 
Maria Dolders
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——I bureaucratie groter probleem dan democratie

DE UNIVERSITEITSRAAD ONDER VUUR
"Het lijkt wel een samenzwering" verzucht een van de gesprekspartners. Het 
onderwerp: de golf van aanvallen op de universiteitsraad in de afgelopen maanden. 
Een voorzetje gaf oud-minister van onderwijs Van Kemenade in Amsterdam, toen hij 
zijn voorzitterschap van het college van bestuur van de Amsterdamse universiteit 
inruilde voor het burgemeesterschap van Eindhoven. Maak van de universiteitsraad 
maar een raad van toezicht, zei hij in februari bij zijn afscheid. Daarna volgde prof. 
Hirsch Ballin, voorzitter van de Commissie voor de toetsing van wetgevingsprojecten, 
die de nieuwe hoger onderwijswetgeving becommentarieerde. Niemand wist eigenlijk 
dat zo'n commissie bestond, en plots lag daar in maart het advies om de 
universiteitsraad maar te vervangen door een ondernemingsraad. En dan nu (zie 
Observant nr. 31) de Adviesraad voor het hoger onderwijs, de ARHO, die vorige maand 
voorstelde om de U-raad voortaan uit het college van decanen te laten bestaan. 
Daarmee krijgt het wetenschappelijke gezag weer een pendant in het bestuur. Iets 
anders dan adviseren zou die nieuwe raad overigens niet zijn toegestaan. Studenten en 
personeel mogen vervolgens in aparte adviesraden het vanaf dan zeer krachtdadige 
college van bestuur van verstandige adviezen op hun werkterrein voorzien. Wat is er 
toch mis met die raden? Zijn zij werkelijk verantwoordelijk voor de bestuurlijke 
onmacht die de universiteiten zou kenmerken? En is de Limburgse universiteit ook zo'n 
probleemgeval? Een rondgang langs raadsleden en bestuurders geeft wellicht 
opheldering; maar eerst een stukje geschiedenis.
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FC|genlijk is de oppositie tegen de 
Universitaire radenstructuur nooit 

____ echt verstomd. Zij begon al met de 
—^'nvoering ervan via de Wet Univer- 

*'’aire Bestuurshervorming, in 
Ij 0. De WUB was niets anders 

an het parlementaire resultaat van 
e grootscheepse democratiserings- 
c,ies aan de universiteiten aan het 
'nd van de jaren zestig. De bezet- 

h'ng van de Tilburgse Hogeschool, 
et Maagdenhuis, dat waren de wa- 

! . nfeiten van de studentenbewe- 
h bb£: V 8 Waarmee de veranderingen 

ian!1 ;°r de Poorten van de hel werden 
l'>1serva|'nieê8esleept- Teveel gezeëd is dat 

i,.. et’ want de weerstand van hoogle- in de tÿrpn j- L. • -1 °. n dle aan ”un privileges wen- 
;]). vast ,e houden was taai; zij 

duE.rnif' t„adden het immers in de universi-
! -1 onder het 'ancien regime' voor 

s.et Zeggen. De vakgroep als organi- 
u’orische eenheid bestond toen 

t dat was de leerstoel. De facul- 
I ” Was een vergadering van hoog
waren, en ook op het centrale ni- 
rt.au maakten zij in de Senaat de }enstuit.

die kant hadden de studenten 
n medewerkers, aan wie eveneens

veï een deel de zijde der studenten 
i W°s) dus alleen maar tegenstand te 

s rWachten. In het parlement be- 
Ve nd wel sympathie voor het stre- 

naar democratisering, maar niet 
j vergaand dat de studenteneisen 
J ar onverkort onderschreven wer- 
Ij.J1- Het compromis dat uiteinde- 
J* in de vorm van de WUB uit de 
Ij-s tolde kreeg dan ook aanvanke- 
Sl allerminst de instemming van de 

enten. Hun democratiseringsei- 
n afck’£, W reikten veel verder dan de nieu- 
en 111 w tv radenstructuur toeliet. "One 
tot J (j.'111 one vote” was zo’n onvervul

de bl°öj o:re eis. waar de vertegenwoordi- 
1 het S(Ug per geleding van de WUB, met 
dvertfic 'kt afgepaste invloed van de stu- 
enten^^en, maar weinig aan tegemoet 

atn. De invoering van de WUB 
8 bijgevolg gepaard met verhitte 

n voOf ( ScUssies onder de actieve studen- 
/'Populatie of men de verkiezin- 

en organen van deze "schijnde- 
cratie” zou moeten boycotten, 

d n Wel haar van binnenuit moest 
te hervormen onder het motto: 

o ke slag is binnen, op naar de vol- 
nde. Maar die volgende slag 

kwam niet, en in plaats daarvan za
gen de studenten zich al gauw ge
drongen in de rol van verdedigers 
van een structuur die ze eerst hard- 
grondig verfoeiden. Want het com 
servatieve verzet tegen democratie 
op de universiteit, hoe bescheiden 
die ook was uitgevallen, was niet 
verdwenen, en lang niet elke hoog
leraar was bereid loyaal aan de 
nieuwe radendemocratie mee te 
werken en te luisteren naar wat stu
denten te vertellen hadden.

De ’boycot-de-WUB’-gedachte 
verloor daarom snel terrein om 
plaats te maken voor een pragmati
sche opvatting: zolang we in facul- 
teits- en universiteitsraad een forum 
hebben moeten we daar gebruik 
van maken. En niet alleen dat: we 
moeten er ook voorzichtig mee zijn. 
Tenslotte was de WUB een experi
mentele wet die slechts vijfjaar gel
dig zou zijn. Bovendien nam de 
aanhang en daarmee de kracht van 
de studentenbeweging in de eerste 
helft van de jaren zeventig ziender
ogen af. Aan het afdwingen van 
meer invloed met bezettingen of an
dere acties viel al helemaal niet 
meer te denken. Het werken in de 
raden kreeg de voornaamste priori
teit. Zo ontwikkelden de studenten 
zich na de invoering van de eerst zo 
gereserveerd, zelfs vijandig be
groette WUB allengs tot haar felste 
verdedigers.

En dat bleek niet overbodig. In de 
jaren na 1971 heeft geen enkele uit
breiding. alleen maar inperking 
plaats gevonden van de democrati
sche zeggenschap van de raden. Die 
tendens culmineerde voorlopig in 
de Wet op het wetenschappelijk on
derwijs van 1986; toen pas, tien jaar 
later dan voorzien, werd de over
gangswet die de WUB was, vervan
gen door een definitieve (?) rege
ling. De WWO keerde de verhou
ding tussen besturen en raden om: 
was tot die tijd de raad het orgaan 
dat beslissende bevoegdheden had, 
tenzij die aan het faculteitsbestuur 
of het college waren voorbehouden, 
met de invoering van de WWO 
werd het zwaartepunt duidelijk bij 
het bestuur, hetzij van de faculteit, 
hetzij van de universiteit, gelegd. 

Dat was mede een gevolg van hef 
nogal negatieve oordeel over de 
WUB dat de Commissie voor de be- 
stuurshervorming, die advies aan de 
minister moest uitbrengen, had uit
gesproken.

Doelmatigheid

De evaluatie van de WUB had in
derdaad wat langer op zich laten 
wachten dan gepland; pas in 1979 
verscheen het rapport "Gewubt en 
gewogen” van de commissie Polak, 
officieel de Commissie voor de be- 
stuurshervorming. Deze brak voor
al de staf over het weinig slagvaardi
ge karakter van het universitaire be
stuur. De besluitvorming was traag, 
de faculteiten vochten een belan
genstrijd uit, en voor het realiseren 
van een algemeen universitair be
leid had het college van bestuur on
voldoende macht. Kortom, van be
sturen kwam er niet veel. Daarmee 
suggereerde de commissie pijnlijk 
het mislukken van de tweede doel
stelling van de WUB, de verhoging 
van de doelmatigheid van het uni
versitaire bestuur. Want de WUB 
kent twee vaders: niet alleen de de
mocratiseringsbeweging, maar te
vens de enorme groei in de jaren 
zestig van de aantallen studenten en 
daarmee van de universiteiten zelf, 
die de roep om betere bestuurbaar
heid steeds sterker maakte. De 
WUB bedoelde aan beide verlan
gens tegemoet te komen. Dat nu. 
zegt ook de ARHO in zijn advies, is 
een misrekening geweest. Juist de 
radenstructuur maakt de doelmatig
heid kleiner, de verantwoordelijk
heden diffuser. Wil je een krachtig 
bestuurde universiteit, die in staat is 
aan de nieuwe eisen die overheid en 
samenleving aan haar stellen, te 
voldoen, dan zul je met iets slag- 
vaardigers op de proppen moeten 
komen.

Zowel het rapport van de commis
sie Polak als dat van de ARHO nu, 
bijna tien jaar later, vormden koren 
op de molen van al diegenen die 
nooit iets in de democratisering ge
zien hadden. De interne universitai
re tegenstand was al die jaren 
hoofdzakelijk geformuleerd als be
zwaar tegen de inefficiëntie: overal

Voorzitter Peter Hilderink in de vergaderzaal (foto Franco Gori)

moest maar over vergaderd wor
den, terwijl vroeger de zaken snel 
even werden geregeld. Voor een 
deel konden die bezwaren worden 
afgedaan als reactionair gemijmer, 
waarbij het verleden wat al te 
rooskleurig werd afgeschilderd, 
maar in die bijna twintig jaar na de 
invoering van de WUB zijn het niet 
meer alleen de verstokte aanhan
gers van het ancien regime, met zijn 
oppermacht voor de hoogleraar, die 
dit soort uitlatingen doen.

Bureaucratie

Zit er dan toch iets in die analyse? 
Houden de raden het bestuurlijke 
werk alleen maar op, waardoor van 
slagvaardigheid geen sprake kan 
zijn? Prof. mr. Job Cohen is al enige 
jaren lid van de universiteitsraad, 
was de eerste decaan van de juridi
sche faculteit en werd bij de jongste 
voordracht voor een rectorsbenoe- 
ming door de rest van de universi
teitsraad geprefereerd boven de zit
tende rector Bonke. Enig inzicht in 
het bestuur van deze universiteit 
moet hem dus niet vreemd zijn. Co
hen: "Ik begrijp die kritiek niet zo 
goed. Zeker niet na de invoering 
van de WWO, die de verhoudingen 
fundamenteel veranderd heeft. De 
problemen van het universitaire be
stuur liggen helemaal niet op dit ter
rein. Die komen veel meer voort uit 
de gigantische regelgeving vanuit 
Den Haag. Noem maar op: de voor
waardelijke financiering, de disci- 
plineplannen, de onderwijsversla
gen, de structuurrapporten. En al

les is voortdurend in verandering. 
Daar zit het probleem. Dat sleept 
namelijk een enorme bureaucratie 
met zich mee. De bureaucratie is 
gegroeid op het departement, maar 
ook bij de colleges van bestuur en 
vervolgens bij de faculteiten. Die 
zitten mekaar dan allemaal brieven 
te schrijven, fantastische brieven, 
maar het gaat nergens over. Het is 
onzin om de universitaire democra
tie als het probleem te zien.” 
Cohen is niet de enige die de analy
se van de ARHO op dit punt af
wijst. Frans Kalkhoven, griffier van 
de universiteitsraad, valt hem bij. 
"Sinds 1970 is er bij de universitei
ten een ambtelijk apparaat ontstaan 
zonder weerga. Kijk maar eens naar 
de bouwactiviteiten. Waar wordt 
tegenwoordig nog voor gebouwd? 
Om de ambtenaren te huisvesten. 
Het universitaire bestuur zou al veel 
baat hebben bij minder regelgeving 
uit Den Haag. De ARHO richt zich 
in zijn analyse op het functioneren 
van het bestuur, maar slaat geen 
acht op de ambtelijke ondersteu- 
nihg daarvan. Daar ligt een groter 
probleem dan bij de raden. De 
ARHO geeft ook geen argumenten 
om de schuld aan de radenstructuur 
te geven. En men heeft te weinig 
gekeken naar het goede ervan. In 
de raad vindt reflectie plaats, daar 
wordt nog eens goed naar de zaken 
gekeken en wordt op die manier en 
breed draagvlak geschapen. Dat is 
belangrijk, en het lijkt erop dat dat 
opgeofferd wordt aan snelheid en 
efficiency. Maar dat is ook niet het 
hoogste goed. En verder, wie zegt
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dat het beter gaat als de hooglera
ren weer meer te vertellen krijgen? 
Is dat professioneler? Hun professie 
ligt in de wetenschap, niet in het be
stuur. Ook bij studenten of (N)WP 
kan bestuurlijke kwaliteit zitten. 
Dat verliest de ARHO uit het oog”.

Toch heerst er ook wel enig begrip 
voor de klaagzang van de ARHO
over de universitaire onbestuur- 
baarheid. Maar, pikant detail, dan 
gaat het wel over andere universi- 
teiten. Per slot van rekening, wordt 
er dan gezegd, is de Maastrichtse 
universiteit klein, de communicatie
lijnen zijn er kort, we hebben een 
matrixstructuur waardoor je elkaar 
regelmatig tegenkomt, en, zeker 
niet het minste argument: er is hier 
niet bezuinigd zoals dat elders is ge
beurd. Als er ingekrompen moet 
worden vallen er echt besluiten die 
zeer onwelgevallig zijn. Daartegen 
rijst verzet en obstructie, dat ligt 
dan voor de hand.
Allemaal redenen waarom de pro
blemen die de ARHO signaleert 
hier niet of in veel mindere mate 
voorkomen. Neem de afstand die er 
zou bestaan tussen centraal bestuur 
en faculteiten. "Dat is hier absoluut 
niet zo”, verklaart Karl Dittrich, lid 
van het college van bestuur. ”Wij 
overleggen over van alles en nog 
wat met de faculteiten.”
Ook van belang is de wijze van 
taakvervulling door de U-raad. 
Gaat die te gedetailleerd te werk, 
zijn de verhoudingen te gepoliti
seerd, stelt men zich teveel op als 
ondernemingsraad die het perso
neelsbeleid onder zijn hoede heeft; 
dan, zo luidt de boodschap, gaat het 
geheid mis.
Cohen: "Ik kan me op zichzelf wel 
voorstellen dat universiteitsraden 
rampzalige dingen kunnen zijn. 
Vooral als ze een actief beleid wil
len voeren. Het is veel beter als men 
zich terughoudend opstelt, contro
lerend.”
De meeste andere gesprekspartners 
delen die mening: elders zijn er 
daardoor immers problemen gere
zen. In Delft heeft om die reden de 
minister zelfs ingegrepen.
Kortom, dat aan de RL weinig pro
blemen bestaan in de verhouding 
tussen college en U-raad ligt groten
deels aan de wijze waarop beide or
ganen hun taak opvatten. College
voorzitter drs. Loek Vredevoogd: 
”In potentie kleven er aan deze 
structuur gevaren zoals de ARHO 
die schildert. Maar het is per instel
ling verschillend of ze er ook uitko
men. Hier gaat het goed vanwege 
de mensen; men voelt hier een ge
zamenlijke verantwoordelijkheid.”

Collegevoorzitter drs. Loek Vredevoogd: hier gaat het goed vanwegen de mensen (foto Franco Gorij

Terughoudendheid, dat was vol
gens Cohen de meest verstandige 
houding die de U-raad kan aanne
men. ’’Jegens het college misschien 
iets minder, maar vooral waar het 
de faculteiten betreft. Dat is ook lo
gisch: het zwaartepunt in de instel
ling ligt bij de faculteiten. Daar 
vindt het onderzoek en onderwijs 
plaats. Als nu het college en een fa-
culteit tot overeenstemming zijn ge-
komen, moet je daar als universi
teitsraad niet meer doorheen gaan 
fietsen. Het is krankzinnig om fa
culteiten dingen op te gaan leggen 
die ze niet willen. Dat is onverstan
dig. Het is beter als de raad zich be
perkt tot een marginale toetsing.

Omgekeerd lukt het een faculteit 
evenmin om bij de raad haar gram 
te halen als zij haar zin niet heeft ge
kregen in de onderhandelijngen 
met het college. Pogingen daartoe 
zijn een paar keer ondernomen, en 
in alle gevallen kreeg de betrokken 
faculteit nul op het rekest. Mijn 
aanvankelijke angst dat de U-raad 
door dit soort kwesties zou verande
ren in een arena waarin de facultei
ten elkaar in de haren zouden vlie
gen is gelukkig niet bewaarheid. 
Het algemene universitaire per
spectief wordt niet uit het oog verlo
ren.”

Achterban

Er is nog een reden waarom Cohen 
vindt dat de raad niet te ver moet 
gaan in haar bemoeienis: de positie 
van de raad is daar volgens hem niet 
naar. ’’Waar halen we de politieke 
legitimatie vandaan? Als je hier in 
de instelling rondvraagt of men 
weet wie er in de U-raad zit, dan 
maak ik me sterk dat geen mens een 
naam kan noemen. Ook daarom 
moeten we ons kalm opstellen.”

Een heikel punt: wie vertegenwoor
digen de raadsleden eigenljk? Is er 
wel een achterban? Dat blijkt wel 
mee te vallen. Het wetenschappe
lijk personeel komt bij verkiezingen 
nog het sterkst op: iets meer dan 
60%. Ook de opkomst van het niet- 
wetenschappelijk personeel, tegen
woordig ’’beheers- en ondersteu
nend personeel” genoemd, schom
melt rond dat percentage. Alleen de 
studenten duiken daar flink onder: 
ver boven de 40% komen ze niet. 
Binnen de Nederlandse universitai
re verhoudingen overigens geen 
slechte score. De kritische grens ligt 
bij 35%. Gaat men daar onder,- dan 
kost dat zetels. Maar dat is hier, in 
tegenstelling tot elders, nog niet 
voorgekomen.

Jon van der Made: laat iedereen maar zijn eigen regime kiezen (foto Franco Gori)

De studentengeleding mag dan de 
geringste achterban hebben, qua in
zet verdient ze dat niet. Uit bijna 
alle hoeken klinkt waardering voor 
het enthousiasme, de voorbereiding 
en de kwaliteit van de studentraads- 
leden. Wellicht is dat ook de reden 
dat Marieke Laning zich zo boos 
maakt over het ARHO-rapport. 
"Men verwijt de U-raad dat ze een 
vertragende factor zou zijn, maar 
hier is het juist altijd de raad ge
weest, en daarbinnen vooral ook de 
studentenfractie, die erop aandrong 
dat de termijnen gerespecteerd 
werden en dat men haast maakte. 
Begrotingen komen hier altijd te 
laat. Wij zijn nog de enigen die ons 
daar boos over maken."

Boosheid, dat zien we zelden in de 
raad. Bijna alle geïnterviewden de
len links en rechts complimentjes 
uit: het college over de raad, de 

raad over het college. Dat luistert 
goed, is tot overleg bereid zelfs 
waar hij het niet eens zou hoeven. 
De raad is coöperatief, houdt zich 
aan de grote Ijnen en zit niet op de
tails te vitten. Dat klinkt dus ver
standig, maar ook tam en saai. Vic 
Dubois ("Ik ben eigenlijk tegen 
mijn zin erin gekomen") werd met 
voorkeurstemmen van het weten
schappelijk personeel gekozen, 
maar voelt zich niet echt happy. 
Onlangs liet hij zich ontvallen het 
werk in de raad inderdaad saai te 
vinden. In de raadscommissies 
daarentegen, waarin in kleinere 
groepen met het college wordt over
legd, vindt hij het een stuk aangena
mer. Daar zit meer levendigheid in, 
daar vinden meestal de discussies 
plaats.
Tam, dat is een kwalificatie die 
nwp-lid Coen van de Gugten wel 
van toepassing vindt op deze uni
versiteitsraad. "Er zit geen bewe
ging in. Als er al kritiek is, bijvoor
beeld bij de behandeling van de be
groting, dan blijft daar op het laatst 
nooit veel meer dan een kantteke
ning van over. Het college stelt zich 
ook laconieker op dan vroeger; het 
is te merken dat met de WWO het 
zwaartepunt aan die kant is komen 
te liggen. Daartegenover heeft de 
raad niet zoveel in te brengen. Als 
er meer gepolariseerd werd kwam 
er vanzelf wel meer beweging in. 
Maar het fractiedenken is niet erg 
ontwikkeld, meestal treedt men in
dividueel op.”
Voor iemand als Vredevoogd is dat 
juist weer een punt in het voordeel 
van de huidige raad: men wisselt 
opinies uit in plaats van vanuit inge
nomen stellingen te bekvechten. 
Maar fractievorming, vooroverleg, 
het aanwijzen van woordvoerders, 
nee, alleen de studenten en de nwp- 
geleding doen daar werkelijk wat 
aan. Bij het wetenschappelijk per
soneel gaat dat iets losser. Zo los 
zelfs dat Marieke Laning verrast op
kijkt dat de wp-fractie van Cohen, 
Jan van der Made, Vic Dubois en 
Pauline Tomlow ook vooroverleg 
pleegt en woordvoerders aanwijst. 
’’Nooit iets van gemerkt”, zegt La
ning.
Peter Hilderink, de huidige voorzit- 
ter en een lange staat van dienst als 
studentraadslid achter zich, consta-

teert eveneens dat de U-raad lang 
zaam saaier is geworden. Maar oO’ 
hij wijt dat juist aan het goede funt' 
tioneren van de betrokkenen: h6' 
college levert goed werk af, zoals d£ 

. profileringsnota en het ontwikk6' 
lingsplan, en in de commissi6^1 
wordt daar goed over gediscUS' 
sieerd. Saaie raadsvergadering6.1' 
wijzen dus niet op een slecht draa1' 
ende democratie, maar op het of' 
gekeerde.

Hoe moet het nu verder? Ook :l' 
werkt de zaak in Limburg goed. 
nog zullen de verhoudingen land6 
lijk waarschijnlijk wel verander6^ 
Nog het minste kans lijken de Ab 
HO-voorstellen voor aparte doe6’’« 
ten-, personeels- en studentenaö 
viesraden te maken. De zaken h6” 
ben alles met elkaar van doen. 6 
dit compliceert alleen maar, i”1 
hier de algemene opinie. Jan v.a 
der Made hoopt op een ruime f 
richtingsvrijheid per instelling; 
ieder maar zijn eigen regime k'e 
zen. En als het dan ergens he6 
moet voelt hij nog het meeste v°° 
de visie van Van Kemenade: daar’ 
komt de afstandelijke controleren 
de rol van de raad nog het meest t 
zijn recht. Ook Vredevoogd he6 
sympathie voor die gedachte. Ma 
bij hem speelt nog iets and6^ 
Want hoewel hij tevreden is over 
huidige situatie aan deze univer 
teit, is hij toch bang dat het algeh6. 
beeld van de Nederlandse uni ver|s 
teit als slecht geleide instelling zo 
dat nu weer oprijst uit het AR%( 
rapport, terugslaat op de RL. 
slechte imago bij de buitenweg 
moet er niet toe gaan leiden dat 
lerlei activiteiten buiten de univer p* 
teit worden geplaatst. Dat ge',eLt 
toch al te veel, onder meer op n 
terrein van onderzoeksinstitut6 
en post-doctorale opleidingen- . 
die reden, en niet zozeer van^e*. 
het concrete bestuurlijke functi°n 
ren, zouden ook aan de RL wel 660, 
aanpassingen van de structuur n 
dig kunnen zijn, waarschuwt ’ 
devoogd.

Wammes Bos
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FdGW

F-raad 
FdR

F-raad
FdEW

F-raad
FdAW

F-raad totaal

aantal
student-zetels 6 3 4 4 4 2 23
vacante
student-zetels 6 3 4 4 4 2 23
kandidaten 13 10 11 13 6 3 56
kiesgerechtigden 3844 915 1167 1117 689 23 7755

Eind mei - begin juni 1988 vinden de verkiezingen plaats van de studentleden van de Universi
teitsraad en de faculteitsraden. Aangezien de zittingstermijn van de huidige leden begon op 1 
september 1987 en de leden van het wetenschappelijk personeel en ondersteunend en beheers
personeel zijn gekozen voor een periode van 2 jaar en de studentleden voor 1 jaar, vinden dit 
jaar alleen de verkiezingen van de studentraadsleden plaats.

E>e zetelverdeling tussen de 3 geledingen zoals hieronder bij elke raad vermeld, is bepaald door 
Universiteitsraad en de respectievelijke faculteitsraden.

alsmede 4 leden die geen deel uitmaken 
van de universitaire gemeenschap.

wp nwp stud
EdG 12 zetels, waarv. 6 3 3
EdGW 12 zetels, waarv. 6 2 4
EdR 12 zetels, waarv. 6 2 4
EdEW 12 zetels, waarv. 6 2 ' 4
EdAW 8 zetels, waarv. 5 1 2
UR 22 zetels, waarv. 6 6 6

Zoals gezegd hebben de aanstaande verkiezingen enkel betrekking op de studentraadszetels; 
23 in totaal waarvoor zich 56 personen hebben kandidaat gesteld.

De kiesstelsels bij de rl
Bij de verkiezingen worden de volgende 2 kiesstelsels gehanteerd:

- lijstenstelsel: studentleden van de Universiteitsraad en studentraadsleden van resp. de Facul
teit der Geneeskunde, de Faculteit der Gezondheidswetenschappen, de Faculteit der Rechts
geleerdheid en de Faculteit der Algemene Wetenschappen;

- stelsel van de enkelvoudig overdraagbare stem: de studentraadsleden van de Faculteit der 
Economische Wetenschappen.

Het lijstenstelsel
Bij het lijstenstelsel mag per stembiljet slechts één stem worden uitgebracht en wel door het 
hokje voor de naam van de kandidaat waarop de kiezer wenst te stemmen in te kleuren. Zodra 
de stemenveloppen zijn geopend wordt per kandidatenlijst vastgesteld:

- het aantal stemmen, uitgebracht op iedere op die lijst voorkomende kandidaat;

- de som van de aantallen stemmen op iedere kandidatenlijst uitgebracht. Deze som heet 
stemcijfer.

Bijvoorbeeld: stel het aantal te verdelen zetels is 6. Op de kandidaten van de volgende lijsten 
zijn de stemmen als volgt uitgebracht:

Lijst 1 Lijst 2

Anton 113 Jolanda 127
Ben 62 Karin 19
Corrie 91 Leo 23
Dirk 20 Maria 61
Eduard 53 Nico 0
Frederik 35
Gerard 46 Stemcijfer 230
Harm 11
Inge 0

Stemcijfer 431

Nu wordt de som van de stemcijfers van alle 
kandidatenlijsten vastgesteld en gedeeld door 
het aantal te vervullen zetels. Dit quotiënt 
wordt geledingskiesdeler genoemd.

In ons voorbeeld is de geledingskiesdeler: 
431 + 230 = 661 : 6 = 110. Hierna wordt van 
iedere kandidaat het (afgeronde) quotiënt 
vastgesteld van stemcijfer en geledingskiesde
ler.



Hieruit resulteert de zetelwaarde. In ons 
voorbeeld wordt de zetelwaarde als volgt:

- lijst 1: 431 : 110 = 3,92
- lijst 2: 230 : 110 = 2,09

Vervolgens wordt iedere kandidatenlijst als 
volgt gerangschikt:

- bovenaan komen te staan de kandidaten 
die een aantal stemmen verkregen hebben, 
groter dan eenvierde van de geledingskies- 
deler in de volgorde van het door ieder ver
kregen aantal stemmen;

- daarna volgen de resterende kandidaten in 
de volgorde van de kandidatenlijst.

In ons geval is 'Zt van de geledingskiesdeler 
110 : 4 = 27,5.
De rangschikking is dan als volgt:

Lijst 1

Anton 113
Corrie 91
Ben 62
Eduard 53
Gerard 46
Frederik 35
Dirk 20
Harm 11
Inge 0

Lijst 2

Jolanda 127
Maria 61
Karin 19
Leo 23
Nico 0

Nu wordt een zetel toegekend aan de kandi
daat die een stemmenaantal hebben verkre
gen gelijk aan of groter dan de geledingskies
deler (i.c. 110). In ons voorbeeld wordt dus 
een zetel toegekend aan Anton (lijst 1, 113 
stemmen) en Jolanda (lijst 2, 127 stemmen).

Van de overige zetels wordt achtereenvolgens 
telkens een zetel toegekend aan de kandida
tenlijst waarvan het quotiënt van de zetel
waarde en het aantal aan die kandidatenlijst 
reeds toegekende zetels vermeerderd met 1 
het grootst is.

In ons voorbeeld:
- - lijst 1: 3,92 : (1 + 1) = 1,96

- lijst 2: 2,09 :(! + !) = 1,05

De zetel wordt dus toegekend aan lijst 1. Van 
lijst 1 wordt nu gekozen verklaard de in volg
orde hoogst geplaatste, nog niet gekozen ver
klaarde kandidaat, op de gerangschikte kan
didatenlijst. Gekozen is dus Corrie (91 stem
men).

De volgende zetel (nr. 4) wordt eveneens toe
gekend aan lijst 1, want:
- lijst 1: 3,92 : (2 + 1) = 1,31
- lijst 2: 2,09 :(! + !)= 1,05

Lijst 1 heeft wederom het grootste quotiënt 
van de zetelwaarde en het aan die kandida
tenlijst reeds toegekende zetelaantal ver
meerderd met 1. Nu wordt Ben gekozen ver
klaard. Deze procedure wordt net zo lang 
herhaald als er nog te bezetten zetels zijn.

De enkelvoudige 
overdraagbare stem
Essentieel bij dit stelsel is dat er per stembil
jet meerdere voorkeuren kunnen worden 
aangegeven. Men kan op het stembiljet aan
geven in welke volgorde de kandidaten in 
aanmerking komen om te worden gekozen 
door opeenvolgende nummers 1, 2, 3 etc. te 
gebruiken.

Bij dit stelsel zijn termen van belang als stem- 
waarde, reductiefactor en kiesdeler. Bij het 
bepalen van de uitslag zijn er twee varianten 
om de zetelverdeling te bepalen.

Elk geldig stembiljet heeft een stemwaarde 
van 100. Met de stemwaarde wordt de kiesde
ler bepaald. Stel bijvoorbeeld het aantal uit
gebrachte stemmen op 140 en het aantal ver
kiesbare plaatsen op 6. De kiesdeler is dan 
140 X 100 : (6 + 1) = 2000. Als er nu 30 stem
biljetten een eerste voorkeur aangeven voor 
kandidaat A, heeft deze een totaal aan stem
waarde van 30 x 100 = 3000, dus ruim boven 
de kiesdeler. Kandidaat A is direct gekozen.

Nu zal het duidelijk zijn dat niet allen de kies
deler halen. Om te bepalen wie voor een zetel 
in aanmerking komen, treedt variant-I in wer
king.

Variant-I
Het overschot dat kandidaat A heeft op de 
kiesdeler: 3000 - 2000 = 1000, wordt hierbij 
verdeeld onder de overige kandidaten. Deze 
verdeling geschiedt op grond van een reduc
tiefactor. Dit is het overschot, dus 1000 ge
deeld door de stemwaarde van kandidaat A 

(3000). De reductiefactor is dan 1000 : 3000 = 
'A. Vervolgens wordt de reductiefactor ver
menigvuldigd met het aantal tweede voor
keursstemmen. Bijvoorbeeld: 6 van de 30 
stembiljetten vermelden een tweede voor
keur voor kandidaat B. Dat geeft een extra 
stemwaarde voor de betreffende kandidaat 
van 6 X 100 X !A = 200. Dit extraatje wordt 
vervolgens opgeteld bij de al berekende stem
waarde van de betreffende kandidaat op 
grond van diens eerste voorkeursstemmen. 
Een kandidaat die 3 tweede voorkeursstem
men heeft, krijgt (3 x 100) x 'A = 100 bij zijn 
oorspronkelijke stemwaarde enz. Wie aldus 
de hoogste stemwaarde vergaart en de kiesde
ler haalt wordt eveneens gekozen.

De mogelijkheid bestaat echter dat niemand 
de kiesdeler haalt, noch in eerste instantie, 
noch in variant-I. Dan treedt variant-II in 
werking.

Variant-II
Als niemand de kiesdeler haalt, valt de kandi
daat met het laagste aantal stemmen automa
tisch af. Zijn stemwaarde wordt onvermin
derd overgedragen op de kandidaten die als 
tweede voorkeur zijn vermeld op de stembil
jetten met een eerste voorkeur voor de afge
vallen kandidaat. Stel dat iemand zo 4 keer 
een tweede voorkeur krijgt dan verdient hij- 
/zij er een stemwaarde van 400 bij. Gekozen 
is hij/zij die de hoogste stemwaarde vergaart 
en de kiesdeler haalt. De hierboven geschet
ste procedure wordt net zo lang herhaald als 
er nog te bezetten zetels zijn.

De stempapieren
De stempapieren zullen uiterlijk 25 mei 1988 
worden verzonden. Deze stempapieren be
staan uit:
- een stembiljet;
- een retourenveloppe;
- een aanwijzing bij het stemmen.

Alvorens u het stembiljet invult is het raad
zaam de aanwijzingen bij het stembiljet door 
te lezen; hierdoor kan namelijk worden voor
komen dat uw stembiljet als ongeldig moet 
worden aangemerkt. Dus: lees eerst de aan
wijzingen en ga dan tot handelen over.
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Stemmen per post
Het stembiljet dient uiterlijk vrijdag 10 juni 
1988 om 17.00 uur in het bezit te zijn van het 
stembureau. Houdt rekening met een eventu
eel vertraagde postbestelling! Alleen de stem
gerechtigden die in het buitenland wonen die
nen hun stemenveloppe te frankeren.

Stemmen per stembus
U kunt de retourenveloppe ook deponeren in 
de stembussen die van 27 mei t/m 10 juni a.s. 
staan opgesteld op de volgende plaatsen:

- Jezuïtenklooster: receptie hoofdingang en 
receptie RWS-vleugel;

- Annadal/BMC: kamer A.D. Muller 
(BMC) km 0.662;

- Nieuwenhofcomplex: receptie
- Randwijck: receptie.

Niet stemmen?
Wie geen stem wil uitbrengen op een kandi
daat, wordt verzocht toch zijn/haar oninge
vuld stembiljet in de retourenveloppe terug te 
zenden of in een stembus te deponeren. Met 
zo’n blanco stem telt men immers mee voor 
de opkomst bij de verkiezingen, hetgeen van 
belang is omdat een geleding met een op
komst van minder dan 35% zetels zal moeten 
inleveren.

Uitslag
De bepaling van de uitslag vindt plaats in een 
openbare bijeenkomst van het Centraal 
Stembureau op 13 en 14 juni 1988 vanaf 9.00 
uur in de Coronakamer van het Jezu
ïtenklooster. De officiële uitslag zal op 14 juni 
a.s. om 16.00 uur in het Kruithuis bekend 
worden gemaakt.

Wenst u nadere inlichtingen over het ver
strekken van stempapieren of de wijze van 
uitslagbepaling, dan kunt u altijd contact op
nemen met het secretariaat van het Centraal 
Stembureau: tot 1 juni a.s. kunt u ons vinden 
op de tweede verdieping van het Jezu
ïtenklooster km. 2011, tst. 273.: m.i.v. 1 juni 
a.s. zijn wij gehuisvest in kamer 1018 (eerste 
verdieping Oud Gouvernement) tst. 7149.
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FACULTEITSRAAD
ALGEMENE
WETENSCHAPPEN

Kandidaten:

- Jessica Mesman
- NSEM:
1. Mare Berg
2. Bob Schoenmaker

NSEM
Het studentenperspektief wederom 
in de Faculteitsraad der Algemene 
Wetenschappen

Het is dit jaar weer gelukt om vol
doende studenten te interesseren 
voor een plaats in de Faculteitsraad, 
zodat studenten verzekerd zijn van 
hun eigen inbreng. Waarom is dit zo 
belangrijk?

De Faculteit der Algemene Weten
schappen is deels opgericht om 
dienstverlenend onderwijs voor an
dere faculteiten te verzorgen. Dit 
gebeurt in de vorm van keuzeblok- 
ken, lezingcycly en cursussen. Voor 
studenten is van belang dat dit on
derwijs goed van kwaliteit is, vol
doende aansluit bij de eigen oplei
ding (of een relevante verbreding 
van de studie betekent) en, vooral, 
dat iedereen er weet van heeft.
Daarmee zijn meteen een aantal 
hoofdpunten van het beleid van 
NSEM binnen de FdAW geschetst: 
kwaliteit, aansluiting, diversiteit en 
bereikbaarheid. Nodeloos te zeg
gen dat trouw aan de Basisfilosofie

en maatschappelijke relevantie, al
gemene NSEM aandachtspunten, 
daarin meegenomen worden.

De FdAW moet ook haar bijdrage 
leveren aan de uitbouw van de uni- 
versiteit als geheel. Kunst- & Cul
tuurwetenschappen en Kennistech
nologie zijn op dit moment de twee 
belangrijkste Projekten in dit licht. 
NSEM vindt het van belang daf 
kwaliteit, maatschappelijke rele
vantie en de haalbaarheid van de 
Projekten in het oog gehouden wor
den.

Een derde hoofdtaak van de FdAW 
is het ontwikkelen van 'onderwijs- 
vernieuwende aktiviteiten'. Boven
staande punten kunnen als zodanig 
opgevat worden. Vaak gebeurt dit 
in samenwerking met andere facul
teiten. NSEM zal er op toezien dat 
dit niet ten koste gaat van de eigen 
identiteit van de FdAW. In dit ver
band is het ook zinvol de 'Basisfilo- 
sofische discussie’ te vermelden. 
Dit is een langdurige evaluatie van 
het maastrichtse onderwijssysteem, 
welke volgend jaar afgerond zal 
worden. NSEM zal er voor waken 
dat de resultaten van dit onderzoek

niet onder tafel worden geschoven, 
gelijk de resultaten van de beroem
de brede maatschappelijke discus
sie!

Mare Berg

Jessica Mesman
Beste medestudenten.

Ik maak van deze gelegenheid ge
bruik om mij even voor te stellen: ik 
ben Jessica Mesman en studeer 
voor het derde jaar gezondheidswe
tenschappen (de vroegere F&T- 
richting) en verplegingswetenschap
pen. Met name door de filosofie- 
richting heb ik kennis gemaakt met 
de faculteit der Algemene Weten
schappen.

Met de verkiezingen voor de F-raad 
in zicht heb ik besloten mij kandi
daat te stellen. Verkiesbaar stellen 
is mee willen denken, daadwerke
lijk mee willen denken met een fa
culteit in opbouw. Juist in deze fase 
mag vertegenwoordiging van stu
denten niet ontbreken.

Daarnaast vind ik het erg belangrijk 
dat ook de vrouw deelneemt op het 
niveau van besluitvorming.
Dus voor jullie redenen genoeg om 
te gaan stemmen en als het even kan 
op mij! Jessica Mesman
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UNIVERSITEITSRAAD
?es studentenzetels)

Kandidaten:

" Michel Collet

' Lijst Drenth-Heesen 
L Joost Drenth 

j L Bart-Jeroen Heesen

' Lijst NSEM
K Marion van Berkum
2. Eric van Rijswijk

Michel Collet
Michel collet, niet zomaar 
cen kandidaat !! Michel, een kandi

daat met lef en doorzettingsvermo
gen. Vandaar dat hij zich kandidaat 
[telt voor de Universiteitsraad.
Er moet nog veel gebeuren. De stu
dent is vaak een speelbal in het spel
letje dat gespeeld wordt op bestuur
lijk niveau. Als student in de 
IJ-raad krijg je een kans om hier 
,och je zegje te doen. Dat is wat Mi

chel wil. De stem van de student la- 
'en horen en dat er naar geluisterd 
Wordt. Taalvaardigheid, lef, kennis 

doorzettingsvermogen ; deze 
c°mbinatie moet hem tot een waar-

3. Ageeth Bijl
4. Roland Bal
5. Ethy Dorrepaal
6. Gert van Vliet
7. Paul Thewissen
8. Hans Blaauwbroek

- Lijst RECHTstreeks
1. Nanko van der Wijngaart
2. Arjen de Graaf 

dige studentvertegenwoordiger ma
ken. Zijn uitgebreide ervaring als 
algemeen coördinator en als voor
zitter in de Studenten Coördinatie 
Commissie, als studentvertegen
woordiger in F-raad geneeskunde, 
departementsraad E.W.O., curri- 
culumraad. Raad voor studenten
voorzieningen , huisvestingscom- 
missie, e.a., opgedaan tijdens zijn 
studie geneeskunde op het Lim
burgs Universitair Centrum in 
Diepenbeek (België), is een garan
tie voor een gewetensvolle kandi
daat.
Hij studeert nu rechten, is actief in 
het studentenleven (P.R.-bestuurs
lid Circumflex, voorzitter 
G.S.M.......), en heeft een niet te
temperen werklust. Vol ambitie zet 
hij zich in voor zijn medestudenten. 
Kwade tongen beweren dat hij leeft 
voor zijn medestudenten, maar hij 
geniet er zelf ook van. Plichtsbe- 
wustzijn en een groot verantwoor
delijkheidsgevoel maken van hem 
de geschikte kandidaat. Daarom 
stem nu op MICHEL COLLET. 
Met Michel zal de student in de 
U-raad een niet onopgemerkte frac
tie zijn. De faciliteiten voor studen
ten kunnen nog steeds uitgebreid 
worden. Financiën die voor studen
tenzaken zijn bestemd moeten daar 
ook nuttig besteed worden. In het 
beslissingsproces dat binnen de 
U-raad gehandhaafd wordt, net als 
in de rest van de R.L., moet de rol 
van de student actiever gehono
reerd worden. MICHEL COLLET 
wil zich hier voor inzetten. Dus 
stem goed, stem op: MICHEL 
COLLET de onafhankelijke kandi
daat voor de U-Raad !!!

Lijst Drenth-Heesen
Wij, Joost Drenth en Bart-Jeroen 
Heesen. zijn respectievelijk 5de en 
2de jaars-student aan de faculteit 
der Geneeskunde.
Wij willen ons beschikbaar stellen 
om zitting te nemen in de studen
tengeleding van de Universiteits
raad voor het Academisch jaar 
1988-1989. Wij willen daar de be
langen behartigen van de studenten 
van de Rijksuniversiteit Limburg.

In de Universiteitsraad willen wij 
pleiten voor een verdere internatio
nalisering van onze universiteit. De 
komst van het "Center for Euro
pean Studies" is een stap in de goe
de richting. Er moeten meer uitwis
selingsprojecten opgezet worden 
om de studenten de kans te geven 
zich in het buitenland te oriënteren. 
Hierdoor zullen de studenten van 
de RL beter kunnen concurreren 
met studenten van andere steden. 
Wij hopen dat ook onze universiteit 
in voldoende mate betrokken kan 
worden in het nieuw opgezette 
"Erasmus" project dat de uitwisse
ling tussen studenten en Europa 
sterk bevordert.

Over het eventueel loslaten van de 
Numerus Fixus zoals bepleit in het 
"HOOP” nemen wij het volgende 
standpunt in. Indien deze losgelaten 
wordt zal er een rat-race ontstaan 
naar het tweede jaar waar toch een 
sterk beperkt aantal studenten zal 
worden toegelaten. Dit werkt sterk 
concurrerend waardoor de samen
werking tussen de studenten onder
ling ondermijnt wordt. Dit is niet 
mogelijk op een universiteit waar 
kwaliteit wordt bereikt door samen
werking.

Uit een onderzoek aan de universi
teit is gebleken dat het systeem van 
studiebegeleiding sterk te wensen 
overlaat. Veel afhakers blijken nau
welijks contact te hebben gehad 
met hun studiebegeleiders. Wij 
staan een degelijk studiebegelei-

Joost Drenth en Bart-Jeroen Heesen

dingssysteem voor waarin er een 
lage drempel bestaat. Dit omdat 
een goed functionerend studiebege- 
leidingssysteem een van de kurken 
is waarop onze universiteit dient te 
drijven.

Daarnaast willen wij dat er paal en 
perk gesteld wordt aan dé nu al ja- 
ren voortdurende bezuinigingswoe- 
de die het Hoger Onderwijs nu al 
jaren teistert. Deze bezuinigingen 
treffen vooral de studenten en de 
daaraan verbonden studentenvoor
zieningen. De "zekerheid” die je als 
student sedert anderhalf jaar in de 
vorm van een basisbeurs mocht ge
nieten wordt door Zoetermeer vak
kundig aan barrels geschoten. Zoals 
iedereen nu onderhand zal weten 
mogen we van de minister "gratis” 
met de trein het land in. Het feit dat 
dit kadootje gratis zou zijn is echter 
een halve waarheid, iedere student 
levert maandelijks zo’n zestig gul
den op zijn/haar toch al karig be
deelde basisbeurs in. Bovendien is 
de minister sinds kort in onderhan

deling met de verzekeringsmaat
schappij SSGZ over een collectieve 
ziektekostenverzekering. Het moge 
duidelijk zijn dat wij als student 
hiervoor in de vorm van korting op 
onze basisbeurs mogen opdraaien. 
Wij wachten op de volgende veras
sing uit de trucendoos van de minis
ter. Misschien mogen wij die in de 
vorm van Douwe Egberts punten 
verwachten? Wij passen er echter 
voor om op deze wijze met ons te la
ten sollen. Wij willen dat de laatste 
financiële strohalm die de student 
aan zijn basisbeurs had, onverkort 
gehandhaafd blijft. Daarnaast dient 
gewaakt te worden voor een achter
uitgang van de kwaliteit van het on
derwijs die door de voortdurende 
bezuinigingen steeds dreigender 
vormen aan gaat nemen.

Het voorafgaande geeft jullie een 
idee over onze standpunten zoals 
wij die voor jullie in de universi
teitsraad willen verdedigen. JOUW 
STEM, VOOR ONS, IN HET BE
LANG VAN JEZELF.

\SEM in de U-raad
Universiteitsraad is formeel het 

Joogste orgaan in de universitaire 
bestuursstructuur. In deze raad 

Worden beslissingen genomen over 
“e universitaire begroting, beleid 
'en aanzien van onderwijs en onder
dek en de stellingname op lande- 
’jk niveau. NSEM is al jaren met 
^eerdere zetels in de universiteits
rad vertegenwoordigd. Dit bete
kent dat NSEM-raadsleden altijd 
*ünnen terugvallen op ervaringen 
\<<n vroegere raadsleden. Hierdoor 
!s een goede continuïteit gewaar
borgd en worden nieuwe raadsleden 
iPgewerkt door ervaren mensen.

* daarnaast is NSEM ook vertegen
woordigd in verschillende facul
teitsraden waardoor een goed over
ig met de faculteiten en de achter
en plaatsvindt.
JJSEM is een studentenvakbond, 
bat wil zeggen dat NSEM op onder 
andere politiek niveau de studen
tenbelangen behartigt. Dit gebeurt 
°P universitair niveau in de raden, 
[haar ook op landelijk niveau via de 
landelijke Studentenvakbond en 

■ hoor maandelijks overleg met stu
dentenfracties van de andere uni- 
'ersiteiten. NSEM heeft een pro- 
IP'amma dat als richtlijn dient voor 
de stellingname van NSEM-raadsle
den in de universiteitsraad. Dit pro- 
^ramma wordt jaarlijks vastgesteld 
'’jdens de Algemene Ledenverga
dering.

,. '“gelopen jaar is door NSEM-in- 
bfeng het volgende bereikt:
' verzet van de universiteitsraad te

gen de invoering van de zesjaren- 
niaatregel van Deetman (Wet 
Harmonisatie collegegelden en 
afschaffing verlenging inschrij
vingsduur);

- de totstandkoming van een geïn
tegreerde Nota Studentenbeleid;

- meer aandacht voor emancipatie- 
aspecten van het RL-beleid;

Voor komend jaar wil NSEM met 
name aandacht besteden aan de vol
gende punten:
- het treffen van een duidelijke en 

voor studenten gunstige regeling 
met betrekking tot de verlenging 
inschrijfduur en de doorstroom 
HBO-WO en omgekeerd door 
het College van Bestuur. Als aan
zet hiertoe zijn door de NSEM- 
fractie reeds schriftelijke vragen 
gesteld. Tevens dient hierbij be
trokken te  mogelijk
heid van gespreide betaling van 
collegeld.

worden.de

- een daadwerkelijke uitvoering 
van de Nota Studentenbeleid. 
Naast aandacht voor sport en li
chamelijke vorming, vindt NSEM 
dat er meer ruimte moet komen 
voor culturele en maatschappe
lijke vorming. Wat betreft stu
dentenhuisvesting zal de RL ac
tief naar mogelijkheden moeten 
blijven zoeken die de kamernood 
terugdringen.

- er dient een RL-emancipatiebe- 
leid ontwikkeld te worden waarin 
onder andere aandacht besteed 
wordt aan een emancipatoir stu
denten- en personeelsbeleid en 
vrouwenstudies. Dit beleid moet 
geconcretiseerd worden in een 
activiteitenplan. Voor de tot
standkoming van een dergelijk 
plan is de aanstelling van een 
emancipatiemedewerkster nood
zakelijk.

- bij het heffen van extra onder
wijsbijdragen dient volgens

NSEM-kandidaten voor de U-raad. Van links naar rechts: Roland Bal, Hans Blaauwbroek, Ageeth Bijl, Paul Thewissen, 
Marion van Berkum, Eric van Rijswijk en Ethy Dorrepaal.

NSEM ter dege rekening gehou
den te worden met de financiële 
bijdragen buiten het collegeld 
(wat al meer dan hoog genoeg is) 
mogen studenten niet belemme
ren in het volgen van onderwijs.

- NSEM zal blijven streven naar 
een democratisch bestuurde uni
versiteit om zo te zorgen dat stu- 
denteninbrerig en inspraak gega-> 
randeerd is. Daarom spreekt 
NSEM zich uit tegen eventuele 

plannen tot het omvormen van 
gekozen raden tot adviesorganen 
waarin studenten geen zitting 
hebben.

- de uitgangspunten van het Maas
trichts onderwijssysteem dienen

worden.de


neergelegd te worden in een voor 
alle faculteiten werkbare basisfi
losofie.

De volgende kandidaten zullen zich 
komend jaar voor o.a. deze punten 
in gaan zetten:

1. Marion van Berkum: derdejaars 
RF, 1 jaar universiteitsraad, ex- 
bestuurslid KOKO, actief bij 
Rechtstreeks, contactpersoon 
Landelijk Overleg Progressieve 
Fracties.

2. Eric van Rijswijk: vierdejaars 
MF, ex-bestuurslid NSEM, stu- 
dentadviseur faculteitsbestuur, 
lid van de begeleidingscommissie 
basisfilosofie en NSEM-afge- 
vaardigde naar de Landelijke 
Studentenvakbond.

3. Ageeth Bijl: derdejaars GW, ex- 
bestuurslid AGORA, lid van de 
Commissie Studentenvoorzie
ningen, actief in NSEM en de 
Landelijke Studentenvakbond.

4. Roland Bal: vierdejaars GW, 
studentadviseur van het facul
teitsbestuur, ex-bestuurslid 
NSEM, ex-bestuurslid SLIK, ex- 
lid van de Studierichtingscom- 
missie.

5. Ethy Dorrepaal: vierdejaars MF 
en tweedejaars GW, actief ge
weest bij Saurus,

6. Gert van Vliet: tweedejaars EF, 
actief bij KOKO.

7. Paul Thewissen (reserve): derde
jaars GW en eerstejaars RF, be
stuurslid van NSEM.

RECHTstreeks-kandidaten voor de U-raad: Nanko van der Wijngaart en 
Arjen de Graaf
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RECHTstreeks
RECHTstreeks in de U-raad: een goede keus!

* niet c 
STEP 
Wiljt 
tenw

Zoals elders in deze Observant ver
meld (zie "RECHTstreeks, het hele 
jaar door”), is RECHTstreeks een 
juridische studievereniging, die be
langenbehartiging van rechtenstu
denten tot één van haar doelstellin
gen heeft gemaakt. Consequentie 
daarvan is, dat RECHTstreeks kan
didaten levert voor de F-raad van 
de rechtenfaculteit, en ook voor de 
U-raad. Dit laatste betekent uiter
aard niet dat RECHTstreeks alléén 
voor rechtenstudenten in de univer
sitaire politiek zit. De aanwezigheid 
van een RECHTstreeks-fractie be
tekent, naast een extra binding voor 
rechtenstudenten, ook een goede 
belangenbehartiging voor andere 
studenten.

Wat zijn nu de items waar RECHT
streeks zich sterk voor wil maken? 
Vanzelfsprekend heel veel, maar 
enkele kunnen toch wel afzonder
lijk genoemd worden.

STUDENTENVOORZIENINGEN
Onlangs is de nota studentenvoor
zieningen tot stand gekomen. Aan 
de hand daarvan zal een actieplan 
worden opgesteld, waarin duidelijk 
moet worden hoe de RL een actief 
studentenbeleid zal gaan voeren. 
RECHTstreeks zal zich ervoor in
zetten dat dit op een voor studenten 
zo goed mogelijke wijze vorm 
krijgt. Ook is de studentenhuisves

8. Hans Blaauwbroek(reserve): 
derdejaars GW, bestuurslid 
NSEM, NSEM-afgevaardigde 
naar de Landelijke Studenten
vakbond en ex-lid van de facul
teitsraad.

Wil je meer weten over het raads
werk of over NSEM. kom dan naar 
de informatiedagen op 25 mei 
(Hoofdgebouw) of 30 mei (Rand- 
wijck) tussen 11.30 en 13.30 uur.

Tien goede redenen om op NSEM te 
stemmen:

1. NSEM is een studentenvak
bond.
2. NSEM zorgt al zes jaar lang 

voor continuïteit in de universi
teitsraad.

3. NSEM organiseert regelmatig 
een overleg met U- en F-raads- 
leden.

4. NSEM heeft alle faculteiten 
vertegenwoordigd op de kandi
datenlijst.

5. NSEM is aangesloten bij de 
Landelijke Studentenvakbond.

6. NSEM heeft een regelmatig en 
goed vooroverleg voor iedere 
U-raadsvergadering.

7. NSEM-raadsleden zijn aan
spreekbaar voor iedereen.

8. NSEM heeft studentenbeleid 
als extra aandachtspunt.

9. NSEM wil meer aandacht voor 
emancipatie aan de RL.

10. NSEM STAAT VOOR AC
TIEVE STUDENTENIN- 
BRENG OP HOOG NI
VEAU!

ting voor RECHTstreeks een be
langrijk zorgpunt.

FINANCIëN. Financieel staan stu
denten er niet rooskleurig voor. De 
RL zou hier zoveel mogelijk reke
ning mee moeten houden. Dit bete
kent onder andere dat er een duide
lijke regeling moet zijn voor de 
eigen onderwijsbijdragen van stu
denten; bijvoorbeeld als het gaat 
om het betalen van blokboeken of 
Skillslabtrainingen. De bezuini
gingsplannen van Deetman kunnen 
(en moeten) echter óók via de 
U-raad bestreden worden. 
RECHTstreeks zet zich hiervoor in.

Andere aandachtspunten van 
RECHTstreeks zijn o.a. het voeren 
van een vrouwvriendelijk beleid 
binnen de RL en het bevorderen 
van samenwerking tussen U-raad en 
F-raden. Voor meer informatie zijn 
overal RECHTstreeks-folders met 
het verkiezingsprogramma te vin
den.
Tot slot: wat je ook stemt (bij voor
keur natuurlijk RECHTstreeks), 
stém in elk geval. Met name onder 
rechtenstudenten was de opkomst 
vorig jaar bedroevend laag: minder 
dan 40% ! Het is zonde om uit lui
heid deze kans verloren te laten 
gaan, om actief invloed uit te oefe
nen op het universitaire beleid. Kies 
daarom! (RECHTstreeks!)

FACULTEITSRAAD
GENEESKUNDE
(drie zetels)

Kandidaten

- REFLEX
1. Paul Habets
2. Mare Jonkers
3. Anja Noten

Reflex-kandidaten Paul Habets en Marc Jonkers

REFLEX
REFLEX stemmen is even wennen

Zoals jullie misschien al weten is er 
sinds een jaar of wat weer een Me
dische Faculteitsvereniging actief. 
Deze vereniging draagt de naam 
Reflex en telt inmiddels meer dan 
140 leden. Naast het organiseren 
van lezingen, excursies, forumdis
cussies en jaarfeesten willen wij ons 
verdiepen in de facultaire politiek. 
Daarom komt Reflex met een lijst 
uit voor de faculteitsraadverkiezin- 
gen.

Reflex zal een nieuwkomer zijn in 
de F-raad. Dat betekent dat wij 
over veel zaken nu nog niet alles 
weten maar wel enthousiast aan de 
slag willen gaan. Wij hebben als 
vereniging om te beginnen drie aan
dachtspunten:

1. Reflex wil zich inzetten voor een 
soepele uitvoering van de Nota 
Rode Draad, het nieuwe curricu
lum dat komend studiejaar van 
start gaat. Hierbij is de inbreng 
van ervaren studenten van be
lang.

2. Reflex wil studenten meer be
trekken bij het wetenschappelijk 
gebeuren op de faculteit. Binnen

4. Jean-Paul van Basten
5. Ferry van Nie

- OTTO
1. Otto van Nieuwenhuijze

het curriculum zouden er regel
matig momenten moeten zijn 
waarop de student kennis maakt 
met "de wetenschap".

3. Ons onderwijssysteem is uniek 
en dient gekoesterd te worden. 
Toch is het een systeem waarbin
nen verbeteringen mogelijk zijn. 
Door zich in te zetten voor zulke 
verbeteringen wil Reflex werken 
aan de kwaliteit van ons onder
wijs.

Hoe wil Reflex gaan werken?
Degene die voor Reflex in de 
F-raad komt maakt deel uit van de 
Commissie Onderwijs van Reflex 
en heeft dus een groep actieve leden 
die hem met raad en daad bij staat. 
Met deze formule is eveneens een 
goed contact met de achterban mo
gelijk.

Onze kandidaten:

1. Paul Habets 2 MF:
wil zijn ervaring die hij vorig jaar 
heeft opgedaan in de F-raad ge
bruiken voor het behoud en uit- 
kristalisatie van het Maastrichtse 
Onderwijssysteem. Daarnaast is 
het belangrijk een brug te slaan 
tussen de studenten en bestuur
ders.

2. Mare Jonkers 2 MF:
"Van de medisch-student mag

- NSEM
1. Renske van Scherpenzeel
2. Thom Lenz
3. Karin Fennema
4. Harro Spitsbergen

naar mijn idee meer een presta- 
tie worden verwacht. Het z°u 
bekeken moeten worden in hoe
verre dit met het huidige toet
singssysteem te combineren valt- 
Daarnaast is het belangrijk dat 
er samengewerkt wordf met de 
andere studentenfracties en ver
tegenwoordiging voor de een- « 
heid onder de studenten."

3.

4.

5.

Anja Noten:
3 MF en enthousiast lid van 
Commissie Onderwijs Reflex-

MF:

grondig^

Jean-Paul van Basten 1 MF: . 
"Mijn aandachtsgebied is voora 
het eerste jaar. Een grondig^ 
oriëntatie in de basisvakken |!> 
voor de eerste jaarsstudent be- B 
langrijk om een voldoende niv® 
in elementaire kennis te berd' 
ken, alsmede wegwijs te worden 
in de medische terminologie. D1 
leidt tot een duidelijke structuur- 
die als leidraad moet kunne11 
dienen voor het verdere stude 
ren. Het is tijdens mijn studie " 
Nijmegen (85-86) opgevallen da 
er in korte tijd een goed niv° 
wordt bereikt."
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Ferry van Nie 4 MF:
Met ervaring op zowel onde 
wijstechnisch gebied als faculta' 
politiek gebied.
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OTTO

binnenkort kan je kiezen!
STEM OTTO
^an kan je stemmen voor nieuwe 
leden voor de faculteitsraad van de 
FdG.
STEM OTTO
^an kan je een huidige studenten 
vertegenwoordiger herkiezen (van
daar dat deze verkiezingscampagne 
20 vertrouwd klinkt!) 
Stem OTTO
Je bent hier komen studeren. Om je 
bedoelingen zo goed mogelijk te 
kunnen verwezenlijken is het nodig 
dat de universiteit zo goed mogelijk 
ls afgestemd op je behoeften. Stu- 
denten-vertegenwoordigers in de 
raad werken daaraan.
STEM!
Waaruit kan je kiezen?
Je kunt kiezen uit een politieke 
groepering, een faculteits vereni
ging of:
STEM OTTO
k de kleur van die politieke partij 
niet de jouwe?
stem otto
Wil je niet eerst verenigingslid moe
ten worden om je mening te kunnen 
uiten?
stem otto
Waarvoor kan je kiezen?
Voor een directe vertegenwoordi-
S.'ng, zonder tussenkomst van poli- 
heke belangen of verenigings poii- 
deken 
stem otto
Voor een directe inbreng in het 
hoogste politieke orgaan van de fa
culteit, voor de behartiging van de 
^langen van de studenten.
stem OTTO
Voor een herkenbare vertegen
woordiger met directe aanspreek
baarheid:
stem OTTO
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Otto is er voor de directe vertegen
woordiging van de studenten. 
PTTO waakt/zorgt ervoor dat er 
h>er zo goed mogelijk gestudeerd 
kan worden. OTTO wil vooral dat 
er hier gestudeerd kan worden vol
ons het unieke Maastrichtse On
derwijssysteem. Geen slap aftreksel 

een verloedering ervan.

OlTO is direct aanspreekbaar voor 
ue studenten. Omgekeerd rekent 
°1TO er ook op dat de kiezers hun 
Utbreng in de facultaire politiek 
kenbaar maken. Alleen als je ge- 
°ruik maakt van je mogelijkheid tot 
utbreng kan je student-vertegen- 
^Oordiger je belangen behartigen, 
f^eb je behoefte aan deze mogelijk
heid, stem dan.
otto

NSEM
Hallo beste medestudent(e)!

Wij zijn Renske Scherpenzeel, 
Thom Lenz, Karin Fennema en 
Harro Spitsbergen. Wij stellen ons 
verkiesbaar voor de medische facul
teitsraad, die het beleid van de me
dische faculteit op het gebied van 
onderwijs, onderzoek en gezond
heidszorg bepaald. Dus is het be
langrijk dat er vanuit de studenten 
een duidelijke stem in de raad aan
wezig is, omdat het gaat over onze 
belangen, studentenbelangen nu en 
in de toekomst.
Wij vormen een kleine vertegen
woordiging van de medische facul
teit binnen de NSEM. De NSEM 
wil een echt democratisch bestuur
de universiteit, gericht op emanci
patie en met behoud van het unieke 
maastrichtse onderwijssysteem. 
Om deze visie naar voren te bren
gen is de NSEM aktief op alle uni
versitair politieke vlakken. Tussen 
de verschillende fracties en de ach
terban vindt dan ook geregeld over
leg plaats, zodat wij als medische 
fractie ook hieruit ideëen en sugges
ties kunnen krijgen, die boven het 
louter facultaire belang uitstijgen.
Wat houdt onze visie nu concreet in 
op het niveau van de medische fa
culteit? Op de medische faculteit 
dient probleem-georiënteerd on
derwijs gehandhaafd, en zo nodig

FACULTEITSRAAD
GEZONDHEIDS
WETENSCHAPPEN
(vier studentenzetels)

NSEM
De Faculteitsraad Gezondheidswe
tenschappen is een orgaan binnen 
de faculteit, dat bestaat uit 6 weten
schappelijke personeelsleden, 2 
niet-wetenschappelijke personeels
leden en 4 studentleden. In de 
F-Raad worden beslissingen geno
men die in de meeste gevallen het 
onderwijs aangaan. Daarom is het 
volgens NSEM belangrijk dat ook 
in dit orgaan studenten invloed heb
ben; studenten ondervinden het on
derwijs aan den lijve. Studenten 
zijn de aangewezen personen om 
vanuit deze invalshoek hun stem te 
laten horen! NSEM is al jaren in de 
FRdGW vertegenwoordigd. Dit be
tekent dat NSEM-raadsleden altijd 
kunnen terugvallen op ervaringen 
van vroegere raadsleden. Hierdoor 
is een goede continuïteit gewaar
borgd en worden nieuwe raadsleden 
ingewerkt door ervaren mensen.

NSEM behartigt de belangen van 
studenten vanuit een brede algeme
ne visie. NSEM-kandidaten staan 
voor:
- een echt democratisch bestuurde 

universiteit;
- gelijke onderwijsmogelijkheden 

voor iedereen;
- een beter systeem voor studiefi

nanciering;
- meer aandacht voor emancipatie 

op de RL;
- behoud van het maastrichtse on

derwijssysteem.

Voor de faculteit betekent het dat 
NSEM de volgende punten bena
drukt:
- bewerkstelligen van een grotere 

onderlinge samenhang tussen de 
afstudeerrichtingen; 

versterkt te worden. Met name mul- 
tidisciplinariteit, keuzevrijheid van 
leerdoelen en eigen studie verant
woordelijkheid vragen om blijven
de aandacht. Zeker gezien de nieu
we ontwikkelingen als de 80% rege
ling, en de Rode Draad Nota III. 
die ons als studenten direct treffen, 
vinden wij het hard nodig dat onze 
kritische stem met bovenstaande vi
sie wordt gehoord. Dit laatste geldt 
echter niet alleen voor onderwijs, 
maar ook voor onderzoek en ge
zondheidszorg: Wij zijn voor een 
eerlijke verdeling van het geld naar 
de verschillende onderzoeksgebie
den, wat betekent dat de ontwikke
lingen met betrekking tot B-finan- 
ciering nauw in het oog moeten 
worden gehouden. Met name extra
muraal onderzoek moet een aan
dachtspunt blijven. Verder is het 
van belang dat diverse instellingen 
van buiten, zoals ziekenhuizen, 
huisartsenpraktijken en verpleegte
huizen bij de opleiding betrokken 
worden, zowel op het gebied van 
onderwijs, als onderzoek.
Binnen dit stukje voor de verkie- 
zingskrant kunnen we natuurlijk 
niet alles kwijt. Voor meer informa
tie kun je ons dan ook altijd bellen: 
Renske tel. 254717, Thom tel. 
254439. Karin tel. 289210, Harro 
tel. 252556, of ons aanspreken op 
een van de infodagen van de NSEM 
op het hoofdgebouw of op Rand- 
wijck. (25 en 30 mei).
We rekenen op jullie!

Staand van links naar rechts: Gretha van der West, Edith Dekker, Frédérique de Vries, Laura Paling. Hurkend: Anne 
Pino en Mare Raijmakers

- de zorg dat de kwantiteit van de 
studenteninstroom niet ten koste 
zal gaan van de kwaliteit van het 
onderwijs;

- bewaking van het probleemge- 
stuurd onderwijs;

- bevorderen van de communicatie 
tussen studenten en medewer
kers;

Renske Scherpenzeel, Thom Lenz en Karin Fennema

Kandidaten

- Lijst^NSEM:
1. Gre‘tha van der West
2. Anne Pino
3. Mark Raijmakers
4. Laura Paling
5. Edith Dekker

- aandacht voor en bevordering 
van een daadwerkelijk emancipa- 
tie-beleid;

- verbeteren van stagebegeleiding;
- verbeteren van hef toetssysteem, 

d.w.z. verbeteren van de voort
gangstoets en streven naar een 
formatieve bloktoets;

6. Agnes Meershoek
7. Frédérique de Vries

- Lijst AGORA:
1. Gerard Scheiberlich
2. Eugenie van Miltenburg
3. Aart Bolluyt
4. Lineke Polman

- verbeteren van informatievoor
zieningen naar studenten.

Wat betreft het laatste punt; de in
formatievoorziening naar studenten 
is zeker niet optimaal. Het blijkt 
steeds weer dat er relatief een klei
ne groep studenten op de hoogte is 
van wat er allemaal op de faculteit



gebeurt. Toch zijn er voor iedereen 
wel mogelijkheden om wat meer te 
weten te komen van wat er zoal 
gaande is. Naast het feit dat er een
maal in de drie weken een raadsver
gadering is, bestaat er het GW-stu- 
dentenoverleg waarbij iedereen van 
harte welkom is. Eén keer per 
maand wordt er door NSEM een in
terfacultair overleg georganiseerd. 
In de NSEM-Nieuwsbrief staan elke 
maand onder andere de raadsver- 
slagen.

Wat is er op dit moment aktueel? 
Het belangrijkste was wel het instel
len van de reorganisatiecommissie 
in september 1987. De voornaamste 
reden daarvoor was de beroerde fi
nanciële situatie van de faculteit. 
Eind maart kwam de reorganisatie
commissie met een rapport dat al 
veel opschudding (ook onder stu
denten) heeft veroorzaakt. De fi
nanciële problemen zijn, voor de 
korte termijn, van de baan door de 
verwachte grote instroom van stu
denten. Maar de faculteit is zeer 
complex en kent beheersmatige en 
bestuurlijke problemen. Daarbij 
staat ook de invulling van het curri
culum ter discussie. Eén ding is ze
ker; er gaat wat veranderen! de 
raad staat voor belangrijke keuzes 
waarbij heel wat op het spel staat. 
NSEM heeft en zal zijn stem laten 
horen!

De volgende kandidaten stellen zich 
voor NSEM verkiesbaar:
1. Gretha van der West, tweede 

jaars BB. 1 jaar Faculteitsraad, 
actief NSEM-lid, statistiek con
tactpersoon.

2. Anne Pino, tweede jaars BB, ac
tief NSEM-lid.

3. Mark Raijmakers, tweede jaars 
GVO, actief NSEM-lid, actief 
KOKO-lid.

4. Laura Paling, eerste jaars. actief 
NSEM-lid. actief KOKO-lid.

5. Edith Dekker, vierde jaars 
GVO/BB. actief NSEM-lid, ex- 
bestuurslid AGORA, 1 jaar lid 
van Studierichtingscommissie 
(SRC).

6. Agnes Meershoek, derde jaars 
F&T, ex-bestuurslid NSEM. 1 
jaar Faculteitsraad, aktief 
NSEM-lid.

7. Frédérique de Vries, vierde jaars 
BW/GVO, 2 jaar Faculteitsraad, 
aktief NSEM-lid.

Voor de goede orde: Edith. Agnes 
en Frédérique zijn reserve-kandida- 
ten!

Tot slot nog 7 goede redenen om op 
NSEM te stemmen:

1. NSEM zorgt al jaren voor conti
nuïteit in de raad.

2. NSEM heeft een duidelijke alge
mene visie.

3. NSEM organiseert regelmatig 
een interfacultair overleg.

4. NSEM houdt zich ook met on
derwijs- en universitaire zaken be
zig buiten de faculteit.
5. NSEM behartigt de belangen op 

een progressieve en kritische 
wijze.

6. NSEM-raadsleden zijn aan
spreekbaar voor iedereen.

7. NSEM staat voor een aktieve 
studenteninbreng.

Voor meer informatie, kom naar de 
infomarkten op:

woensdag 25 mei, 11.00-13.30 uur, 
trefcentrum Hoofdgebouw
maandag 30 mei, 11.00-13.30 uur, 
Trefcentrum Randwijck.
Of neem contact op met de boven
staande kandidaten!

Gerard Scheiberlich, Eugenie van Miltenburg, Aart Bolluyt en Lineke Polman

Studie-vereniging Agora
Agora is de studievereniging van de 
Faculteit der Gezondheidsweten
schappen en heeft als doel de belan
gen van de studenten G.W. te be
hartigen.
Hoe hebben we deze belangen tot 
nog toe behartigd en hoe willen we 
deze in de nabije toekomst gaan be
hartigen? We hebben dit het afgelo
pen jaar bijvoorbeeld gedaan door 
ons fanatiek bezig te houden met 
het statistiekonderwijs. We willen 
dit gaan doen door ons namens de 
vereniging verkiesbaar te stellen 
voor de faculteitsraad. Op deze ma
nier willen we de stemmen van onze 
leden en andere GW-studenten la
ten doorklinken binnen de organi
satie van de faculteit. De belang
rijkste punten uit ons verkiezings
programma zijn:

- bewaken van het maastrichtse 
onderwijssysteem

- beheersing van de instroom van 
het aantal eerste-jaars

- reële voorlichting aan aankomen
de studenten

- evaluatie en verbetering van het 
huidige toetsingssysteem

- anonimiteit invoeren bij het be
oordelen en examineren

- streven naar evaluatie van het 
huidige curriculum voordat het 
wordt gewijzigd.

FACULTEITSRAAD
RECHTSGELEERDHEID
(vier studentenzetels)

RECHTSTREEKS
RECHTstreeks het hele jaar door actief

RECHTstreeks is de studievereni
ging van de rechtenfaculteit. Bij 
studievereniging moet dan niet in 
de eerste plaats gedacht worden aan 
bollebozen die er een hobby van 
maken om 's avonds nog een extra 
standaardwerkje ter hand te nemen 
en die hun hoofdkussen opvullen 
met arrestenbundels. RECHT
streeks stelt zich juist ten doel de 
studie boven die arrestenbundels uit 
te tillen en te verbreden. Dat doel 
krijgt in de vele aktiviteiten die ont
plooid worden gestalte. RECHT
streeks organiseert fora (binnen
kort rondom het probleem van de 

Voor meer informatie verwijzen wij 
naar ons verkiezingsnummer van 
het Agora-blad. In het nu volgende 
komen de vier Agora-kandidaten 
aan het woord om hun persoonlijke 
kijk op de invulling van het facul- 
teitsraad-lidmaatschap te geven.

Gerard Scheiberlich

De Faculteit der Gezondheidswe
tenschappen staat op zijn kop. Fi
nanciële. organisatorische en on
derwijsproblemen bestaan wel of 
niet al naar gelang de positie van de 
belanghebbenden en de informatie 
die men bezit. Deze verdeeldheid in 
de faculteit is ook overgeslagen 
naar de studenten; de studentleden 
in de raad, AGORA, en een pro- 
testgroep, allemaal hebben ze ver
schillende meningen. Uiteindelijk 
dreigt diegene die het sluwst ge
bruik maakt van deze verdeeldheid 
te winnen of we eindigen in een be
stuurlijke chaos met alle gevolgen 
van dien. Als kandidaat voor de 
raad vind ik deze verdeeldheid jam
mer. De studenten in de raad zou
den mijn inziens moeten streven 
naar een consensus. Een raadslid 
zou openheid van bestuur moeten 
nastreven en de beschikbare infor
matie over zoveel mogelijk belang

vrouwenhandel), nodigt bekende 
juristen uit om iets te komen vertel
len over hun loopbaan (in juni de 
ex-president van de Rotterdamse 
rechtbank Nivard) organiseert uit
wisselingsprogramma’s (eind mei is 
een groep Antwerpse studenten te 
gast) etcetera.
De lezer zal zich afvragen wat de 
hier opgesomde aktiviteiten met de 
op handen zijnde verkiezingen te 
doen hebben. Naar onze mening al
les. De aktiviteiten zijn een illustra
tie van het feit dat RECHTstreeks 
met hart en ziel met de rechtenstu
die verbonden is. Het laat zien dat 

hebbenden te doen toekomen. Zij 
of hij moet een sluis zijn voor twee
zijdige informatie en uiteindelijk 
verantwoording afleggen voor haar- 
/zijn handelen in de raad.
Ik hoop dat met uw stem te mogen 
doen.

Eugenie van Miltenburg

Als eerstejaars G.W. student ben ik 
mij in de loop van het jaar steeds 
meer gaan interesseren in de orga
nisatie en beleidsvoering van de fa
culteit. Sinds november 1987 ben ik 
actief lid van AGORA, zowel als 
bestuurslid als onderwijs-commis- 
sielid. Als student wil ik actief mee
denken over de vorm en inhoud van 
mijn onderwijs. Tevens vind ik het 
van groot belang dat studenten 
goed geïnformeerd worden over de 
gang van zaken binnen de faculteit. 
Medewerkers dienen op de hoogte 
gebracht te worden van ideeën en 
meningen van studenten. Als stu- 
dentvertegenwoordigster zal ik er 
dan ook naar streven dit zo zorgvul
dig mogelijk te doen. Hiernaast zie 
ik het behartigen van belangen van 
de studenten als taak van elke stu- 
dentvertegenwoordig(st)er. De stu
denten staan het sterkst wanneer zij 
als groep hun standpunt naar voren 

de vereniging meer is dan een toe
vallig samenraapsel van mensen die 
het ook een keer "leuk" vinden om 
in de faculteitsraad te zitten. Van
wege al die aktiviteiten worden stu
denten niet plotseling in verkie
zingstijd met RECHTstreeks ge
confronteerd. RECHTstreeks is er 
het hele jaar door.

Een onderdeel van de RECHT
streeks aktiviteiten vormt de belan
genbehartiging. We zijn geen vak
bond, willen dat ook niet zijn, maar 
we rekenen het wel tot onze taak de 
belangen van studenten te beharti- 

I
brengen. Een goede samenwerking 
binnen de geleding studenten van 
de faculteitsraad kan dit bewerk
stelligen.
Hopelijk kan ik met jullie steun en 
die van AGORA in de toekomst als 
studentvertegenwoordigster mijn 
steentje bijdragen.

Aart Bolluyt

Belangenbehartiging is een groot 
goed en hoezeer ook het belangrijk
ste voor een studentvertegenwoor- 
diger in de faculteitsraad, het staat 
en/of valt met een goed contact met 
je achterban. Daarbij dient die ach
terban het liefst representatief te 
zijn voor alle betrokkenen binnen 
de Faculteit der Gezondheidswe
tenschappen. Vandaar ook dat ik 
mij verkiesbaar stel namens AGO
RA. een studievereniging aan één 
faculteit verbonden en wat mij be
treft dus ook representatief voor 
alle studenten aan de FdGW.
Daarbij gaat het mij dus niet alleen 
om het behartigen van belangen. 
echter zeker ook om de informatie- 
uitwisseling, op eigen initiatief of op 
uitnodiging van studenten.

Lineke Polman
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Sinds het begin van mijn studie (af
gelopen september) ben ik lid van 
AGORA. Sinds februari ben ik be
stuurslid en sinds januari lid van de 
onderwijscommissie. In deze com
missie houden we ons bezig met on
derwijs en de organisatie daarvan 
binnen de faculteit der Gezond

BEZ(JI

Net zo 
Nat de 
’«nfacu 
^ninigir 
°ok sti 
,reft al 
'en. R 
creatief 
Ze waa 
"’orden 
get van 
dat kos 
"erder 
Jjokbo 
“'enen 
!en gra 
Net aai 
®°eken 
sotns li 
"oestij 
Bat ge 
knipk; 

■'oms I 
’«urkla 
Nu we 
“ebben 
°°k iet 
^anhai 
^idige 
"el ovt 
studied 
ægegel, 
dent 
heeft ' 
d'an wc 
afgelop 
Protest 
'^ECH

heidswetenschappen.
Het is mij hoe langer hoe meer dui
delijk geworden dat het nodig is dat 
studenten laten horen wat hun me
ning is ten aanzien van (de organisa
tie van het) onderwijs. AGORA 
kon daar tot nu toe redelijk wat in 
doen maar het is nodig om bij de di
recte besluitvorming aanwezig te 
zijn. Daarom stel ik mij als kandi
daat voor AGORA verkiesbaar 
voor de faculteitsraad, zodat het 
voor studenten duidelijk is via wie 
en ook door wie zij zich laten verte
genwoordigen.
Het is mijn streven, en AGORA is 
daarvoor een goed middel, om zo
veel mogelijk de studenten te infor' 
meren over de gang van zaken bin
nen de faculteitsraad en de mening 
van studenten te horen zodat die 
ook echt vertegenwoordigd zijn. 
Ik onderschrijf het verkiezingspro
gramma van AGORA en vraag 
daarvoor jullie steun.
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- Lijst RECHTstreeks:
1. Jan Wassenberg
2. Herke Eibers
3. Richard Verkijk
4. Anouk Schaaf
5. Wilma Dreissen 

- Lijst AJSF:
1. Bart Kuijer
2. Marco Braeken
3. Donald Hellegers
4. Sjoerd van Berge Henegouwen
5. Milienne de Bruijn
6. Wim Wetzels
7. Judith Pleumeekers
8. Jean-Paul Kompier 

H.

gen. Dat doen we op vele plaatsen- 
Een van die plaatsen is de faculteits
raad. Daar wordt gesproken en be
slist over de invulling van het stu
dieprogramma, de exameneisen
verdeling van financiële middelen- 
het personeelsbeleid etcetera. Wan
neer het gaat om het behartigen vat1 
studentenbelangen dan speel' 
RECHTstreeks in de faculteitsraad
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Vaak een initiërende rol. Het lijkt 
°ns zinnig om hier nog eens aan een 
aantal zaken te memoreren die in 
7 afgelopen periode aan de orde 
Z|jn geweest en die zeker in de ko- 
aiende periode weer een rol gaan 
sPelen.
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BEZUINIGINGEN

Bet zou een illusie zijn te denken 
"at de bezuinigingen aan de rech
tenfaculteit voorbij gaan. Aan be- 
ZU|nigingen blijkt niet te ontkomen. 
”°k studenten hebben wat dat be
seft al de- nodige veren moeten la
ten. RECHTstreeks is bereid om 
Creatief mee te denken over de wij- 
Ze waarop de pijn verdeeld kan 
"'orden. Gezien het beperkte bud- 
Itet van studenten vinden we echter 
‘at kosten voor Studiemiddelen niet 
"erder mogen worden opgevoerd, 
“lokboeken en practicumboeken 
Blenen door de faculteit aan studen-, 
ten gratis aangeboden te worden. 
Pet aanschaffen van minder studie
reken voor het studielandschap, 
Sorns lijkt het nu al meer op een 
"’oestijn, is voor ons onacceptabel.

geldt ook voor het huidige 
knipkaarten systeem”, waarbij je 

s°rns maar één of twéé litera- . 
Bnrklappers krijgt voor 25 gulden.

We het toch over bezuinigingen 
"ebben valt er niet aan te ontkomen 
®°k iets over Deetman te zeggen, 
^anhangers en opposanten van de 
huidige regeringsploeg zijn het er 
’"el over eens dat beperking van de 
studieduur en verhoging van de col- 
tegegelden voor menig rechtenstu- 
,ent onaanvaardbare gevolgen 
peeft. Tegen de plannen van Deet- 
tean werd op de rechtenfaculteit het 
rgelopen jaar dan ook volop ge- 
Fotesteerd. Op initiatief vap 
RECHTstreeks werd door de facul
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gg-AjSF: voor dag- en avondstudenten
'\at jp .^ederom heeft AJSF een kandida- 
de 0 enlijst samengesteld voor de ver- 

zig te kiezingen van de faculteitsraad van 
kandi de rechtenfaculteit. Hierbij willen 
eS h ( de kandidaten voorstellen en 
at he aarigeven waar we voor staan, 
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Naam ajsf

^J$F staat voor Algemeen Juridi- 
'che Studenten Federatie; een ge
lengde groep rechtenstudenten die 

gezamenlijk de belangen van de stu
itten willen behartigen, met name 
J1] de faculteitsraad en het bestuur, 
det is een algemene federatie, wat 

>1 zeggen dat we niet vastzitten aan 
vereniging met al zijn beperkin- 

ssn. We hebben dus ook geen inge- 
cnreven leden, .waarvoor we lezin- 
|en of excursies organiseren. We 
°uden ons voornamelijk bezig met 

ƒ facultaire politiek en kijken 
I ^j'rbij in de eerste plaats naar de 

langen van alle dag- en avondstu- 
denten.

Kandidaten
°OR DE RAAD

I tr~~~-------1 e acht kandidaten zijn:
' Bert Kuijer (3 RF) (al twee jaar

2 raadslid
ƒ Marco Braeken (3 RF)
ƒ Donald Hellegers ( 1 RF)

’ Sjoerd van Berge Henegouwen (2
S RF)

uwen / Milienne de Bruijn (1 RF)
' M'im Wetzels (4 RF); avondstu-

' 2 dent
o' Judith Pleumeekers (3 RF) 

Jean-Paul Kompier (3 RF).
! b e streven er altijd naar om een zo 
Jeed mogelijke kandidatenlijst sä

en te stellen, zodat iedereen van 
I itseii knZe zich daarin kan her-

4nnen; ongeacht zijn jaar, richting 
Jnhe- v°°rkeur.en pc „ 
et stu- !
dèle^ belang VAN aJsf

•^vai1 Mnden het van groot belang dat 
e_ee|t |.udenten niet alleen iets van zich 
tsraaJ lien horen, maar ook daadwerke- 

Jk meebeslissen over hun eigen on

teitsraad unaniem een motie aange
nomen waarin Deetman’s plannen 
werden afgekeurd. Die plannen zijn 
echter vooralsnog niet van de baan. 
RECHTstreeks zal er zich de ko
mende periode, in en buiten de 
raad, tegen blijven verzetten.

ONDERWIJS EN EXAMINERING

We stelden het reeds in het vooraf
gaande: RECHTstreeks is met hart 
en ziel verbonden met de rechten
studie. Die verbondenheid geldt ze
ker ook voor het "Maastrichtse" 
systeem. Het probleem gestuurd ju
ridisch onderwijs willen we graag 
behouden en verder uitbouwen. 
Nieuwe ontwikkelingen volgen we 
dan ook niet kritiekloos. Zonder 
star te willen worden vinden we dat 
aan een aantal basisprincipes moet 
worden vastgehouden. Zo behoort 
onderwijs gestalte te krijgen in on
derwijsgroepen. Colleges zijn er ter 
aanvulling of ondersteuning. Colle
gecycli dienen daarom zo snel mo
gelijk weer geschiedenis te worden. 
Onderwijsgroepen leveren het 
grootste rendement op wanneer ze 
bestaan uit plus minus 10 personen. 
Uitbreiding, in het einddoctoraal 
soms tot 15/16 personen, kan op 
blijvend verzet van RECHTstreeks 
rekenen. Bij examinering dient de 
getoetste stof een afspiegeling te 
zijn van de stof die gedurende het 
blok aan de orde is geweest. Dat 
blijkt niet voor iedereen vanzelf
sprekend. In en buiten de raad zal 
RECHTstreeks er op toezien dat 
mensen niet de dupe worden van 
ontwikkelingen die hier in gang 
worden gezet. Een ander probleem 
vormt de voortgangstoets. Deze 
functioneert niet zoals men zich dat 
had voorgesteld. Het kan dus ook 
niet zo zijn dat mensen die de ande

Staand van links naar rechts: Milienne de Bruijn, Bert Kuijer, Jean-Paul Kom
pier, Judith Pleumeekers, Wim Wetzels en Donald Hellegers. Gehurkf: Sjoerd 
van Berge Henegouwen en Marco Braeken.

derwijs! Daarom willen wij alle 
groepen bij de facultaire politiek 
betrekken door ze te vertegenwoor
digen in de faculteitsraad; dé plaats 
waar beslist wordt over onderwijs- 
en examensystemen, studenten
voorzieningen,' student-assistent- 
schappen, het onderwijsprogram
ma, etc.

Hieronder zullen een aantal kern
punten die onze aandacht hebben, 
worden toegelicht.

controle op het 
toetsingsstelsel

Zoals alle andere jaren was er ook 
dit jaar het een en ander aan te mer
ken op het toetsingssysteem. De 
voortgangstoets is nog steeds niet 
verbeterd, de bloktoetsen geven 
nog vaak problemen (zie bijvoor
beeld "blok Overheid”) en de op
stellen zijn ook niet zoals ze zouden 
kunnen zijn. 

re examenonderdelen met goed ge
volg hebben afgelegd, deze- niet 
functionerende toets als een on
neembare barricade op hun weg 
vinden.

In dit korte bestek is het onmogelijk 
om in te gaan op alle zaken die 
RECHTstreeks op faculteitsraad- 
nivo wil aankaarten. Enkele willen 
we er nog noemen. De internatio
nalisering van de faculteit moet 
worden voortgezet: meer studie en 
stage mogelijkheden in het buiten
land. Vrouwen dienen binnen de fa

Richard Verkijk, Anouk Schaaf, Heike Eibers, Wilma Dreissen en Jan Wassenberg

Er was een commissie door de raad 
ingesteld om de voortgangstoets te 
herzien. Deze commissie heeft er 
echter geen vertrouwen meer in en 
wil zich laten ontbinden. Wij zijn 
echter van mening dat er wel dege
lijk iets aan kan worden verbeterd 
en dat de toets vooralsnog moet 
blijven.
De bloktoetsen zijn ieder jaar een 
ergernis: geen keuzevrijheid, grote 
verschillen tussen blokken, te veel 
vragen of zelfs een toets die hele
maal het spoor van het blok bijster 
is.

In zulke gevallen zullen wij erop 
blijven hameren dat er maatregelen 
moeten worden getroffen om dit in 
de toekomst te voorkomen en de 
schade voor de studenten te beper
ken. Daarom hebben wij onder an
dere ook aangedrongen op een 
nieuwe -tussentijdse- toets voor het 
blok Overheid en studenten gehol
pen met hun beroep bij het College 
van Beroep voor de Examens. 

culteit meer kansen te krijgen: ze 
staan ook niet voor niets op verkies
bare plaatsen op onze lijst! Voor 
avondstudenten mag het geringe 
aantal studenten geen blokkade zijn 
voor een kwalitatief goede oplei
ding.
Zoals de lezer kan constateren ver
vallen we al bijna in telegramstijl. 
Het is daarom raadzaam ons verkie- 
zingsprogram, overal verkrijgbaar 
op de rechtenfaculteit, in te zien. 
En natuurlijk kan men altijd onze 
kandidaten aanspreken. Dat zijn 
tenslotte geen onbekenden.

Verder moet ervoor gewaakt wor
den dat de keuzevrijheid in de vra
gen blijft.

VERANDERINGEN IN HET 
ONDERWIJS

Het onderwijs(systeem) verandert 
met de dag en vele studenten weten 
soms niet meer waar ze aan toe zijn. 
Niet alleen de manier van onderwijs 
geven, houden wij in de gaten, 
maar ook het aantal keuzeblokken, 
de examenvereisten (zoals sterren
systemen, jaarsystemen ... ), twee
de fase-opleidingen, etc. Wij zijn 
van mening dat de studenten een zo 
groot mogelijke keuze moet hebben 
in het volgen van blokken. Het aan
bod moet op peil blijven; zelfs gro
ter worden. Ook moeten er meer 
mogelijkheden komen om de studie 
te "versnellen", dat wil zeggen op
heffen van jaarsystemen, duidelijke 
regelingen voor het volgen van dub
bele blokken, etc. Ook de kwaliteit 
van het onderwijs moet beter: meer 
begeleiding bij opstellen, betere 
blokboeken en literatuurklappers, 
meer boeken op het studieland
schap, betere afstemming van blók
ken op elkaaar etc.
Een groot probleem is vaak de "on- 
derwijslast", dw.z. de hoeveelheid 
tijd die iedere docent in het onder
wijs moet steken. Wij moeten er 
daarom voor waken dat er niet te 
snel en niet te veel allerlei nevenac
tiviteiten (PAO-cursussen, onder
wijs aan andere faculteiten, en an
dere soorten onderwijs of activitei
ten, die niet voor onze studenten 
bedoeld zijn) worden aangenomen, 
zodat er geen tijd meer over is voor 
het primaire onderwijs; namelijk de 
eerste fase-opleiding.

AVONDSTUDENTEN

Vele avondstudenten zijn ontevre
den en voelen zich vaak achterge
steld bij de dagopleiding. Zaken zo
als de lengte van blokken, het dub
bel volgen van blokken, de keuze
mogelijkheden krijgen te weinig 
aandacht en worden vaak bij de 
dagopleiding ondergeschoven. Om 
deze zaken weer boven water te ha

|5

RECHTstreeks kom je overal te
gen. Soms tot vervelens toe. Maar 
het valt niet te ontkennen dat we 
consequent de belangen van alle 
studenten behartigen. En niet al
leen in verkiezingstijd. Wat dat be
treft zijn we niet (verkiezings)sei- 
zoen-gebonden. STEM DAAROM 
RECHTstreeks!

len en goed te regelen staat er ook 
een avondstudent op de lijst, die 
deze problemen ook zelf aan den 
lijve ondervindt.

COMPUTERS

Door veel studenten wordt gebruik 
gemaakt van de computerruimte. 
Er bestaat echter bij velen ergernis 
over het kleine aantal computers, 
die dan nog vaak door studenten 
van andere faculteiten bezet zijn. 
Hetzelfde geldt trouwens ook voor 
de typekamer. Wij vinden dat er zo 
spoedig mogelijk uitbreiding moet 
komen van dit soort voorzieningen, 
die dan de gehele dag én avond voor 
onze eigen studenten beschikbaar 
moeten zijn.

FACULTAIRE BEZUINIGINGEN

AJSF zal er op toezien dat de bezui
nigingen niet ten koste van de stu
denten zullen gaan; geen bezuini
gingen op het studielandschap, het 
gratis verstrekken van blokboeken, 
voldoende aanwezig zijn van litera
tuurklappers voor alle blokken (en 
géén knipkaart meer), etc. De fa
culteit moet zoveel mogelijk de stu- 
deerkosten van studenten beper
ken.

STUDENTASSISTENTEN

Wij vinden het van belang dat zo
veel mogelijk studenten de kans 
krijgen om ook eens op een andere 
manier met hun studie bezig te zijn. 
Een student-assistentschap is daar 
een goede mogelijkheid voor. Deze 
mogelijkheid moet in voldoende 
mate blijven bestaan en ook inhou
delijk het nodige bieden.

Als laatste nog even dit; vorig jaar 
heeft maar 40% van de studenten 
gestemd, veelal omdat ze het verge
ten waren. Als er echter nog minder 
stemmen worden uitgebracht, be
staat de kans dat de studenten in 
plaats van vier nog maar drie zetels 
in de raad over houden; met alle ge
volgen van dien. Ga dus stemmen! 
Stem AJSF !!



FACULTEITSRAAD
ECONOMIE
Kandidaten:

- Ad Huikeshoven
- Alain Loosveld

Ad
Huikeshoven

kandidaat faculteitsraad

Vanaf de dag dat de eerste studen
ten de faculteit in liepen vormden 
zij een groep en trokken één lijn. 
Degenen die zitting hadden in Com
missies. de Raad en het Bestuur ko
zen ervoor regelmatig contact te on
derhouden via de Werkgroep Ac
tieve Studenten Overleg (W.A- 
.S.O.) en traden binnen de Raad 
der Faculteit der Economische We
tenschappen als vertegenwoordi
ging van de geleding der studenten 
op als een blok.

In meer dan één situatie heeft de 
verdeeldheid in mening over een 
aantal zaken bij het Wetenschappe
lijk Personeel er toe geleid dat de 
studenten de doorslaggevende stem 
gaven. Enige H.H. Professoren 
gaat het dun door de broek als zich 
weer zo'n situatie voordoet. Mijn 
stellige overtuiging is het dat het 
naar consensus strevende overleg 
binnen de geleding het streven naar 
consensus als gehele faculteit zal be
vorderen. Het dwingt de anderen 
namelijk ook om naar consensus te 
streven en dus overleg te voeren. 
Mijn mening is ook dat dat heel wat 
anders is dan lobbyen.

Voor het lopende academische jaar 
is ondergetekende door de Raad 
benoemd tot student-lid in het Be
stuur van de Faculteit. Geen van de 
huidige Raadsleden heeft zich her
kiesbaar gesteld. Ik zie het als mijn 
morele plicht mede de continuïteit 
in de vertegenwoordiging van de ge
leding te garanderen.

Ten eerste is het mijn bedoeling er 
zorg voor te dragen dat via het 
W.A.S.O. de eenheid in de fractie 
bewaard blijft en ten tweede is het 
mijn bedoeling daar ook inhoude
lijk een actieve rol in te nemen door 
de inbreng van de kennis en erva
ring die ik dit jaar heb mogen op
doen.

Het kiessysteem is het zogenaamde 
'Enkel-Overdraagbare-Stem-Stel- 
sel' en niet het lijstenstelsel. Het 
moge duidelijk zijn dat de voor
gaande en huidige studenten verte
genwoordiging daartoe gekozen 
heeft omdat zo in hun ogen ook vol
gend jaar dat de beste garantie zal 
zijn voor de eenheid in de geleding. 
Zij verwachten dat de studenten-

- Bastiaan van Perlo
- Lijst NSEM-A:
1. Hans Smoorenburg
- Lijst MSEM-B:
1. Jeroen Hoevenberg 

vertegenwoordiging niet uiteen zal 
gaan vallen op verschillen van me
ning over zaken die de faculteit niet 
of nauwelijks aangaan, zoals sterk 
politiek-ideologisch gekleurde opi
nies betreffende bijvoorbeeld de 
nationale defensie.

Mijn belangrijkste lijn is het er voor 
waken dat er aandacht blijft op het 
onderwijs, liefst zelfs dat blijvend 
gewerkt wordt aan onderwijsver
nieuwing. In mijn ogen is dat een 
goede invulling van het Probleem 
Gestuurd Onderwijs en dat er niet 
alleen geëvalueerd wordt, maar dat 
de onderwijsvormgevers zelfs con
sequenties zullen verbinden aan de 
conclusies uit de evaluaties. Ofte
wel. kortom, dat er af en toe een 
beetje naar de studenten geluisterd 
wordt. Dat is toch niet teveel ge
vraagd?

Alain Loosveld

Wanneer je dat nog niet van plan 
was, is het lezen van het onder
staande stuk tekst een absolute 
must.

Een korte beschrijving van mezelf; 
mijn naam is Alain Loosveld, ik ben 
eerste jaars student, woon in Maas
tricht op kamers en ben behalve als 
student ook nog actief binnen AIE- 
SEC

Wanneer ik word gekozen voor de 
faculteitsraad wil ik drie zaken gaan 
veranderen. Ten eerste moet er een 
grotere informatiestroom van de fa
culteitsraad naar de studenten ko
men. Ten tweede moet er meer 
naar de studenten geluisterd wor
den en als laatste moet het alge
meen studentenbelang behartigd 
worden.

Natuurlijk zijn er ook nog een aan
tal specifieke zaken waarvoor ik me 
wil gaan inzetten zoals bijvoorbeeld 
meer computers en langere ope
ningstijden, open-boek-tentamens, 
meer mogelijkheden voor Hades, 
AIESEC en Ikonomix. Dit zijn ech
ter allemaal zaken die je niet alleen 
kunt regelen maar waar de studen
ten in de faculteitsraad samen aan 
moeten werken.
Dit is in het kort samengevat wat ik 
wil gaan doen in de faculteitsraad, 
wat jullie moeten doen is stemmen 
en dan het liefst op mij!

- Lijst HADES:
1. Harold Hassink

HADES

Harold Hassink, 3e jaars student be- 
drijfseconmie

De studenten die in het verleden in 
onze faculteitsraad zitting hebben 
genomen, hebben dit meestal op 
persoonlijke titel gedaan. Alle kan
didaten beloven dat ze, als ze geko
zen worden allerlei acties zullen on
dernemen in het belang van de stu
denten aan onze faculteit.
Waarschijnlijk geldt voor de meeste 
studenten dat zij geen idee hebben 
wat deze leden in de faculteitsraad 
doen. Dit komt omdat het meren
deel van de gekozen student-leden 
na hun verkiezing niet of nauwelijks 
informatie verschaffen aan hun me
destudenten en dus ook géén ver
antwoording afleggen over de acties 
die zij ondernomen hebben. Vol
gens mij is deze vorm van individua
lisme niet in het belang van de kie
zers.

H.A.D.E.S. probeert de belangen 
van de studenten in de breedst mo
gelijke zin van het woord te beharti
gen. Een plaats in de faculteitsraad 
is om een aantal redenen van belang 
om de eerder genoemde doestelling 
te bereiken. Daarom is de structuur 
van H.A.D.E.S. uitgebreid met een 
nieuwe commissie. Namelijk com
missie "Onderwijs". Het is de be
doeling dat namens deze commissie 
een persoon plaats neemt in de fa
culteitsraad En dat deze persoon de 
spreekbuis van de commissie ordt.

De commissie is het orgaan dat het 
beleid en de standpunten zal bepa
len van het H.A.D.E.S. faculteits- 
raadlid. De samenstelling van de 
commissie is belangrijk. Naar mijn 
idee moeten zowel eerste- als oude
rejaars studenten in deze commissie 
zitting hebben. Tevens is het van 
belang dat alle afstudeerrichtingen 
(AE, BE. IM, en KE) vertegen
woordigd zijn in deze commissie.

Deze commissie zal regelmatig on
derzoek houden naar de mening 
van studenten aan onze faculteit 
over het onderwijs in ruime zin. Dit 
om het beleid te kunnen bepalen en 
om standpunten te kunnen inne
men. Het H.A.D.E.S. F-raad lid 
legt verantwoording af aan de me
destudenten middels publikaties in 
elke editie van de Ikonomix. Te
vens legt de commisie verantwoor
ding af aan de leden tijdens de Al
gemene Ledenvergadering van 
H.A.D.E.S.

In tegenstelling tot kandidaten op 
persoonlijke titel kan de commissie 
onderwijs van H.A.D.E.S. borg 
staan voor een stuk lange termijn 
beleid. Deze commissie kan de con
tinuïteit beter waarborgen dan de 
kandidaten die op persoonlijke titel 
gekozen worden.

Stem op de kandidaat van 
H.A.D.E.S. stem op Harold Has
sink.

NSEM-A
(Hans Smoorenburg)

Signalement:
Naam: Hans Smorenburg 
Lengte: 1.90 meter 
Gewicht: 75 kilogram 
Haar: Donkerblond krullend 
Leeftijd: 24 jaar.
Waarom zou je op basis van dit 
soort gegevens je stem aan iemand 
vergeven? Het is irrelevante infor
matie, van belang is dat hij of zij er
gens voor staat. Studenten hebben 
niet voor de show zitting in de raad. 
De faculteitsraad is een belangrijk 
besluitvormend orgaan, en de stu
denten kunnen hier een zeer wezen
lijke bijdrage leveren. Niet alleen 
qua aantal, ook als het gaat om in
houdelijke informatie met betrek
king tot het onderwijs zijn de me
ningen van de studenten van belang 
gehoord te worden, de studenten 
geleding bestaat uit vier leden en 
dat willen we graag zo houden. 
Wanneer de opkomst te laag is zal 
de geleding ingekrompen moeten 
worden. Kom dus stemmen.

Waarom op NSEM?

NSEM is een organisatie die op een 
zeer breed terrein aktief is. Hier is 
veel relevante informatie voor een 
effektief functioneren in de eigen 
raad. Afgelopen jaar is de honderd 
gulden eigen bijdrage ingevoerd. 
Deze is strijdig met een besluit van 
de universiteitsraad, zonder dat de 
studenten geleding hiervan op de 
hoogte was. Dit was echter wel be
kend bij NSEM. NSEM als vraag
baak.

Waarom op mij?

Reeds vijf jaar ben ik aktief binnen 
en buiten de universiteit. Daarbui
ten als aktief lid van KOKO en de 
stepwedstrijden, daarbinnen als 
student, tutor, studentassistent en 
aspirant raadslid.
Als zodanig heb ik veel ervaring op
gedaan met "probleemgestuurd on
derwijs”. Mijn ervaring is dat je dit 
systeem niet zomaar onder de knie 
hebt. Weinig wordt echter onderno
men om je dat aangeleerd te krij
gen. Een andere doorn in het oog is 
de nog immer dreigende uitbreiding 
van de "vrijwillige” onderwijs bij
drage. Nu reeds voor de wiskunde 
cursus, en de ƒ 100.00, in de toe
komst wellicht ook voor het studie
landschap en de komputerruimte. 
Dus.......
STEM, STEM NSEM, (stem 
Hans).

NSEM-B
(Jeroen Hoevenberg)
Hoi, ik ben Jeroen Hoevenberg. Ik 
ben verkiesbaar voor de NSEM. Ik 
studeer nu voor het tweede jaar 
economie. Toen ik naar Maastricht 
kwam heb ik bewust gekozen voor 
het probleem gestuurd onderwijs, 
en hier sta ik nog steeds achter.

Zoals velen van jullie gemerkt zul
len hebben zijn er proeven geno
men met onderwijsgroepen van 12 
in plaats van 10 studenten. Ik vind 
dit een zeer gevaarlijke ontwikke
ling. De onderwijskamers zijn te 
klein voor 12 personen, en mijnsin-
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Jeroen Hoevenberg

ziens wordt er zo gespuculeerd °F 
de 25% afwezigheidsnorm van sW 
denten, zodat je op een gemiddel1’ 
aantal van 10 studenten per bijeen' 
komst uit komt. Ook is het een f£1 
dat hoe groter de groep is, des te 'gf 
makkelijker men zich verschuilt 1,1 
de groep.
Een andere gevaarlijke ontwikkd 
ling is de groei van het aantal stt> 
denten. Ik ben dan ook tegenstaf] 
der van het uitbreiden van het aaf 
tal studenten, omdat dit ten kost‘| 
zal gaan van de kwaliteit van het oö 
derwijs. ,
Een eerste punt is het tekort aa( 
medewerkers bedrijfseconome 
Aangezien het merendeel van 
studenten de bedrijfseconomisch 
richting kiezen, kan dit dus tot eri’j 
stige problemen leiden.
Een tweede punt is het studielam 
schap. Op het moment is er vaak « 
een tekort aan bepaalde boeken e( 
zijn de studieruimtes vaak al *ƒ 
klein. Deze capaciteit zou dus eefj 
aanzienlijk moeten worden uitg£' 
breid.
En als derde en laatste punt: d 
computerruimte. Toen ik h|L 
kwam studeren vertelde men nÇ! 
vol trots dat er 1 computer op • 
studenten was. Dat is nu dus duid1 
lijk het geval niet meer. Ook het b£ 
perkte aantal uren dat de compute 
ruimte open is, werkt de lan?‘ 
wachttijden in de hand. Als de u11) 
versiteit met de computer recla1111 
wil maken, moet men er wel v°1’' 
zorgen dat er voldoende compute? 
zijn, en dat de computerruin11 
’s avonds ook open is.
Ook de bloktoetsen vormen e£ 
probleem. Op het moment is het L 
dat men op de bloktoetsen aan*1’ 
zig moet zijn. Dit is dus voor vele 
de enige reden om er naar toe 11 
gaan. Mijnsinziens zou de bloktoc 
zwaarder moeten meetellen. & 
idee zou zijn, dat als men 5 bic* 
toetsen boven de 40% scoort me? 
5% minder voor de voortgangsDe 
zou hoeven te halen, ook voor n 
dere voorstellen voor verzwar||1: 
van de bloktoets sta ik open.
Verder zijn er dit jaar nogal 
problemen gerezen over het colic? 
F.I.S. De opzet van het practice* 
zou voor mij moeten veranderen- 
zie meer in een hoorcollege en ce 
werkcollege naar aanleiding van 
hoorcollege. In het werkcollege zS 
dan ook meer aandacht moetL, 
worden gegeven aan de manier v’a 
vraagstelling zoals deze op de ten1, 
mens aan de orde komen. Verd£l 
zouden er nog voor iedere kans nl’: 
enkele vragenuurtjes moeten * 
men.
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Als jij je ook in deze punten 
vinden, wat Iet je dan om op mij ’ 
stemmen? Je kunt me vinden 
lijst NSEM-B. Maar het belangt1* 
ste is, dat iedereen gaat stemrnep 
zodat de verhouding van 4 studC 
ten, 6 wetenschappelijk medevA 
kers en 2 mensen van het niet-'*‘ 
tenschappelijk personeel minim111 
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De Minister van Binnenlandse Zaken, 
gelet op het reisbesluit 1971 (stb 
1970.602) besluit.
Art. I
het bedrag van de daggeldvergoeding 
Per vol etmaal wordt gewijzigd van 
/ 145- naar ƒ 151.-.
Art. H
de toeslagpercentages voor overnach
ting en diner worden gewijzigd van 46 en 
19 naar 47 en 18. Dit geldt voor de reis- 
heschikkingen binnen- en buitenland.
Voor alle duidelijkheid volgen hieron
der alle toeslagpercentages.
Overnachting (oud percentage 46%) 
nieuw percentage 47%; ontbijt (06.00- 
08.00 uur) blijft 6%; lunch (12.00-14.00 
uur) blijft 11%; diner (18.00-20.00 uur. 
oud percentage 19%) nieuw percentage 
18%.
Art. III
deze beschikking die zal worden gepu
bliceerd in de Nederlansche Staatscou
rant, treedt in werking met ingang van 1 
mei 1988.
De bedragen van de autovergoeding per 
afgelegde kilometer zijn ongewijzigd ge
bleven:
~ bij autogebruik zonder motivatie: 

ƒ 0,18 per km;
~ bij autogebruik met motivatie: ƒ 0.61 

(1 t/m 5IXX) km); ƒ0.46 (5001 t/m 
10.000 km); ƒ 0.34 ( 10.001 t/m 20.000 
km); ƒ 0.31 vanaf 20.1X11 km.

Blanco reisdeclaraties binnen- en bui
tenland kunnen besteld worden bij het 
Centrale Magazijn, locatie BMC.
Inlichtingen: M. Mullenders en M. van 
den Boom (FZ), tel. 888702.

Verkoop boeken

Op 2 juni organiseert de bibliotheek een 
verkoop van o.a. l(XX) verouderde medi
sche boeken. Studenten en medewer
kers kunnen van 10.00 tot 16.00 uur deze 
boeken in kamer 0124. Peter Debije- 
Plein I, aanschaffen voor 1 gulden per 
stuk. Gegadigden dienen echter vooraf 
m te tekenen op deze verkoop. Aan de 
hand van deze intekenlijsten worden 25 
Personen per half uur toegelaten. Inte
kening kan plaatsvinden in het Studie
landschap Randwijck tijdens de uitleen
uren (10.30-12.30 en 15.IX1-16.30). Per 
Persoon kunnen maximaal 5 boeken 
svorden aangeschaft. Vanaf 14.00 uur zal 
de vrije verkoop plaatsvinden. Alle ko- 
Pers dienen zich bij afrekening te legiti
meren als student of medewerker.

Inlichtingen: T. Meyers, tel. 882205 of
Tilly, tel. 887411.
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forumdiscussie Vrouwenhandel

°P 25 mei om 15.(X) uur organiseert de 
Juridische studievereniging Recht
streeks een forumdiscussie over het the
ma Vrouwenhandel. Forumleden o.a. 
Van Politie Rotterdam, Officier van Jus
titie Amsterdam en Ministerie van Justi
ce. De discussie wordt geleid door mr. 
L. Brunott (RL).
Blaats: Collegezaal. Zwingelput 4. 
Inlichtingen: 887074. De reader, die ter 
gelegenheid van dit forum is samenge
steld. kan op bovengenoemd telefoon
nummer besteld worden.

Science Citation Index

De Science Citation Index op CD-ROM 
is in de periode eind mei/begin juni gra
tis te raadplegen in de Bibliotheek 
AZM/BMC. De SCI is een bestand van 
literatuurverwijzingen op het gebied van 
de exacte wetenschappen o.a. genees
kunde, (bio)chemie. (bio)fysica. biolo
gie. wiskunde en informatica met moge
lijkheid tot citatie-onderzoek.
Belangstellenden kunnen contact opne
men met de medewerkers van de Biblio
theek AZM/BMC. tel. 862298.

Uitvoeringen Alles is Drama

Alles is Drama houdt een aantal voor
stellingen in het CCV-gebouw, Herbe- 
nusstraat 89:
20 en 21-05: Op volle zee + Een won
derbaarlijke nacht (Slawomir Mrozek).
16. 17 en 18-06: De kale zangeres (Eugè
ne Ionesco).
23. 24 en 25 juni: Daar zitten we dan 
(Dorothy Parker).
Aanvang 20.00 uur. Entree ƒ 5,- (Koko- 
leden ƒ 4.50). In de week van de voor
stelling zijn de kaartjes in de voorver
koop te verkrijgen: Tongersestraat 53. 
P. Debijeplein 1.

KO beraad over de ’standaard’ 
sollicitant

Forumdiscussie op 27 mei met deelname 
van een vijftal artsen-opleiders. Aan
vang: 19.30 uur in de Aula, Tongerse
straat 53. Er wordt o.a. gesproken over: 
Welke vormen worden aangehouden als 
je gaat solliciteren? Wat weegt het 
zwaarst?

Agenda KOKO

20-5: Broodje Toets AF/Kroegavond 
Kokopen;
22-5 en 23-5: kroeg gesloten;
24- 5: Video Birdy:
25- 5: Broodje Toets MF;
CTB Cliché Playbackshow gaat niet 
door!
Maandag t/m donderdag mensa om 
19.00 uur. Inschrijven vóór 16.00 uur.
Donderdagavond Swingavond. tot 04.00 
uur geopend. Vrijdag idem.

Afscheidsreceptie

De afscheidsreceptie van Wim Lammers 
vindt plaats op donderdag 26 mei vanaf 
16.00 uur in de kantine van het BMC.

Agenda Tafelstraat 13

Dinsdag 24-5: Aboriginals, open avond 
over de oorspronkelijke bewoners van 
Australië, m.m.v. Saskia Kouwenberg 
en Ribelt Russer van Aboriginals Soli- 
dariteits Campagne.
18.00 uur: origineel eten (ƒ 5.-) opge
ven vóór 23-5 17.30 uur.
20.00 uur: inleiding, video en gesprek 
door Frans Kurstjens.
24-5 20.00 uur: Girardgroep bij Geert 
van der Bom. Bernardusstraat 1.
Woensdag 25-5 20.00 uur: Literatuur- 
groep met Liesje Jonas-Peters. leest Me
ridian van Alice Walker.
Donderdag 26-5 20.00 uur: de steun
groep RL-UES draait een speelfilm over 
El Salvador.

Afrika-acties

De komende tijd zullen veel acties rond
om Afrika gehouden worden.
Op dinsdag 31 mei (12.00-13.30 uur P.
Debijeplein 1) en woensdag 1 juni 
(12.00-13.30 uur Tongersestraat 53) or

ganiseren NSEM. Sta-op en Maastricht 
tegen Apartheid een infostand met in
formatie over de strijd van verschillende 
anti-apartheidsorganisaties uit Zuid- 
Afrika. Er is ook een uitgebreid pro
gramma beschikbaar over de activiteiten 
die in de Maastrichtse Afrika-week van 
12 t/m 18 juni gehouden worden. 
Informatie: tel. 213841.

Buitenland
Bureau Buitenland info

Bureau Buitenland heeft de volgende in
formatie ontvangen:
- De Rotary Foundation stelt ieder jaar 

een beurs beschikbaar voor I jaar stu
die aan een universiteit in het buiten
land, en dekt reis, verblijf- en studie
kosten. In juli vindt de selectie plaats 
voor 1989/90. Voor die datum moet 
men het kandidaats of een vergelijk
baar examen hebben gehaald. Mini
mum leeftijd 18 jaar per 1 oktober 
1988. Aanmeldingsformulieren .zijn 
op te vragen bij prof. C. Flinterman 
en moeten voor 30 mei 1988 ingezon
den zijn.

- Japan biedt via een "Science and 
Technology Fellowship Award Pro
gram" aan 100 buitenlandse gepromo
veerde onderzoekers de kans om voor 
6 maanden tot 2 jaar onderzoek te 
doen aan overheids- en bedrijfslabo- 
ratoria. Voor universitaire onderzoe
kers die een fundamenteel onderzoek 
willen doen, is er de mogelijkheid van 
uitwisseling. Aanvragen indienen 
vóór 1 juni a.s.

- De Rijksuniversiteit Luik geeft van 
15-19 augustus Internationale Post
universitaire Cursussen Biologie, 
Chemie. Fysica en Wiskunde. Voor 4 
Nederlanders betaalt de RULuik alle 
kosten; voor de overige deelnemers 
worden (zeer bescheiden) kosten aan
gerekend. Aanvragen indienen vóór 1 
juni.
Meer informatie: op dinsdag en don
derdag 10.00-11.30 bij Bureau Bui
tenland. kamer 3023. Tongersestraat 
53, tel. 888309/311. Han Aarts en In
grid Regout. Op deze tijen kan tevens 
informatie worden ingewonnen door 
studenten die willen gaan studeren in 
het buitenland.

Onderwijs
Bureau Studentendekanen

Studentendekanen: mw. H. de Bruin en 
mw. J. Creemers.
Gewijzigde openingstijden secretariaat 
bureau Studentendekanen: maandag 
t/m donderdag van 13.30-16.00 uur.
Voor het maken van afspraken en voor 
informatie kan men op bovengenoemde 
tijden terecht op kamer 2225. Bouillon
straat 3 of via telefoonnummer 887367. 
Gewijzigde telefonische spreekuren: via 
tel. 887367 zijn de dekanen rechtstreeks 
bereikbaar uitsluitend tussen 13.30 en 
14.00 uur van maandag t/m donderdag. 
De Studentendekanen werken voorals
nog uitsluitend op afspraak.
Bij het dekanaat kan men terecht met 
vragen, problemen inzake toelatings
voorwaarden. aanmelding, loting, plaat
sing, inschrijving, omzwaai, studiesta- 
ken. studiefinanciering, (hardheidsclau
sule. bezwaarschriften, beroepszaken), 
militaire dienst, studiemogelijkheden, 
persoonlijke en financiële problemen, 
consequenties nieuwe wetgevingen, stu
dieduur, etc.

Noodfonds RL

Studenten in acute financiële nood kun
nen een beroep doen op het Noodfonds 
van de universiteit. Hiervoor kan een af

spraak gemaakt worden met een van de 
Studentendekanen.

Hardheidsclausule 
studiefinanciering

De beleidslijnen m.b.t. toepassing van 
de hardheidsclausule zijn per 1 april ver
soepeld. met name op het gebied van 
weigerachtigheid bij echtscheiding.
Degenen die reeds een beroep op de 
hardheidsclausule hebben gedaan op 
grond van weigerachtige ouders bij echt
scheiding en van wie het beroep werd af
gewezen worden geadviseerd een af
spraak te maken met een van de studen- 
tendekanen.

Studie-infotheek

Openingstijden: maandag t/m donder
dag van 13.30-16.00 uur. kamer 2225. 
Bouillonstraat 3.
Bij de studie-infotheek ligt informatie 
ter inzage over studiemogelijkheden 
binnen het Hoger Onderwijs in Neder
land. Ook liggen er vacaturelijsten ter 
inzage en is algemene informatie aanwe
zig over specialiseren, kortlopende cur
sussen, ontwikkelingen binnen het Ho
ger Onderwijs, etc. Informatie over de 
consequenties van de Wet Harmonisa
tie. CBAP- en studiefinancicringsfor- 
mulieren is op de infotheek te verkrij
gen.
Voor nadere vragen kan men terecht bij 
de Studentendekanen.

Steunpunt Studiefinanciering

Het Steunpunt is telefonisch bereikbaar 
onder nummer 06-4991122 (gratis) of 
nummer 210910 van maandag t/m vrij
dag van 9.00-12.CX) uur en van 14.00- 
16.1X1 uur.
Het Steunpunt werkt uitsluitend op af
spraak. Een afspraak kan gemaakt wor
den via de bovenvermelde nummers of 
dagelijks tussen 16.00-17.00 uur. Bouil
lonstraat 3. begane grond, rechts naast 
de hoofdingang.

Inkom

De organisatie van de algemene intro
ductie INKOM, die dit jaar gehouden 
wordt van dinsdag 23-8 t/m zondag 28-8. 
is in volle gang.
Er worden dit jaar minstens 151X1 eerste
jaars deelnemende studenten verwacht. 
Men is daarom druk bezig om ongeveer 

,240 mentoren en 50 helpers te werven.
Alle studenten die interesse hebben zijn 
welkom op de laatste informatieavond 
op 26-5 in het Kruithuis in de tuin. Ton
gersestraat 53. Het is ook mogelijk om 
aan te melden bij Guido Dieteren, ka
mer 0004. Tongersestraat 53. tel. 888211 
(ook voor informatie).

Voordracht

Op 24 mei om 17.(X) uur houdt prof.dr. 
A. von Bormann in de Aula. Tongerse
straat 53, een voordracht over het thema 
"Kann es eine verfassungstreue Litera
tur geben?"
Organisatie: de honorair-consul BRD, 
de Deutsch-Niederländische Gesell
schaft en de FdAW. ledere belangstel
lende is welkom.

Seminar Electronic mail

De vakgroep Informatica van de FdAW 
en het Rekencentrum organiseren op 
dinsdag 24 mei van 15.00-17.00 uur in 
zaal 0.068/0.072, Tongersestraat 53. een 
seminar met demonstraties over Elec
tronic Mail (het versturen van post via 

computernetwerken) en het gebruik van 
Electronische Prikborden (BBS-Bulle- 
tin Board Service).
Sprekers: prof. H. van den Herik, ing. 
L. van den Heuvel, ir. J. Jager en ir. A. 
Steffens.

Vacatures

Schriftelijke sollicitaties onder vermel
ding van het vacaturenummer op brief 
en envelop binnen 10 dagen richten aan 
de dienst Personele Zaken.
Interne vacatures gelden uitsluitend 
voor medewerkers van de RL of AZM.

Interne vacature 057

Het Rekencentrum heeft als belangrijk
ste aandachtsgebieden de dienstverle
ning en advisering t.b.v. met name on
derwijs en onderzoek en het beheer van 
systemen en de produktie.
Voor dit eerste aandachtsgebied zoekt 
men een full-time
APPLICATIE ADVISEUR M/V.
Taken:
- adviseren en begeleiden van gebrui

kers. alsmede het oplossen van pro
blemen. bij het gebruikmaken van ge
automatiseerde hulpmiddelen;

- ontwikkelen en verzorgen van voor
drachten. cursussen en documentatie;
- selecteren van nieuwe hulpmidde
len, alsmede het verzorgen van pro
motie en voorlichting inzake het ge
bruik.
Vereist:

- een gerichte opleiding op HBO-ni- 
veau (HTS-I of HEAO-BI);

- ruime ervaring op het gebied van ad
visering;

- kennis en ervaring met methoden en 
technieken;

- zeer goede communicatieve vaardig
heden;

- zelfstandige werkhouding.
Salariëring: afhankelijk van leeftijd en 
ervaring max. ƒ 5253,- bruto per 
maand.
Inlichtingen: mw. A. Steffens, tel. 
888511.

Interne vacature 058

Binnen het project Neuropsychologie & 
Psychobiologie (HP Veroudering) vindt 
onderzoek en gezondheidszorg plaats op 
het gebied van Hersen en Gedrag rela
ties. Ten behoeve van het secretariaat 
van dit project en van de gelijknamige 
beheerseenheid bestaat voor de periode 
tot 31-12-89 een parttime vacature voor 
een
TYPISTE M/V.
Taken;
Het verwerken van teksten, weten
schappelijke gegevens en literatuur met 
behulp van een tekstverwerkend sys
teem (pc: IBM-compatible en Apple 
Macintosh). De systemen waarmee ge
werkt gaat worden zijn o.a. Word Per
fect en/of MacWrite (tekstverwerking) 
en Cardbox en/of Reflex (archivering en 
bestanden). In voorkomende gevallen 
zal op de typmachine worden gewerkt. 
De werkzaamheden vinden plaats in sa
menwerking met de aanwezige secreta
resse en andere medewerkers bij het 
project.
Vereist: HAVO-diploma en typediplo
ma. Ervaring met geautomatiseerde 
tekstverwerkingssystemen strekt tot 
aanbeveling. Een goede mondelijke en 
schriftelijk beheersing van. de neder- 
landse taal en van de moderne talen is 
een vereiste.
Aanstelling: deze vindt plaats tot 31-12- 
89 voor een parttime functie (0.5) en wel 
volgens het rangenstelsel voor NWP 
(schaal 3).
Inlichtingen: drs. A. Andela, tel. 
633444. tst. 2090.



Boekhandel Leiter-Nypels
DE MAASTRICHTSE
UNIVERSITEITS - BOEKHANDEL

Wolfstraat 12 tel. (043) 252666*
6211 GN Maastricht telex 56173 leiny nl.

Er is weer volop 
gebak met verse 
aardbeien en 
verse rabarber.

Open: zondag van 10.00-14.00 uur, maandag van 8.00-18.00 uur, dinsdags 
gesloten, overige werkdagen van 8.00-18.00 uur. Tel. 214550.

Stationsstraat 5 
6221 BM Maastricht 
Tel. 214550

Kapoenstraat 8
16211 KW Maastricht \ 
[Telefoon (043) 251978

in heel linnen
in leer

«atm«. t met goudopdruk 
in perkament
maar ook stencils, 
proefschriften, e.d.

handboekbinderij 
arno lipsch

hunnenweg 41 
6224 jp maastricht 
tel 043-625889

als u vakwerk op prijs stelt

Le Vigneron
ßiittot à. i/in

17 mei t/m 21 mei

MENU À ƒ 25,—
Visworstje met een 

witte wijn-bótersaus 
ïh ïh

Schenkel van texels lam 
gesmoord met tomaten en 

kruiden
ïh 0r

Chocolade mousse 
met vanillecrème

Havenstraat 19 Keuken:
6211 GJ Maastricht 17.00-24.00
tel. 043-213364
Gesloten: zondag, maandag en feestdagen.

Keuze uit 10 rode en 7 witte wijnen 
per glas vanaf ƒ 2,90
Aan de bar van Le Vigneron bieden 
wij u tussen 17.00-19.00 uur een 
glas wijn van Le Vigneron aan.

24 mei t/m 28 mei

MENU Ä ƒ 25,—
Kleine salade met een 

pastei van makreel
/? •/? //

Gevulde bout van boerenkip in 
een roomsaus met sjalotten

& ft

Bavaroise van aardbeien
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Interne vacature 059

Voor de secretariele en administratieve 
ondersteuning van het onderzoeksinsti
tuut i.o MERIT (Maastricht Economie 
Research Institute for Technology) 
zoekt de FdEW een full-time 
SECRETARIEEL MEDEWERKER 
M/V
De aanstelling is vooralsnog voor een 
periode tot 1 januari 1993.
Taken:
- type- en copieerwerkzaamheden;
- verzorging van de correspondentie en 

archivering;
- maken en bewaken van afspraken c.q. 

agendabeheer;
- participatie in beheer, vergaderingen, 

organisatie congressen ed.
Vereist;
~ diploma HAVO/VWO en bij voor

keur secretaresse-opleiding;
~ secretariele ervaring strekt tot aanbe-
- veling;
~ goede beheersing van het Nederlands 

en Engels;
~ goede organisatorische eigenschap

pen;
- bekendheid met automatisering of af

finiteit hiervoor.
Salariëring:
Afhankelijk van opleiding, leeftijd en 
ervaring max. ƒ 2736.- bruto per maand 
(schaal 4 van het BBRA 1984). Uitgroei 
naar schaal 5 behoort tot de mogelijkhe
den.
Inlichtingen; mw. W. Coenegrachts. tel. 
’>43-218820/218734.

Interne vacature 060’■ ;■ x. r- .-
Ten behoeve van de vakgroep Medische 
Informatica en Statistiek wordt gezocht 
een
STUDENTENVOORLICHTER/ 
STATISTISCH ANALIST M/V 
ntet een wérktijdsfactor van 0.4 fte voor 
de periode tot 1 januari 1989 (een ver
lenging van het dienstverband na voor
melde datum wordt niet bij voorbaat uit
gesloten).
Taken:
~ het geven van voorlichting en instruc

tie bij het gebruik van de computer en 
computerpakketten aan studenten 
van de FdGW;

~ het participeren in statistiek onderwijs 
aan studenten van de FdGW;

- het bewerken, verwerken en analyse
ren van onderzoeksgegevens bij goed
gekeurde facultaire projecten;

~ het geven van cursussen en instructie 
aan gebruikers van statistische pak
ketten en programmatuur.

Vereist:
" HAVO met wiskunde in eindexamén- 

pakket of MBO-opleiding in de infor- 
matica-richting;

~ bezit van het diploma statistisch assis
tent en statistisch analist VVS wordt 
op prijs gesteld;

~ goede contactuele eigenschappen;
~ goede didactische vaardigheid.
Salariëring: afhankelijk van leeftijd, op
leiding en ervaring max. ƒ 3616.- bruto 
Per maand op full-time basis.
Inlichtingen: dhr. W. Albers, tel. 
888426. '

Interne vacature 061

Binnen de FdR is vacant de functie van 
VAKGROEPSECRETARESSE VAN 
De vakgroep publiekrecht
M/V (1.0 fte)
De vakgroepsecretaresse geeft leiding 
;'an het secretariaat van de vakgroep en 
verricht in het bijzonder de volgende ta
ken:
~ het verzorgen van de agenda, tele- 

foonbeantwoording en ontvangen van 
bezoekers van in ieder geval de hoog
leraren en hoofddocenten van de vak
groep;

- het zorgdragen voor postbehandeling. 
correspondentie en uitvoering type
werk van een aantal medewerkers;

- het zorgdragen voor het archief;
- het voorbereiden van bijeenkomsten, 

het opstellen van het verslag van deze 
bijeenkomsten en het toezien op de 
uitvoering van besluiten;

- het leveren van bijdragen aan facultai
re jaarverslagen;

- het uitvoeren van diverse beheers- 
werkzaamheden. als bijvoorbeeld het 
toezien op rechtspositionele aangele
genheden met betrekking tot de me
dewerkers van de groep, het bewaken 
van het budget en het beheer van de 
personal computers die aan de groep 
ter beschikking zijn gesteld;

- het zorgdragen voor de ondersteuning 
van binnen de faculteit aanwezige 
project- of werkgroepen;

- het zorgdragen voor de organisatie 
van congressen, symposia, e.d.;

- het in voorkomende gevallen typen 
van onderwijsmateriaal.

Vereist:
- minimaal HAVO-opleiding. bij voor

keur VWO;
- secretaresse-opleiding; ,
- minimaal drie jaar ervaring als zelf

standige secretaresse;
- zelfstandigheid, initiatief, accurates

se.
Rechtspositie: voor deze functie wordt 
een salaris geboden van ƒ 2175.- (min. 
schaal 5) tot ƒ 3284.- (max. schaal 6) 
bruto per maand, afhankelijk van oplei
ding en ervaring.
Inlichtingen: mw. C. Tripels, maandag 
t/m donderdagochtend, tel. 887035.

Sport

Interne hockeycompetitie

Maandag 30 mei zal de slotavond van de 
interne hockeycompetitie plaatsvinden. 
Alle teams (compleet) worden verwacht 
om 20.00 uur. complex Maastrichtse 
Hockey Club. Er wordt die avond on
derling gespeeld volgens een nog nader 
te bepalen wedstrijdschema op beide 
kunstgrasvelden. Op die avond zal de 
prijsuitreiking plaatsvinden met aanslui
tend een drankje.

Maassac-agenda

21 t/m 23-5: klimweekend in Duitsland. 
Donderdag 26-5: klimmen op de muur. 
Theresiakerk vanaf 19.00 uur.
28/29-5: NSAC-voorklimmersweekend 
te Marche-les-Dames.
Donderdag 2-6: klimmen op de muur. 
Wilhelminabrug vanaf 19.00 uur.
Opgave klimweekends: Margitta Kamp
man. tel. 633261.

Geneeskunde

Onderwijs

Voortgangstoets FdG

De eerstvolgende voor alle studenten 
Geneeskunde verplichte, voortgangs
toets wordt afgenomen op woendag 24 
mei van 9.00 tot uiterlijk 13.00 uur. De 
zalen zijn open vanaf 8.45 uur. Om de 
toets op tijd te laten beginnen dient 
iedereen om 8.55 uur op de voor hem- 
/haar gereserveerde plaats te zitten. De 

deuren worden om 8.55 uur gesloten.
Voor het invullen van de optisch leesba
re antwoordformulieren een HB-pot- 
lood meebrengen.
De verdeling van studenten over de 3 lo
caties is hetzelfde als in maart:
- Sporthal Daalhof: M87.001 enz.. 

M85.141 t/m M85.199. M81.001 enz. 
en oudere jaars.

- Sporthal de Geusselt: M82.001 enz.. 
M86.001 enz., M85.078 t/m M85.140.

- Sporthal de Heeg: M83.001 enz., 
M84.001 enz.. M85;001 t/m M85.077.

Voor nadere informatie over het regle
ment van orde wordt verwezen naar de 
Facultaire Studiegids Geneeskunde 
87/88, blz. 156.

EEN KWESTIE 
VAN I.Q.

Gezondheids
wetenschappen

Algemeen

Eerste stap naar 
managementfuncties in 
gezondheidszorg

De Gewestelijke Arbeidsbureau’s te 
Nijmegen. Utrecht. Amsterdam en Lei
den starten najaar '88 in samenwerking 
met Stichting de Baak/Nieuw Elan voor 
de tweede keer het scholingsproject 
‘Ander perspectief”, gesteund door de 
belangenverenigingen uit de extra- en 
intramurale gezondheidszorg.
Toelatingseisen:
- een afgeronde medische of paramedi

sche opleiding op universitair of HBO 
niveau dan wel een andere studierich
ting. mits met aantoonbare affiniteit 
voor de gezondheidszorg;

- minimaal 6 maanden werkloos zijn;
- ingeschreven zijn bij een van de bo

vengenoemde Arbeidsbureau’s;
- volledig werkloos zijn, full-time be

schikbaar zijn voor de cursus en een 
daarop volgende functie.

Belangstellenden voor de voorlichtings
bijeenkomst d.d. 2 juni in de middag, 
kunnen contact opnemen met het Ge
westelijk Arbeidsbureau Nijmegen, 
t.a.v. H. de Koning. PB 9120. 6500 UZ 
NIJMEGEN.

f36,25 DE AC 
STUDERENDEN 
ZIEKTEKOSTEN 

POLIS

Excursie naar Genève

De door Agora georganiseerde excursie 
naar Genève gaat door. Het globale pro
gramma is als volgt:
zondag 12-6: vertrek, maandag 13-6: 
ochtend: excursie bij de WHO. middag: 
rondleiding bij de VN. dinsdag 14-6: 
’s ochtends vroeg weer terug in Maas
tricht.

Informatie: let op de gele Agora-posters 
of bel Agora, tel. 888334. of Marian, tel. 
253692.“

Presentatie studiereis Amerika

Op dinsdag 31 mei organiseert Capita 
Selecta een presentatie van de studiereis 
naar Amerika. In februari hebben 6 stu
denten VW en 1 afgestudeerde VW-er 
de Wayne State University in Detroit 
bezocht. Op deze avond vertellen ze 
over hun studie-ervaringen waarbij dia’s 
en ander illustratiemateriaal getoond 
worden.
De presentatie vindt plaats in de film
zaal. Tongersestraat 53. en begint om 
19.30 uur. Kosten: ƒ 2.-.
Informatie: Els. tel. 438388 of Ans. tel. 
620395.

Studeren is elk dubbeltje 2 x leren 
omdraaien. Maar een goede ziektekosten

verzekering is bittere noodzaak. 
Want ziek zijn kost gauw kapitalen. 

Voor slechts f 36,25 per maand* is er de 
uiterst komplete AC Studerenden 

Ziektekostenpolis. Maximale dekking dus 
tegen een minimale premie. 

Als je even belt of de bon invult, sturen 
wij een duidelijke brochure.

ZIEKIEKÛSIENEOLIS
EXTRA

* excl. wet. hef.

Ik ben benieuwd. Stuur mij maar eens die duidelijke 
brochure.

NAAM:

ADRES:

POSTCODE: PLAATS:

TEL. NR.:

LEEFTIJD MAN: LEEFTIJD VROUW:

I Deze bon gaarne in blokletters invullen, uitknippen i 
en in een envelop, zonder postzegel, opsturen aan:

I de AC, Antwoordnummer 6031, 3700 VB Zeist. I
I Je kunt ook bellen : 03404 -19 414. , „ i

i 14O.ÖU5 I

* de Ambtenaren Centrale u.a., 
Laan van Beek en Royen 30,3701AJ, Zeist. 

Tel. 03404-19414.



GEEN DOSCRIMINATIE
De Amiga 2000 kent geen 
DOS-criminatie, want die kan 
twee richtingen uitkijken. De 
creatieve en visuele richting is 
de Amiga van huis uit al toever
trouwd.

Daarnaast de MS- DOS 
richting, om alle andere 
gangbare PC-programma's te 
gebruiken en bijvoorbeeld 
tektsbestanden op diskette te 
kunnen uitwisselen.

Bovendien is de prijs democra
tisch, daar kunnen Ruding en 
Deetman nog wat van leren.

Servie
Het c 
Mastric 
'Hrzoek 

bändig > 
Hazaretl- 

M beh< 

de 
tenten 

Meren 
(Vergoedi 
lijk.
Michtin 

Mrdine 
Mat 42

Oi

^rkan:
^P 16 ju 

‘Mine. 
Mghebt 

s,llg woi 
M blo! 
Mgevir 

l|nsing
’Mocht 
Kn a; 

Soep G

S*atistit
uitw 

r’enen u 
gorden; 
7'i de t< 

Mikt u 

toet
Wot 

‘‘"gstoel 

M 9.00 
"’der b<

rainin
«or le

Meren 
l>nk< 

dinsd 
k' dond< 

: Mjda

,beZe b 

P Skill 
Kma

N

De Amiga 2000 compleet:
■ 1 Megabyte RAM standaard
■ Amiga-DOS én MS-DOS 
bridgeboard
■ een diskettestation voor 
5,25 inch 360 Kb diskettes
■ een diskettestation voor 3,5 
inch 880 Kb diskettes
■ veel interne uitbreidings- 
ruimte (harddisks, standaard
en Amiga insteekkaarten
■ systeemdiskettes, Neder
landse handleidingen, etc.

■ Commodore 1084 kleuren- 
monitor
■ standaard muis

® Kleurrijk aanbod: @ 

de Commodore
MPS 1500 printer, 

die ook in vier I) kleuren 
kan afdrukken, 

0 inclusief sprockedfeed @ 
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Commodore
Kabelweg 88 

1014 BC Amsterdam 
Tel. 020-88.22.22
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Interviewers gevraagd

Het Gecoördineerd Ouderenwerk 
Maastricht verricht momenteel een on
derzoek naar "Problemen bij het zelf
standig wonen van ouderen in de wijk 
ïjazareth".
'en behoeve van dit onderzoek zou men 
8raag de medewerking van enkele stu
denten verkrijgen die interviews bij 
Meren willen houden. Een financiële 
'etgoedinsj is jammer genoeg niet moge
lijk - “ “
'dichtingen: Lisette van de Berg, Ge
ordineerd Ouderenwerk, Hoogbrug- 
sttaat 42, tel. 212633.

Onderwijs

herkansing blok 2.4.1

I I ‘V JU1H Z-cll Vein it.W 

antine, Tongersestraat
( P 16 juni zal van 14.00-15.00 uur in de 

t 53, voor be- 
anghebbenden een eenmalige herkan- 

Sll1g worden aangeboden van de toets 
O blok 2.4.1 "Gezondheidszorg en 
,etgeving”. Degenen die van deze her- 
■tnsing gebruik willen maken worden 
'Crzocht dit zo spoedig mogelijk door te 
rvcn aan het secretariaat van de vak- 
ptoep Gezondheidsrecht, tel. 887365.

Statistiek jaar 1

uitwerkingen van Bijeenkomst 1-13 
lcnen uiterlijk op 24 mei ingeleverd te 
urden; die van 1-14 uiterlijk op 2 juni. 

'“’J de toets mag een rekenapparaat ge- 
Juikt worden. Gebruik van boeken is 
l'et toegestaan; eventueel nodige tabel- 
? worden bijgeleverd. De herkan- 

Slngstoets vindt plaats op 22 augustus 
''a 9.00-12.00 uur. De plaats wordt nog 
ader bekendgemaakt.

■p
raining presenteren

^°or le jaars FdGW die een of meerde- 
e bijeenkomsten van de training pre
steren hebben gemist, worden inhaal- 
,'inkomsten georganiseerd: 
•dinsdag 31 mei, 14.00-17.00 uur 

ƒ donderdag 2 juni, 9.00-12.00 uur 
: vrijdag 3 juni. 14.00-17.00 uur.

!|V
S‘e bijeenkomsten vinden plaats 
S Skillslab. Peter Debijeplein 1.

°rniatie: Annette Staps. tel. 882300.

op

°k Neurowetenschappen

’’or 2e en 3e jaars studenten Bewe- 
'tgswetenschap is de gelegenheid ge- 

l)r’vnd om mee te doen met een deel van 
S blok Neurowetenschappen (3e jaar 
Sneeskunde). Dit blok wordt gehou- 

1,1 van 30 mei tot 7 juli. Bij gebleken 
o unende belangstelling hiervoor, zijn 
,, ' nog andere activiteiten te overwe- 
æn.
HeiL I tieminarrooster is vanaf 24 mei op te 
. eri bij mw. G. Gerrits, vakgroep 
f'ttornie/Embryologie.

Pr°f dr- Drukker, tel.

b
’M* voor blok 1.7.4

p.ddenten die blok 1.7.4 Oriëntatie in 
\„.e°r'e van de Gezondheidsweten- 

a,. n‘lPpen willen volgen dienen voor aan-
V;'n het blok Allan Brandt. No Ma- 

S hullet - A Social History of Venereal 
(QSe;ise in the United States since 1880 
u^ord Un. Press, paperback. 2e druk, 
s ”') aan te schaffen. De boekenwinkel 
J, en de plaatselijke boekhandels heb- 

11 dit boek in voorraad.

Student-lid Sexualiteit

Voor het studiejaar 88/89 is er een vaca
ture voor een student-lid in de bpg Se
xualiteit.
Inlichtingen bij en sollicitaties richten 
aan de coördinator Margo van der Mo
len. Med. Psychologie. Tongerseweg 57. 
tel. 888156/152.

Student-lid
Bewegingswetenschappen

Ten behoeve van het studiejaar 88/89 
zoekt de planningsgroep van blok 3.2.7 
Arbeid. Houding en Beweging nog een 
student-lid (3e of 4e jaars BW).
Belangstellenden worden verzocht snel 
contact op te nemen met M. van Rijs- 
sen-Moll (coördinator), vakgroep Ar
beidsgeneeskunde. Milieugezondheid- 
kunde en Toxicologie, BMC. tel. 
888616/618 (bellen maandag, dinsdag of 
woensdagochtend).

Rechtsgeleerdheid

Algemeen

Collegecyclus milieurecht

Het volgende college, georganiseerd 
door de Werkgroep Limburgse Milieu
problematiek. vindt plaats op 25 mei van 
11.00-13.00 uur in de Collegezaal. Zwin
gelput 4. Onderwerp: verontreiniging 
van bodem en grondwater in Limburg. 
Gastdocent: drs. M. Rang. De lezing is 
voor iedereen vrij toegankelijk.

Slaapplaatsen voor Belgen

Op 25 en 26 mei ontvangt Rechtstreeks 
een twintigtal studenten van studenten
vereniging Sophia van de juridische fa
culteit van Antwerpen.
Om de kosten zo laag mogelijk te hou
den en om een goede verstandhouding

(Advertentie)

Studentenhuis „In de Fortuyn”
Boschstraat 97, links van de St. Matthiaskerk

* Aldaar zijn gevestigd het RK Studentenpastoraat Maastricht 
en de RK Studentenvereniging Servatius.
Telefoon 043-211126. Secretariaat open: 9.30-12.30 uur.

* In het studentenhuis zijn ingericht: een grote conversatiezaal met 
o.a. bar, TV en piano, een ruime leeszaal-bibliotheek (ook open 
voor vrije studie), een kapel voor meditatie en kleinere ruimten 
voor gespreksgroepen.

* Het studentenhuis biedt graag gastvrijheid dagelijks van 
9.30-12.30 uur en na afspraak ook de rest van de dag.

* Welkom zijn de studenten van Universiteit en alle 
H.B. O.-instellingen, ongeacht hun levensovertuiging.

* Elke zondagmorgen om 10.30 uur en donderdagavond om 19.30 
uur is er een Eucharistieviering voor studenten.
De studentenpastor is de gehele week bereikbaar voor persoonlijke 
gesprekken.

Het Studentenhuis „In de Fortuyn”, 
is een open huis

Dienst Voorlichting

op te bouwen wil men dè Belgische ju
risten een nacht, van 25 op 26 mei. on
derbrengen bij studenten thuis. Wie een 
of meer plaatsen beschikbaar heeft kan 
intekenen op de lijst in de Rechtstreeks- 
kamer 0024. Zwingelput 4 of bellen met 
tel. 887074.

Onderwijs

Roosterwijziging

Op maandag 23 mei zal de faculteit in 
verband met Pinksteren gesloten zijn. 
Het onderwijs van die dag wordt ver
plaatst naar 13 juni, zelfde tijd, zelfde 
ruimte.

Arrondissement Nieuwenhof

Dinsdag 24 mei om 10.00 en 16.00 uur in 
de collegezaal. Zwingelput 4: Arrondis
sement Nieuwenhof.

Vragenuur huisvesting

Dinsdag 24 mei 11.30 uur in de college
zaal: vragenuur huisvesting.

Vragenuur Onrechtmatig Gedrag

Vragenuur Onrechtmatig Gedrag op 
dinsdag 27 mei om 15.00 uur in de colle
gezaal.

Voorlichting derde en vierde jaar

Op vrijdag 27 mei om 16.00 uur zal er in 
de collegezaal voorlichting gegeven wor
den over de keuzeblokken van het derde 
en vierde studiejaar. Ook zal er dan in
formatie verspreid worden. Voor 
avondstudenten wordt een aparte avond 
belegd.

College Rechtsgeschiedenis

College Rechtsgeschiedenis door prof. 
J. Spruit op woensdag 25 mei om 13.00 
uur in het gebouw Rijkswaterstaat. F. 
de Veijstraat 6.

Economie
Algemeen 1

. ' 4
Kandidaten FBestuur gezocht

Op 1 september loopt de zittingstermijn 
van 4 leden van het huidige Faculteitsbe
stuur FdEW af.
De Vertrouwenscommissie, die met de 
voordracht van kandidaten belast is, 
roept kandidaten op voor de bezetting 
van de volgende plaatsen:
- wetenschappelijke staf (m.u.v. het 

dekanaat)
- niet-wetenschappelijk personeel
- studenten.
Voor de wetenschappelijke staf zijn 
twee plaatsen vacant: het pro-dekanaat 
en een "gewone" plaats. Voor NWP en 
studenten is elk een plaats beschikbaar. 
Studenten uit alle jaren komen voor 
deze positie in aanmerking.
Kandidaten dienen zich schriftelijk met 
opgaaf van motivatie, voor 26 mei 12.(10 
uur. te wenden tot J. Gruijthuijsen. k. 
3068. Tongersestraat 53.
Inlichtingen: F. Palm. tel. 888833/834. 
of A. van Veen. tel. 888840.

LUIICP z 
(All 1900

Orleansplein 14 - Maastricht - tel. 043-435427

ECONOMIE 
GENEESKUNDE 
GEZONDHEIDS

WETENSCHAPPEN 
RECHTEN...

BIJ BERGMANS
BOEKHANDEL
Bergmans

NIEUWSTRAAT 9,6211 CR MAASTRICHT, TEL: 210825

21

Vacature Student-assistent

Vanaf I september is er bij de Vakgroep 
Onderwijsontwikkeling en Onderwijsre
search een vacature voor een 3e jaars 
student-assistent t.b.v de "Ontwikkeling 
vakdidactiek Economie" en literatuur
onderzoek.
Werktijdsfactor: twee eenheden (twee 
halve werkdagen) voor de periode tot 
1-1-89.
Werkzaamheden: ontwikkeling van de 
vakdidactiek Economie, verrichten van 
literatuuronderzoek op dat gebied.
Vereisten: 3e jaars student met belang
stelling voor didactiek, inschrijven voor 
het 4e jaar-blok "Zicht op het Leraar
schap“.
Aanmeldingsformulieren kunnen wor
den aangevraagd bij mw. T. de Vries- 
Spaen, secretaresse vakgroep O&O. P. 
Debijeplein I. tel. 882303.
Uiterste datum van inleveren: 1 juni. 
Inlichtingen: dr. S. Foster, tel. 888817.

Iedere dinsdag lekker 
eten voor een tientje 

vanaf 18 uur.

»
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AL VOOR F219,- SWINGEND NAAR DE FRANSE ZON.
In juli en augustus supervoordelig naar Zuid-Frankrijk en weer terug. Onderweg kun je lekker swingen in 

het bar-disco-rijtuig. Dat is de Train Economique. Vanaf elk station in Nederland. Alleen gereserveerde zit- 
plaatsen Haal de folder Train Economique op t station WAAR ZOUDEN WE ZUN ZONDER DE INTERNATIONALE TREIN? Samt

HOE ACTUEEL ZIJN JOUW WETTEKSTEN 
TIJDENS DE TENTAMENS?

ENKELE EENVOUDIGE TESTS
* Sla in je wettekstenbundel artikel 1:6 BW op. Luidt dat:

„De geslachtsnaam wordt ten aanzien van een ieder bewezen door de akte van geboorte", 
dan is jouw bundel niet actueel. Er moet vanaf 1 april 1988 staan:
„De geslachtsnaam wordt ten aanzien van een ieder dwingend bewezen door de akte van geboorte”.

Je zult zeggen: „wat maakt dat nu uit?”. Maar het ontbreken van dat ene woordje dwingend duidt erop dat heel het 
splinternieuwe bewijsrecht (Wet van 3 december 1987, Stb. 590/591) niet in jouw bundel verwerkt is. Niet in het 
BW, niet in Rechtsvordering, Faillissementswet, Wet op de Raad van State, Strafrecht en een reeks andere wetten.

* Zoek in je wettekstenbundel de Tijdelijke wet kroongeschillen. Essentieel voor administratief recht. Staat 
er niet in? Géén actuele wetteksten.

* Bevat jouw bundel de Regeling ademanalyse (bij de Wegenverkeerswet)? Nee? Jammer, als je daar een 
vraag over krijgt.

* Is het nieuwe artikel 2:207d in jouw versie van het BW te vinden? Zo nee, dan weet je straks niet hoe het 
zit met het kapitaal van de BV...

* Zijn de gevolgen van met 18 meerderjarig doorgevoerd in jouw teksten van o.a. BW, Rv, Sr, SV en ... Al
gemene bijstandswet? Nogal ingrijpend!

Kortom.
... juist de laatste maanden is er véél in de wetgeving gewijzigd - en bepaald niet alleen kleinigheden.
Met de Rode Kluwer, bijgewerkt tot en met supplement 86 van maart 1988 - en eigenlijk alleen daarmee - ben je 
op het tentamen zeker van correcte wetteksten.
Wel iets om even maatregelen te nemen!

DE RODE KLUWER 
Studenteneditie Nederlandse Wetgeving 

Steun en toeverlaat van 
élke Student Rechten

Bestel nu het hoofdwerk (2 banden f 69,50) met een abonnement. Je ontvangt dan bovendien gratis het handige 
collegebandje!
Voor jouw bestelling kun je gebruik maken van de bestelcoupon. Voor telefonische bestellingen: 05700-33155. De 
Rode Kluwer is natuurlijk ook verkrijgbaar bij de boekhandel.

Uitgeverij Kluwer bv 
Postbus 23 
7400 GA Deventer

BESTELCOUPON
Ondergetekende wenst 
rechtstreeks**/via boekhandel

In open envelop, zonder postzegel, 
zenden aan: Uitgeverij Kluwer bv 
Antwoordnr. 93, 7400 VB Deventer.

... abt. (122/90P1222004) Studenteneditie Nederlandse Wetgeving. Ik ontvang het hoofdwerk in 2 banden 
voor f 69,50 (incl. BTW) en de supplementen tegen de geldende paginaprijs, momenteel 12,5 cent.

Ik wil een/geen* gratis collegebandje ontvangen.

Naam:_____________________1________________ _______________________________
Straat: '_______________________________________________________________________________ ;—
Postcode/plaats : _____________ _______ ■ _______ ;______ ---------------------------------------------------------------
Datum: _ ____________________________________________________________________________________
Handtekening:_____________________ :_____________ ,__________________________ _________________

Voor losbladigen geldt een abonnementsperiode van minimaal 12 maanden. Prijzen zijn exclusief verzendkosten. Prijswijzigingen voorbehouden.
* Doorhalen wat niet van toepassing is.
** Levering, facturering en incassering: Libresso bv, Deventer..Leveringen en diensten volgens voorwaarden gedeponeerd bij de arrondissements
rechtbank te Zutphen, onder nummer 129/80 d.d. 20 december 1980.
“* Wenst u levering via de boekhandel, dan verzoeken wij u deze coupon direct aan uw boekhandelaar te zenden, mei 1988

BISTRO/RESTAURANT/TERRAS
Kapoenstraat 32
(ingang „Achter de Molens”)
6211 KW Maastricht
Tel. 043-215109
Openingstijden:
Dagelijks vanaf 18.00 uur.
Dinsdags gesloten.

”0n y mange bien et pas cher!”
Prop: René Persoon

(pf DeCentrale
XfjLU duidelijk in verzekeringen.

Ook duidelijk in hypotheken.
Speciaal voor academici en hbo'ers:
hypotheken tot 100% zonder gemeentegarantie.

RENTE VANAF 6,7%, 10 JAAR VAST
• Nieuwe hypotheekvorm op basis van 

levensverzekering.
• Gegarandeerde aflossing op de einddatum of bij eerder 

overlijden.
• bij renteverhoging geen stijgende lasten.
Informatie:

PAP Boerma ASSURANTIE CENTRALE BV1 > VERZEKERINGEN HYPOTHEKEN GELDLENINGEN

Heerenweg 316a 6414 AV Heerlen Telefoon 0451 210101

Postbus 19121
1000 GC Amsterdam Koninklijke Nederlandse 

Akademie van Wetenschappen

Aspt 
De N 
gus ( 
schik 
lijk.

I een ■ 
ande: 
die u 
ken 
deed 
leger 
kiesp 
groet 
topw 
ben.
Limt 
raakt 
steng 
beslc 
den. 
Nu. 
een f 
(dich 
der) 
druk 
voor 
expo 
Must 
Venl 
ren v 
de e 
hel, 
deze 
dracl 
tente 
houv 
Were 
Vijft 
cebe 
nicut 
Verrr 
Vorn 
hijgt 
ragu 
ten \ 
Gert 
Ruts

PROGRAMMA AKADEM1E-ONDERZOEKERS
Het programma ‘Akademie-onderzoekers’ biedt jonge 
veelbelovende onderzoekers de mogelijkheid om voor 
een periode van drie of vijf jaar onderzoek te verrichte11 
bij een onderzoeksgroep aan een Nederlandse universi- 
teit. In 1988 kunnen ongeveer vijftig Akademie-onder
zoekers bij universiteiten worden aangesteld.
U kunt in aanmerking komen voor een onderzoeks
plaats als u aan de volgende voorwaarden voldoet:
- u bent gepromoveerd;
- u bent bij voorkeur niet ouder dan veertig jaar;
- u bent ten behoeve van het voorgestelde onderzoek 
niet in vaste dienst bij een universiteit.
Uw aanvraag dient vóór 1 september 1987 bij de 
Akademie te worden ingediend door tussenkomst van 
uw College van Bestuur. Aanvragen kunnen niet recht' 
streeks bij de Akademie worden ingediend.
Voor nadere informatie en de toezending van een 
aanvraagformulier kunt u zich wenden tot het Bureau , 
van de Akademie, telefoon 020-222902, de heer drs.
R. des Bouvrie.
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AL VOOR F266,- DANSEND NAAR DE COSTA BRAVA.
In juli en augustus supervoordelig naar de Costa Brava en weer terug. Onderweg kun je lekker swingen in [ 

het bar-disco-rijtuig. Dat is de Train Economique. Vanaf elk station in Nederland. Alleen gereserveerde zit- 
plaatsen Haal de folder Train Economique op t station WAAR ZOUDEN WE ZIJN ZONDER DE INTERNATION AIE TREIN?
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Cultuur

Samengesteld door Lucia Geurts en Paul Pinxten.

Asparagus
De Nederlandse tak van de Aspara
gus Officinalis werd al vroeg in de 
schilderkunst opgenomen, letter
lijk. De asperges kreeg in stillevens 
een vanzelfsprekende plaats naast 
andere luxueuse genotsmiddelen 
die uit de grond komen of aan strui
ken en bomen hangen. Asperges 
deed ook dienst als geneesmiddel 
tegen hartklachten, bijensteken en 
kiespijn. De phallusvorm zal deze 
groente wel aan het aureool van lus- 
topwekkend middel geholpen heb
ben.
Limburgse kunstenaars aan de dis 
raakten door de agrarische genots- 
stengel zozeer geïnspireerd dat ze 
besloten er een expositie aan te wij
den. Het asperge-plan was geboren. 
Nu. na vier jaar, is de uitvoering 
een feit. Hans van de Waarsenburg 
(dichter), Pierre van Soest (schil
der) en Hans van Eijk (bibliofiele 
drukker) zijn verantwoordelijk 
voor 'Asparagus Asparagus’, een 
expositie die tot en met 27 juni in 
Museum Van Bommel Van Dam in 
^enlo (waar anders!) te bewende
ten valt. Op zestiende en zeventien
de eeuwse schilderijen van Breug- 
bel, Coorte, Fyt en Van Dyck is 
deze groente te zien. Ook in op
dracht vervaardigd nieuw werk is 
tentoongesteld. Schilders, beeld
houwers, fotogfafen en dichters 
Werden uitgenodigd deel te nemen. 
Vijftien kunstenaars, onder wie Lu
bbert, Ger Lataster. Philip Mecha- 
ficus, Shinkichi Tajiri (met de on- 
vermijdelijke knoop in de phallus- 
vorm) en Roger Raveel, hebben 
bijgedragen aan 'Asparagus Aspa- 
r:'gus'. In de catalogus zijn gedich
ten van Hugo Claus, Hans Faverey, 
herrit Kouwertaar, Wiel Küsters en 
Rutger Kopland te vinden.

Clavecymbel modem
bondag 29 mei brengt Annelie de 
Man, specialiste op het gebied van 
de hedendaagse muziek voor clav- 
eymbel, een Introconcert met werk 
vun Gilius van Bergeijk, Jukka 
T'ensuu, Roderik de Man, Micheli- 
(te Colombe Saint Marcoux en 
Louis Andriessen. Een aantal com
posities is speciaal voor Annelie de 
Man geschreven. Zij is van mening 
dat het uiterlijk van een instrument 
een afspiegeling hoort te zijn van de 
ptuziek die erop gespeeld heeft. 
Daarom heeft de Friese kunstenaar 
meeker een eigentijdse vorm aan 
baar clavecymbel gegeven. Naast 
s°lo-optredens speelt De Man on
der andere met het Radio Philhar
monisch Orkest en diverse ensem
bles. Het concert is, zoals altijd in 
de stedelijke muziekschool in 
Maastricht en begint om 15.3o uur.

Rijkshogeschool presenteert
Net kunstonderwijs in Maastricht. 
verenigd in de Rijkshofgeschool 
Presenteert zich vanaf 20 mei met 
diverse creaties in de feestzaal en 
exPositieruimte van het Gouverne
ment. Zang, modeschow, muziek
uitvoeringen, schilderijen en gra
bsch werk, straattheater, one-wo- 
[ban-show. opera en plastieken: al- 
æmaal producten van leerlingen 
v.an toneelacademie, conservato- 
htim en academie voor beeldende 
*t*nst, vormen een afwisselend pro
gramma. De meeste activiteiten zijn 

vrij toegankelijk. Data en tijden 
van de diverse programma-onder- 
delen staan in de agenda vermeld.

Philoktetes
Terwijl de schouwburg het doek al 
laat zakken, gaat het Vervolg geluk
kig nog van start met een nieuwe 
theaterproductie. Onder leiding 
van Leon van der Sanden spelen 
Bert J. Luppes, Rik van Uffelen en 
Rudy van Vlaenderen ’Philoktetes’ 
van de oostduitser Heiner Müller 
uit 1964. Het is een bewerking 
van de Griekse tragedie van Sopho
cles. Müller beschouwt de Griekse 
veldheren als clowns: "Alleen de 
clown stelt het circus ter discussie”. 
Bert Luppes neemt - na zeven jaar 
als acteur bij het Vervolg te hebben 
gespeeld - met deze voorstelling af
scheid.

Arabische films
Vijf films uit Arabische landen wor
den in Filmhuis Lumière in Maas
tricht vertoond van 19 mei tot en 
met 1 juni. Net nu Israël haar good
will aan het verspelen is door de Pa- 
lestijnen zo gewelddadig te bejege
nen, is informatie over het Arabi
sche leven noodzakelijk. Er is ge
probeerd een zo gevarieerd moge- 
jijk programma samen te stellen. 
Met de vertoning van deze films 
streeft men ernaar een beeld te 
schetsen van culturele, historische 
en maatschappelijke achtergronden 
van de Arabische landen. De kwali
teit van de Arabische film hoeft niet 
onder te doen voor de Chinese en 
Japanse films, die overigens hier in 
het westen op meer belangstelling 
kunnen rekenen. Het programma is 
door medewerkers van het filmhuis 
samengesteld en nergens anders in 
Nederland te zien.
De film ’Noce en Galilee’, over een 
Arabische bruiloft die enkel in aan
wezigheid van Israëlische legeroffi
cieren gevierd mag worden, is een 
landelijke première. 'Aicha' gaat 
over een Marokkaanse vrouw die 
weigert haar zwager te trouwen en 
daarmee de traditionele rolpatro
nen doorbreekt. Een Palestijn en 
een jood figureren in 'Stranger at 
home’, zij zoeken naar de mythe 
van de terugkeer naar Jeruzalem. 
Palestijnse vrouwen in verzet tegen 
bezetters is het hoofdthema van 
’Leila and the wolves’. En tenslotte 
is er 'De wegmarkeerders van de 
woestijn’, een sprookjesachtige 
film over een behekst Tunesisch 
dorpje. Voor exacte data en tijden 
zie de agenda.

Evita
Don’t cry for me Argentina’, een 

lied uit de musical ’Evita’ van An
drew Lloyd Webber en Tim Rice 
veroverde een tiental jaren terug de 
wereld. Ondanks dat de waarheid 
over Eva Peron en haar ega, Juan 
Peron, geweld aangedaan werd, 
bleek het overgeromantiseerde ver
haal over Evita als redster van een 
natie erg in de smaak te vallen. De 
Broadwayshow was jarenlang elke 
avond uitverkocht. Vorige jaar 
werd een Belgisch-Nederlandse 
productie voor het voetlicht ge
bracht. die - ondanks alle tamtam 
erom heen - niet de verwachte 
roem oogstte. Misschien kunnen 
Amerikanen het beter. De oor
spronkelijke Broadway-versie. met 

Robert Alton (Peron) en Florence 
Lacey (Evita) is 25, 26 en 27 mei in 
het Eurogress in Aken te zien. ’Evi
ta’ ging in München op 22 april in 
première en is sindsdien elke dag 
uitverkocht.
Het is een bijzondere kans om een 
dergelijk wereldsucces in de oor
spronkelijke versie te zien.

Requiem
Verdi’s ’Messa da Requiem' is een 
dramatisch oratorium over de eer
bied voor de totale macht van de 
dood, de angst van de mens voor 
het laatste oordeel, en de smeekbe
de om genade. Deze imposante Ita
liaanse dodenmis wordt zaterdag 21 
mei opgevoerd in het Cultureel 
Centrum van Hasselt. Het Atelier 
Choral en het Orchestre Symphoni
que van het Conservatorium van 
Lille (Frankrijk), samen meer dan 
200 mensen en 75 begeleidende mu
sici realiseren deze uitvoering. Re
serveren van toegangskaarten kan 
telefonisch (0911-229931).

Alles is drama presenteert...
Na een jaar hard werken brengt de 
studententoneelvereniging Alles is 
drama ih mei en juni maar liefst vijf 
verschillende producties: drie 
avondvullende stukken en twee 
eenacters. De laatste zijn allebei 
van de Poolse absurdist Slawomir 
Mrozek en worden op dezelfde 
avond gespeeld. ”In volle zee" laat 
drie heren zien op een dobberend 
vlot. De voedselvoorraden zijn op. 
Iemand zal zich moeten opoffe
ren ... De regie heeft Peer Witten
bols; André Casteleyn. Marc van 
Nederpelt, Tineke Klaassen en Bir
git Cools spelen. In "Een wonder
baarlijke nacht" beleven Collega en 
Waarde Collega een merkwaardige 
nachtelijke confrontatie in een ho
telkamer. Eric Coppelmans, Thom 
Lensz en Geert Kortleven vervullen 
de rollen in de regie van Annemarie 
van de Mond. De Mrozek-stukken 
zijn 19, 20 en 21 mei te zien in het 
CCV, Herbenusstraat 89.
In juni speelt Alles is drama Iones
co’s "De kale zangeres" en "Daar 
zitten we dan” naar korte verhalen 
van Dorothy Parker. Nadere aan
kondiging volgt. Alle voorstellingen 
beginnen om 20 uur. De entree is 
vijf gulden (Koko-leden viervijftig). 
Kaarten zijn verkrijgbaar in de 
week van de voorstelling tijdens 
lunchtijd in de kantines van het 
hoofdgebouw en Randwijck.

Waalse kerk concerten
In mei en juni zijn in de Waalse 
Kerk, Pieterstraat 6, lunchpauze- 
concerten op het orgel en uitvoerin
gen van barokmuziek op donder
dagavonden. Dinsdagmiddag 31 
mei bespeelt Fons van der Linden 
het orgel. Donderdagavond 2 juni 
zijn Lou Zeekaf en Shigeru Okuya- 
ma op barokhobo, Hiroko Enomo- 
to op clavecymbel en een nog niet te 
noemen cellist te horn. De avond
concerten beginnen om 20 uur. Na 
afloop kan men napraten en een 
kopje koffie of thee nuttigen.

Stockhausen
De klarinettist Michel Marang 
brengt ’Harlekin' van Karlheinz 
Stockhausen in het kader van de In- 
troconcerten op zondag 5 juni om 
15.30 uur in de muziekschool. Sint 
Maartenspoort 2. Het is een opzien
barende compositie, omdat het in 
de klarinetliteratuur het langste 
stuk is voor klarinetsolo (zo'n drie 
kwartier). Bovendien moet de mu
zikant niet alleen de muziek uitvoe
ren naar behoren, maar daarbij ook 
mime- en dansbewegingen maken.

Pinkpop
Het is weer zover: tweede pinkster
dag, 23 mei is het Pinkpop festival, 
niet in Geleen of Baarlo, maar op 
het uitgestrekte terrein van de ’Draf 
en Renbaan Limburg’ in Land
graaf. Met dit terrein hoopt de or
ganisatie voorlopig verzekerd te 

zijn van een vaste stek. Ook achter 
de schermen veranderde het een en 
ander. Pinkpop kwam twee jaar ge
leden in handen van Mojo Concerts 
BV en de formule werd anders: niet 
meer voor elk wat wils, maar een 
coherent programma, samengesteld 
uit groepen die zichzelf bewezen 
hadden. De aanpak wierp vruchten 
af. Pinkstermaandag hoopt men 
met het 19e Pinkpopfestival weer 
het bezoekersrecord van 50.000 te 
breken. Het programma getuigt van 
een frisse aanpak, gelukkig geen als 
commercials klinkende en verpakte 
groepen die tegenwoordig de hitlij
sten bevolken, maar veel nieuwe,

AGENDA
Muziek

Annelie de Man, clavectmbel, 
St. Maartenspoort 2, 15.30 uur,

Piet v.d. Steen, Orgelconcert, / 
Roiduc Abdijkerk, 22 met 15.00 
uur.

Maastricht, zang rectal o.l.v. M.

Gouvernement, 24 mei 13.00 
uur. Renaissance en barok 
muziekensembfe o.l.v. J. Minis, 
Feestzaal, 31 met 13.00 uur. 
Conservatorium 
slagwerkensemble o.l.v. H. 
Beurskens, P. Jansen en W. 
Otten, Feestzaal G 1juni 12.30 
uur. Optreden studenten 
toneelacademie met liederen. 
Feestzaal G. 27 mei 23.00 uur. 
Houtblazersensemble o.l.v. J. 
Vèrboeket. Feestzaal G. 2 juni
12.30 uur. Liederen studenten 
Toneelacademie o.l.v. C. 
Schouten, Feestzaal G. 2 juni
13.30 uur.

Toneel
Hamlet, Limburgse Federatie 
van
Amateu rtonee I vere ni gingen, 
L.F.A.-theatêrwerkplaats, 
Zuid-Leyenbroekerweg 138 te 
Si.uard, 21 en 22 mei 20.15 uur. 
Reserveren: tel. 04490-14545. 
Dat je er weer bent, Het 
Janustheater, Toneelacademie, 
20 met 20.30 uur.
in volle Zee en Een wonderlijke 
Nacht, Alles is Drama, CCV, 20 
en 21 mei.
Agnes 8, toneelgroep Papaver, 
Redoute 3 juni 20.00 uur. 
Philoktetes, het Vervolg, 
Generaalshuis, 241- m 27 mei en 
31 mei t m 4 juni 20.30 uur. 29 
met 14.30 uur.
Presentatie Kunstvakonderwijs, 
One woman-show, M. v. Eyle. 
toneelacademie, Feestzaal 
Gouvernement, 1 juni 13.30 uur.

Diversen
Presentatie Kunstvakonderwijs 
Maastricht, Modeshow Ac. 
Beeldende Kunsten. Feestzaal 
Gouvernement 27 mei 20.30 
uur.

Exposities
Bonnefantenmuseum, AU 
content and no style, W. Dahn & 
D. Fuchs. Robert Mangold, 
recente werken op papier. 
Boerenbont.
Generaalshuis, Cage. Cincinnati 
artists' group effort, expositie 
van nieuwe door de kunstmarkt 
nog niet geaccpeteerde 
kunstvormen, Vm 4 juni. 
Fotogroep Photon, 
gastexposant G. Banser. 
Jezuïetenklooster, in de tuin: 
“Tuinen van Verbeelding", 
recent werk van 10 
beeldhouwers, werkzaam op 
Jan van Eyckacademie. t/m 3 
juni.
Pions, Maria Bastion 50, Jos 
Limpens, 12 t/m 15 en 19 vm 21 
en 27 tm 29 mei do tm zo 14-18 
uur.
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jonge bands, een portie exotica, en 
een oude (en dure) rot in het vak: 
Joe Cocker. Het programma is voor 
liefhebbers in alle dagbladen te vin
den. Wij volstaan met een willekeu
rige greep: Herman Brood en zijn 
Wild Romance, De Amerikaanse 
Red Hot Chili Peppers, reppende 
rap; The Pogues uit Ierland, net als 
Sinead OConnor, mooi, maar rus
tig: The Christians, snel en ruig: 
The Godfathers.

Galerie Fah, Brusselsestraat 80, 
Luis Fileer (schilderijen, grafiek 
en tekeningen), tot 28 mei.
Galerie Hof van Oensel, 
Haagstraat 5 Schimmert. Ben 
Bodt (schilderijen). Ans van 
Emden (Oosterse sculpturen!, 
do Vm zo 14.00-17.00 uur, t m 20 
juni.
Galerie Wanda Reiff.
Rechtstraat 43, Marian Plug 
(schilderijen), Jan Knap 
(pastels, schilderijen, 
tekeningen), Edward Dwurnik 
(werken op papier).
Studio Omroep Limburg, 
Bankastraat 3, Stan Klamer 
(schilderijen en lino's), 
werkdagen van 10-18 uur. 
Gouvernement, 
eindniveauwerk schilderijen en 
grafisch werk van de Academie 
Beeldende Kunsten, t m 3 juni 
Generaalshuis, Fotogroep 
Photon: Gastexposant Guil 
Banser, 6 mei Vm 4 juni. Cage 
(Cincinnati Artists' Group 
Effort), Uitwisselingsprojekt J. 
v. Eyck akademie, t/m 4 juni.
Galerie de Sauveur. Dorpstraat 
19-21. Olestraten, M. v.d. 
Breeden (porceletn), V. Lutgen 
(glas), H. Zeekaf (textiel achter 
glas), C. Grégoire 
(olieverfschilderijen en 
gouaches), t/m 12 juhl.
Bonnefanten complex RL, Ger 
Boosten, werken.op papier, t m 
27 met.
Museum van Bommel van Dam, 
Deken v. Oppensingel 8, 
Asparagus Asparagus, 
tentoonstelling rond de 
asperge, 11 mei t/m 26 juni. 
Galerie Signature, Kapoenstraat 
24, Kitty Bos en Kees Bös, tm 29 
mei, 
Galerie Felix, Wijckerbrugstraat 
16, Tavernel (schilder), t.m 28 
mei.
Schuwirth & van Noorden, 
Rechtstraat 64, Marly Smeets 
{schilderijen}, Ed Klep 
(Beelden), do, vrij, za. zo 
14-17.30 uur, do.avond 19-20.30 
uur, t-m 6 juni.

Films
Lumière, Bogaardenstraat 40b

Derhimmel über Berlin, 19 mei 
t/m 1 juni 22.00 uur.
Noce en Galilée. Khleifi, 19 t m
25 mei 20.00 uur.
Aicha. Ferhati. 19 tm 22 mei 
21.00uur.
Stranger at home, v.d. Berg, 23 
tm 25 mei, 30 mei t/m 1 juni.
Laila and the wolves, H. Srour,
26 mei lm 1 juni 20.00 uur.
De wegmarkeerders van de 
woestijn, N. Khemir, 26 t m 29 
met.

Mabi B.V., Kleine Gracht 24a
■ .

Less than zero, dag. om
2.30- 8.30 uur, za, zo en ma ook 
om 6.15 uur.
Cry Freedom.dag. om 8 00 uur. 
No way out, dag. om 2.30-9.00 
uur, za, zo ook om 6.15 uur.
Someone to watch over me, 
dag. om 2.30-9.00 uur, za, zo ook 
om 6.15 uur.

Cinema Palace, Wtjcker 
Brugstraat

The last Emperor, dag. 5.00-8.30 
uur.
3 Mannen en een baby, dag.
4.30- 6.00-7.00-8.30-9.30 uur. 
Falstaff, Bioscope ra, 
zondagmorgen 11.15 uur.

Ciné-K, St. Bernardusstraat 13

Au revoir les enfants, dag. 8.00 
en 10.15 uur. tm 25 mei.
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GOED DAT ER WETENSCHAPSWINKELS ZIJN
Wat beweegt een mens om elke 
week maar weer dit soort flauwekul 
uit haar harses te persen? 
Werkelijk, lieve mensen, ik wéét 
het niet. Al maandenlang heeft de 
eerste zin van dit stukje in een apart 
file-tje in mijn computer ordinateur 
liggen rijpen, en elke keer als ik het 
ding inschakelde flitste even op het 
scherm voorbij: "Wat beweegt een 
mens... ?” 
Vele malen, in mijn slaap, tijdens 
saaie treinreizen, bij het 
dataverwerken, doemde deze 
prangende vraag op: waarom, 
waarom in gódsnaam, schrijf ik, en 
erger nog, wil ik dat het 
gepubliceerd wordt?

Van de week beweerde een 
vriendin dat het uit masochistische 
gevoelens is dat ik mijn diepste 
geheimen prijsgeef (want U weet 
toch dat deze columns geheel met 
non-fictie gevuld zijn?). Als ik 
bijvoorbeeld zou schrijven, stelde 
zij. dat ik de domste drollenwipper 
van de WestEuropese Unie zou 
zijn, zou mij dat de grootst 
mogelijke bevrediging geven.
Nee, helaas is het dat niet. Daarom 
schrijf ik toch niet, geloof ik. 
Doe ik dat dan uit altruïstische 
overwegingen? Schrijf ik puur en 
alleen om anderen te plezieren? 
Mnee, óók niet, hoewel ik het wel 
fantastisch vind wanneer 
Academisch Ziekenhuis Maastricht 
in het weekend weer op volle toeren 
moet werken aan mensen die zich 
een breuk hebben gelachen of ’zum 
Tode betrübt’ zijn om mijn stukjes. 
Maar altruïsme? nee hoor.
Puur winstbejag soms? Er zijn 
mensen die er zo’n donkerbruin 
vermoeden van hebben dat ik 
astronomische honoraria kan 
incasseren door mijn vrijblijvend 
gerammel op de toetsen'van de 
tekstverwerker. Niets is minder 
waar; ik heb zelfs niet voldoende 
geld om thuis een printje van mijn 
gewrochten te trekken.
Winstbejag in de zin van Aanzien 
dan?
Is die Eva uit op aanzien? Wil zij 
soms op televisie bij Van Dis of 
Lenferink? Of als Bekende 
Nederlandse in een panel? Welnee! 
Ik zou toch zéér hartelijk bedanken 
voor zulke flauwekul-eerbetonen. 
Alsof je het pas gemââkt hebt als je 
op de airwaves hebt gezeten ... 
Aha!! Je wilt het maken. Het 
maken. Nou ... nee ("Zeg maar 
nee, want dan krijg je er twee ..." 
Waarvan?). Ik zie mijzelf gewoon 
nog geen carrière maken als 
schrijfster, hou het daarom voor de 
zekerheid voorlopig bij de 
wetenschap (hoewel ook die vaak 
op losse schroeven staat).
Wil Eva soms een Boodschap kwijt 
voor een Betere Wereld. Tja, sóms 
wel, maar vaker is mijn 
stukjes-schrijverij van een onnozele 
platheid dat daarin verre van een 
Boodschap te ontwaren is. 
Trouwens, die Boodschappen 
vallen vaak niet in goede aarde: je 
kunt je niet voorstellen wat voor 
een malle dreigbrieven ik al heb 
mogen ontvangen. En dat is toch 
geen lollig uitvloeisel van een 
Goede Boodschap.
Is het dan. tenslotte, soms het 
spelen met taal wat ik graag doe. 
Nou, ik doe het graag, maar mijn 
eigen spielerei valt toch volstrékt in 
het niet bij de Produkten van Heuse 
Schrijfsters? Nee hoor, dit is géén 
stimulans.
Jongens, 'k wéét 't gewoon niet 
waarom ik schrijf. Als jullie maar 
blijven lezen ...

*Eva*

De wijk Zeswe
gen in Heerlen 
(foto Franco Gori)

"Ik vind het een prettige woonwijk, schitterend gelegen, heel mooi opge
zet, vlak bij het centrum van Heerlen. Wij weten niet beter dan dat het er 
ideaal wonen is". De woordvoerder van de gemeente Heerlen praat als een 
makelaar over de nieuwbouwwijk Zeswegen, die sinds het begin van de ja- 
ren tachtig is verrezen op de half afgegraven steenberg van de Oranje Na- 
ssaumijnen in Heerlen. Zesduizend bewoners hebben hier onderdak ge
vonden in een woning van de bouwvereniging "Glück Auf”, van de aanne
mer Nedu of in een met eigen bloed, zweet en tranen betaaald huis.
Het attractieve waar de gemeentelijke woordvoerder zo hoog van opgeeft, 
moet liggen in de geaccidenteerdheid van het terrein. De vormeloze steen
hoop die de mijnen hebben achtergelaten, is herschapen in een Klein Zwit
serland. De architecten hebben hun best gedaan binnen de regels zo veel 
mogelijk variatie te vinden en ook nog wat van die typische speelde elemen
ten toe te voegen, de goedkope smoezen van de bureaucratie. Een rood 
met geel bruggetje, een beeldje van spelende kinderen dat met PVC-buizen 
snel is nagebouwd en een verzonken plein dat alleen in de geest van de ar-

bericht uit Maastricht
chitect visioenen moet hebben opgeroepen van musicerende buurtbewo
ners. spelende kindertjes en keuvelende oudjes. Nu staan er alleen wat 
auto’s van C l()(JÜ-klanten, de enige winkel waar wat leven te bespeuren 
valt. Bij snackbar Zeswegen of café Nassau is geen teken van leven te be
speuren.
"Ik ben blij dat we de volgende maand gaan verhuizen, omdat mijn man is 
overgeplaatst. Ik zou het hier nooit hebben uitgehouden", zegt een be
woonster die haar hond uitlaat. "Iedereen wil hier weg. Kijk eens naar al 
die huizen die leegstaan. Maar wat wil je? Je krijgt geen ander huis alleen 
maar omdat je het hier niet leuk vindt".
Vorige week lekte een rapport uit van de Maastrichtse wetenschapswinkel, 
waarin geconstateerd werd dat relatief veel Zeswegense vrouwen tussen de 
20 en de 45 vinden dat hun gezondheid te wensen overlaat. "Ja, wat wil je”, 
zegt de bewoonster met de hond, "je voelt je rot in zo’n buurt en dan krijg 
je de kans om een verklaring daarvoor te geven: ik woon op een gifige 
steenberg. Maar volgens mij is die hele wijk gewoon een misser!”
De wijkvereniging Zeswegen meldde zich begin 1986 bij de Wetenschaps

winkel met de vraag of men eens kon kijken naar de gezondheidsrisico’s die 
het wonen op de steenberg met zich meebracht. Misschien lag er niet alleerl 
mijnsteen en -slik, maar was er ook illegaal gestort. Er moest toch een ver
klaring zijn voor al die gevallen hoofdpijn, problemen met de luchtwege11 
of rheumatische aandoeningen. En het kon toch ook geen toeval zijn dat 
twee peuters, die vlak bij elkaar woonden het zeer zeldzame hemolytisd’ 
syndroom hadden opgelopen, een ziekte met onbekende oorzaa. die leid' 
tot afbraak van de rode bloedlichaampjes. En verder hadden de huizen last 
van vocht en kwalijke geurtjes. Als er niets aan de hand was, waarom "'a' 
ren dan de resultaten van een onderzoek, dat een Boxtels bedrijf in 1985 i” 
opdracht van Provinciale Waterstaat heeft verricht naar de kwaliteit van de 
bodem, nooit gepubliceerd?
Ook de Nijmeegse wetenschapswinkel kreeg een vraag binnen van de 
buurtbewoners: Kunnen er gifstoffen uit het mijnsteen onder de wijk vrij' 
komen die schadelijk zijn voor de gezondheid van de bewoners?
De Nijmeegse winkeliers konden de vraag gedeeltelijk bevestigend beam' 
woorden. Volgens hen had op het mijnsteen een afdeklaag gelegd moetei1 
worden van zeker een halve meter. En als kan worden aangetoond dat door 
natuurlijke processen hoge concentraties giftige stoffen ontstaan, zou ze”5 
één à anderhalve meter nodig zijn. Maar in plaats daarvan ligt er in ZesWt" 
gen een laagje dat varieert van nul centimeter tot ruim een meter. Vlak M 
het wijkcentrum wordt een van laatste nieuwbouwprojecten gerealiseerd' 
vijftien eengezinswoningen in opdracht van "Glück Auf". Van een dekla^ 
is niets te zien. Overal waar de spade de grond in is gegaan koemn stenen efl 
zwart gruis naar boven. De huizen worden alleen door holle betonplate11 
van de mijnresten gescheiden.
De provincie is vorig jaar zelf op onderzoek uitgegaan en is toen tot de cof' 
clusie gekomen dat het mijnsteen onder de wijk weinig schadelijke Stoffe? 
bevat en dus weinig gevaar voor de gezondheid kan opleveren. De N>1' 
meegse wetenschapswinkel waarschuwt er echter voor dat onder bepaald^ 
omstandigheden wel degelijk te hoge concerttraties gif in het grondwater Ie' 
recht kunnen komen, dat kan in natte perioden naar boven komen e[1 
kruipruimten onder de huizen blank zetten.
Een verband tussen de bevindingen van de Nijmeegse en de Maastricht^ 
wetenschapswinkeliers is nog niet aangetoond. Wel is duidelijk gemaak 
dat de huizen slecht gebouwd zijn en dat er een onderzoek moet komC1 
naar de vraag of er teveel gif in de grond zit dat de gezondheid van de beW°' 
ners schaadt.
Als er een verband wordt aangetoond, kunnen we de Duitse bruinkool^1' 
vers nog altijd gaan vragen om nóg wat dieper te graven, zodat we geen las 
meer hebben van ons grondwater.

Jacques Herraets
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